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                                                       Hvordan vi ble til
11.9.1984 var jeg daglig leder av Kongsberg Offshore Services på Ågotnes, en bedrift eid av 
Kongsberg Våpenfabrikk med ca 80 ansatte, som levde av å selge avansert teknisk service til 
oljeselskapene. Statoil var vår største og viktigste kunde. Når vi trengte ingeniørtjenester, 
benyttet vi ofte konsulentselskapet Lund, Mohr, Giever og Enger i Bergen.

En dag i juni ringte Bjørn Hove fra Statoil og spurte om han og Johan Mohr fra konsulentselskapet 
kunne få et møte. Jeg svarte selvfølgelig ja, selv om jeg var meget forundret over konstellasjonen 
kunde og leverandør. Det viste seg at herrene ikke skulle snakke om business, men om Rotary. 
De var kommet som representanter for Bergen Vest Rotary Klubb, med oppdrag om å starte 
en Rotaryklubb på Sotra og spørsmålet var om jeg ville være med på prosjektet. Jeg sa at jeg 
ikke visste hva Rotary var og fikk en rask innføring. Etter noe tvil sa jeg meg villig til å være med 
på å prøve. Planen var at man skulle finne fire menn på Sotra og at disse igjen skulle finne 
nye personer slik at vi ble minst 20 menn tilsammen, noe som var minimum antallet for en 
Rotaryklubb.

Når vi så hadde det nødvendige antall potensielle medlemmer, skulle det holdes allmøte og velges 
et interimstyre. Deretter skulle man holde ukentlige medlemsmøter og lære seg å bli rotaryanere. 
Når vi var utlært skulle vi chartres av Bergen Vest Rotary Klubb og bli en ordentlig Rotaryklubb.

Slik var planen og de fire menn var: 

      

Vi valgte et interimstyre bestående av:

Knut Aas, formann 

Jørgen L. Larsen, sekretær

              Hilsen fra presidenten på 30-årsdagen
Å fylle 30 år er en milepæl som er verd å markere og feire. De som var med å starte og 
drive klubben fra 1985 og utover la et godt grunnlag for en aktiv og bærekraftig klubb. De 
fleste av disse menneskene er fortsatt aktive i klubben. Det er derfor viktig å skrive 
klubbens historie nå mens grunnleggerne kan bidra aktivt med informasjon fra den første 
tiden.
Rotary’s formål er å fremme og styrke viljen til å gagne andre som grunnlag for all 
virksomhet. Vi som er nye i Rotary blir godt opplært om Rotary sitt formål og motto. 
Klubben drives godt og aktivitetsnivået er bra. Medlemstallet holdes bra stabilt selv om 
vi dessverre mister noen medlemmer også. Nye medlemmer blir fort engasjert i klubbens 
mange aktiviteter. Dette lover bra for at klubben skal fortsette å utvikle seg positivt i 
fremtiden. Vi er nødt til å følge med på utviklingen for øvrig i vårt samfunn for å være 
attraktiv for våre omgivelser og for nye medlemmer.
Sotra Rotary Klubb blir lagt merke til i vårt distrikt og har på flere områder vist vei for an-
dre klubber. Å utveksle ideer og utvikle samarbeid klubbene imellom er en styrke som gjør 
oss i stand til å utrette store samfunnsnyttige oppgaver. På klubbmøtene informerer vi om 
og utveksler erfaringer fra mange yrker og faggrupper. Her knytter vi stadig til oss gode 
kontakter som gjør oss i stand til ‘gagne andre’ både i yrkeslivet og ellers. Dette 
tilfredsstiller vår nysgjerrighet og jakt på å være best mulig oppdatert til enhver tid. 
Klubbmøtene utvikler i tillegg et god kameratskap, både internt blant medlemmene og 
mellom klubbene.
Prosjektene klubben har vært og er engasjert i gir synlige resultat. Mange setter stor pris på 
vår service og støtte. Spesielt gledelig er det å få være med å bidra til en positiv fremtid for 
unge mennesker gjennom å tilby flere aktiviteter for disse.
Å yte service for de som ufrivillig er utsatt for nød og katastrofer er også med på å motivere 
til en positiv utvikling av klubben. Dette er meningsfylt arbeid som gir umiddelbar effekt.
Rotary International sin President i 2014-15, Gary Huang sitt budskap «Light up Rotary» 
tar utgangspunkt i det kinesiske visdomsordet «Det er bedre å tenne et lys enn å sitte i 
mørket». 
President Gary Huang har som mål at medlemstallet skal øke i inneværende år. For å oppnå 
en økning av medlemstallet må vi ikke være redde for å fortelle menneskene i våre daglige 
omgivelser om hva Rotary er for noe og hva vi får til sammen. Inviter en god venn med på 
et klubbmøte for å inspirere til medlemskap. På den måten kan vi fortsette å yte service til 
glede for mange i lang tid fremover.
Med disse ord ønsker jeg et godt jubileumsår for alle klubbmedlemmer og deres familier. 
La oss fortsette det gode samarbeidet og stå sammen som gode Rotarianere og være 
engasjerte medlemmer i Rotary!
 
                                                             Vennlig hilsen
                                                             Sigurd Hope
                                                             President 2014/2015
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Knut Aas, adm.dir CCB
Odd Larsen, banksjef Vestlandsbanken
Bjørn Myrvang, distriktslege
Jørgen L. Larsen, daglig leder K.O.S.

Vi brukte sommeren til å finne potensielle medlemmer og i september 1984 hadde vi til sammen 25 
menn, som hadde sagt seg villige til å muligens bli med i fremtidige Sotra Rotary Klubb. 
Den 08.10.1984 på kantinen i Petter Namtvedts bygg på CCB møttes vi og ble enige om å forsøke å 
starte klubben.



Sotra Rotary Klubb hadde da den ble chartret den 25.02.1985 følgende sammensetning: 

Styre: President Knut Aas

Visepresident Jørgen L. Larsen

Sekretær Audun Wiborg

Kasserer Odd Larsen

Styremedlem Bjørn Myrvang

Styremedlem Frank Karlsen  

Komiteer:       Charter- og vervekomite

Klubbkomite

Programkomite  

Medlemmer:  Arnesen, Bjørn

Berland, Jostein

Dyrøy, Kåre

Farstad, Perry John

Fjell, Gunnar

Høyland, Ole Magne

Jahnsen, Jack

Johannessen, Oddbjørn

Karlsen, Frank

Larsen, Jørgen L.

Larsen, Odd

Larsen, Tore

Lie, Helge

Lie, Peder O.  

Lunde, Karstein  

Misje, Jostein  

Mortensen, Morten  

Myrvang, Bjørn  

Nesse, Norvald  

Nordstrand, Raymond  

Nygård, Arne Magne  

Ulveseth, Atle  

Wiborg, Audun  

Aas, Knut

Komiteformennene:

Odd Larsen, Charter- og vervekomite

Audun Wiborg, Huskomite

Frank Karlsen, Klubbkomite”

Bjørn Myrvang, Programkomite 

Prosjektet fikk navnet: Sotra Rotary Klubb under etablering.              
Vi var 25 menn, mange ukjente for hverandre og ingen av oss  visste          
hva Rotary var for noe, men målsettingen var klar, vi skulle bli en 
Rotaryklubb. 
                     To ting ble prioritert:

 A) Vi måtte lære oss mest mulig om Rotary. Hvordan var en Rotaryklubb organisert. 
Hvilken struktur var det på styret, komiteer og møter, og hvilke lover og regler gjaldt 
for klubb og medlemmer.

 B) Vi måtte lære hverandre å kjenne

Vi leste Rotarys lover og regler til øyet ble stort og vått. Vi diskuterte lover og konsekvenser. 
Særlig var møteplikten hyppig diskutert og mulig ekskludering ved manglende oppmøte. 
Vi laget Lover og Vedtekter for Sotra Rotary Klubb, høytidelig vedtatt på møte den 17.12.1984. 
Det ble bestemt at klubbens territoriale grenser er kommunene Fjell, Sund og Øygarden. Vi fylte 
ut Charterdokumentet som skulle gjøre oss til en ordentlig Rotaryklubb og vi fremmet forslag til 
klubbens første styre og komiteinndeling. 
For at vi skulle bli bedre kjent med hverandre, holdt alle egoforedrag. Gjennom hele 
interimsperioden holdt vi møter hver uke på kantinen til CCB. Vi fikk god støtte fra Bergen Vest 
Rotary Klubb gjennom hele interimsperioden. Jeg vil også berømme det arbeide interimstyrets 
formann Knut Aas gjorde. Han ledet det hele med sikker hånd. Rolig og bestemt og sørget for en 
god fremdrift, slik at vi den 25.02.1985 fremsto som en virkelig Rotaryklubb, klar til å bli chartret.

           Charter 25.02.1985 - Sotra Rotary Klubbs fødselsdag        7



             Fra det første møtet i Sotra Rotary Klubb

Kåre Dyrøy ledet møtet

Vår første president, Knut Aas til venstre. Per Rygh fra Bergen

 Knut Aas og Per Rygh med charterbrevet
Medlemmer av den nyetablerte Sotra Rotary 
Klubb

Sotra Rotary Klubb ble stiftet 25. februar 1985. Klubbens medlemmer rekrutteres fra kommunene 
Fjell, Sund og Øygarden. Rotarys formål er å opp muntre og fremme service-idealet som grunnlag for 
akt verdig virksomhet, og især oppmuntre og fremme:

1. Utviklingen av bekjentskap som middel til å yte service.
 
2. Et høyt etisk nivå i alle næringer og yrker, anerkjen nelsen  av at  ethvert nyttig virke er                       
verdifullt, og erkjen nelsen av at man ved å yte godt arbeid i sitt yrke gagner samfunnet best.
 
3. At enhver rotarianer i all sin ferd som privatmann, i sitt yrke og som samfunnsborger søker å 
realisere Rotarys ideal: Å gagne andre. 

4. Utvikling av internasjonale forståelse, goodwill og fred gjennom et verdensomspen nende 
kameratskap mellom menn fra alle yrker forenet i service-idealet. De fire punkter i formålspa ragrafen 
reflekteres i Rota ryklubbens organisasjons mønster med følgende fire tjenestefelt:
Klubbtjeneste, yrkestjeneste, samfunnstjeneste og interna sjonal tjeneste.

Rotarys samfunnsengasjement kan kort sammenfattes i tre punkter:
— Det interne arbeidet for å øke medlemmenes samfunns  interesse og gjøre dem bevisst det ansvar   
de har som yrkes utøvere,  medmennesker  og samfunnsborgere.

 — Klubbens engasjement i samfunnssaker i lokalsamfun net, distriktet eller på lands basis.
 
— Klubbens  engasjement  i Rotarys internasjonale, sam funnsgagnlige virksomhet.

Som et ledd i Sotra Rotary Klubbs samfunnsengagement i lokalsamfunnet inviterer vi til 
konferansen «Vestre Innfartsåre»   på   Sotra  Videre gående Skole 21. mars d.å.
Det er vårt håp at denne konferansen skal bidra til å frem skynde en snarlig opprust ning av vestre 
innfartsåre — til nytte for såvel samfunnet som for hver enkelt av oss som daglig tilbringer timesvis 
bak rattet på veg mellom arbeidsplassen og øykommunene i vest.
Til slutt vil jeg takke våre annonsører som har gjort det mulig å få denne trykksaken ut til alle de 
ca. 7 500 husstan dene i Sund, Øygarden og Fjell kommuner, og håper de vil få utbytte av sin annonse 
hos oss.

Vel møtt 21. mars. 1985

Perry J. Farstad
                 Referent

               Hva er Sotra Rotary Klubb?
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Sund kommune, Fjell kommune ( disse to utgjør Sotra) og Øygarden kommune  ligger i 
Hordaland fylke. Med sin beliggenhet ut mot havet vest for Vestlandets “hovedstad”, 
Bergen er de typiske kystkommuner. Broer og utbedring av veier har gjort dette øyriket 
lettere tilgjengelig, noe som har resultert i en anselig  befolkningsvekst og bedre forhold 
for utvikling av turisme. Nærheten til Bergens berømte regnvær bør ikke skremme vekk 
tilreisende, ofte er det bedre vær ute ved kysten.
Havet med dets mange stemninger både i godvær og storm, fiskevær, gamle nøstmiljø 
og aktiviteter som fiske og vannsport har en betydelig tiltrekningskaraft på turister. 
Her er nok av maritime utfordringer for den aktive feriegjest, og samtidig ro og fred, 
spesielt for dem som søker seg ut til noen av de mange ubebodde øyene.

Tradisjonelt har næringsgrunnlaget vært fiske og tildels jordbruk / husdyrhold, men 
øyriket har utviklet seg til et moderne samfunn med industri, servicebedrifter, store 
handlesentre og ikke minst oljevirksomhet. Her kan nevnes Coast Center Base ( CCB) 
på Ågotnes, som har bygget opp en betydelig kompetanse innenfor service- og 
forsyningstjenester, teknisk vedlikehold og havnedrift. Videre Sture-terminalen i 
Øygarden kommune, en viktig utskipingshavn for råolje, og Kollsnes prosessanlegg, 
som behandler gassen fra flere oljefelt.

Området der Sartor senter ligger i dag vil utgjøre kjernen i den nye Sotra kystby.

                         Litt om Sotra og Øygarden

Så kjem kvelden - 
og solnedgongen.
I koparglør glir
vår sol i sitt hav - 
og farger fjell og tindar
i vakker raudlet.

Vi går der i undring
over vår vakre verd.
Så henter kveldssolargladen
oss heim til dramane.

(Fra Reidar Steinsland’s dikt “Mitt hav”)

Bilder og tekst: Willy Haraldsen



Klokkarvik i Sund kommune, med god småbåthavn har fergeforbindelse til Hjellestad.

Fisker med Marsteinen fyr (1877) i bakgrunnen “Striler” fra Sotra og Øygarden er ivrige deltakere på  
Torgdagen i Bergen. Trubaduren Johannes Kleppevik 
(1947-2001) i stripet genser.

Hummelsund med lun havn og losbåtstasjon er et kjent fiskevær og handelssted i Sund kommune.

Den store bygningen i Trellevik Kystkultursenter på Tofterøy er en 200 år gammel sjøbu som ble benyttet til 
salting av torsk. Senteret, som også omfatter en skjenkestue, er siden 2003 drevet av en stiftelse.

På Steinsland har Falck Nutec et sikkerhetssenter 
med henblikk på oljevirksomheten og den 
landbaserte industrien.

Under: Glesvær er et flere hundre år gammelt 
handelssted, med en hovedbygning fra ca. år 1600.
Tidligere var Glesvær møtested under sildefisket, 
med opptil 140 båter på en gang.
Årlig arrangeres den velkjente Periferifestivalen her.
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Nordsjøfartmuseet i Telavåg har ny fast 
utstilling om Telavågtragedien og 
Nordsjøfarten under andre verdenskrigen, 
samt skiftende utstillinger med fokus på 
krig- og fredproblematikk.  
I tillegg kan en se film om 
Telavågtragedien og fordype seg i et 
digitalt bibliotek. Museet er også et 
minnested for de falne fra Telavåg.

Golten

Over: Telavåg
Til høyre: Haganesparken i Fjell kommune 
ble åpnet i 2006.
Her er skulpturer, ørret i kanalen, lekeplass 
etc.

På Brattholmen ved innseilingen til Bergen 
var tidligere gjestgiveri og handels-
virksomhet, med bl.a. salg av brennevin. Den 
særpregede bygningen i sveitserstil er nå i 
privat eie.

       16        17



Fjell festning ble bygget av den tyske okkupasjonsmakten under 2. verdenskrig. Hovedformålet var å 
forsvare innseilingen til Bergen.  I dag er området åpent for allmenn ferdsel, og deler av tunnelanlegget er 
åpnet og lagt til rette som museum, drevet av Museum Vest i samarbeid med lokale krefter.
Over kanonbrønnen er det bygget et glassbygg, Kanontårnet.

Vinter i Arefjord

Ikke alle er klar over at fjellklatring er mulig i øyriket! Brettseiling i Landrovågen

Langøy Kystkultursenter. Anders Langøen (1851-1930) bygde opp 
stedet med salteri, krambu og bakeri. 

Klesdrakter fra Sotra

Sotra Golfklubb på Kolltveit Misje

Det mest innholdsrike miljøet med eldre småbåtnøst på Sotra finnes i den lune havnen i Landrovågen.
Den lette tilgangen til sjøen gjør stedet populært hos bl.a. brettseilere og dykkere.
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Coast Center Base (CCB) er lokalisert på Ågotnes i Fjell kommune, vel 20 minutters kjøretur fra Bergen 
sentrum. Selskapet har vært i drift siden 1973 og har bygget opp betydelig kompetanse innenfor service- 
og forsyningstjenester, teknisk vedlikehold og havnedrift. Basen som omfatter totalt 650 mål, totalt 1000 
lm kaier, noen med svært gode dybdeforhold (50 m) og ingen vektbegrensning, 68.600 m 2 verksteds- og 
lagerbygg og 20.600 m 2 kontorbygg. CCB er hovedbase for forsyningsaktivitetene til petroleumsfeltene i 
Tampen-området i Nordsjøen. Disse er Statfjord, Gullfaks, Veslefrikk, Troll, Huldra og Kvitebjørn.
                                                                                                                                 Kilde: CCB

Fiskere på Turøy, Fjell kommune
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Etter åpningen av Sotrabroen i 1971, ble kommunikasjonen mellom øyriket og Bergen dramatisk 
forbedret. Med en lengde på 1236 m, var broen den lengste i landet da den åpnet.



I Vik i Øygarden kommune tilbyes du en rekke aktiviteter, bl.a. havrafting.

Ormhilleren er et kjent 
friluftsområde. Det 150 
dekar store området 
ligger like ved Ronge-
sundsbroen. Her er 
barnevennlig bade-
plass, fine svaberg og 
muligheter for fiske.

Bunadskledde barn ved 
Blomvåg kirke.

Herdlevær med et særpreget nøstmiljø er kjent fra sagaen. Her samlet Håkon Håkonsson den store 
leidangflåten han drog til Skottland med i 1263. Vår og høst er området et av landsdelens største samleplass 
for fugl, 175 fuglearter er registrert.

Midt i det moderne oljeeventyret kan du på 
Kystmuseet i Ovågen få informasjon om 
hvordan menneskene i Øygarden har levd 
og overlevd ved å bruke naturressursene 
rundt seg. Museet ligger i et særeget sjø-
bruksmiljø, og tar bl.a. opp tema som fiske, 
havbruk, olje- og gassutvinning.

Under: To viktige næringsveier i øyriket:
Oppdrettsanlegg og oljevirksomhet, 
representert ved tårnet på Sture-terminalen 
i bakgrunnen.
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Nøstmiljø og fisker i Alvheim

Tjeldstømarka er et kjent våtmarksområde med et rikt fugleliv, bl.a. overvintrer svaner og gjess her. I 
området finnes flere hundre år gamle torvhus, hvor torv som skulle benyttes til brensel ble lagret.

       Nautnes fiskevær, med havet og fiskeplasser som nabo er et populært reisemål.
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Ved Nautnes fiskevær Bebyggelsen på Svellingen er representativ for det 
bosettingsmønster man møter i de tre kystkommunene

Fiskeværet Hellesøy 65 km. fra Bergen sentrum er endepunktet for Øygardsveien. Herfra er det 
båtforbindelse til bl.a. øyene Lyngøy og Hernar. I området er det nå storstilt utbygging av hytter og 
ferieboliger. Den gamle “nothengja” er blitt en del av Museum Vest.

               Sotra Rotary Klubb  
               Presidenter 1985 - 2015

        

 1985 - 1986   President  Knut Aas
 1986 - 1987   President  Jørgen Larsen
 1987 - 1988   President  Perry Farstad
 1988 - 1989   President  Morten Mortensen
 1989 - 1990   President  Bjørn Myrvang
 1990 - 1991   President  Gunnar Fjell
 1991 - 1992   President  Frank Karlsen
 1992 - 1993   President  Ove A Foldnes
 1993 - 1994   President  Helge Lie
 1994 - 1995   President  Karstein Lunde
 1995 - 1996   President  Atle Ulveseth
 1996 - 1997   President  Jostein Misje
 1997 - 1998   President  Robert Halleraker
 1998 - 1999   President  Arne M Nygård
 1999 - 2000   President  Tor O Kleppestø
 2000 - 2001   President  Kåre Dyrøy
 2001 - 2002   President  Ole Konrad Ekerhovd
 2002 - 2003   President  Bjørn A Straume
 2003 - 2004   President  Conrad Hansen
 2004 - 2005   President  Ragnar A Hansen
 2005 - 2006   President  Alexander J Nordhuus
 2006 - 2007   President  Christian C Onstad
 2007 - 2008   President  Inger Thormodsen
 2008 - 2009   President  Eilif Lønningen
 2009 - 2010   President  Tønnes K Realfsen
 2010 - 2011   President   Bernad Eriksen
 2011 - 2012   President   Arne Vabø
 2012 - 2013   President   Nurket Klem
 2013 - 2014   President   May Almhjell
 2014 - 2015   President   Sigurd Hope

               Sotra Rotary Klubb  
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                 President 1985 - 1986
                  Knut Aas
        

Knut Aas var Sotra Rotary Klubbs Charterpresident.  

Etter interimperioden og chartringen den 25.02.1984 fortsatte Knut som vår første president og satt frem 
til sommeren 1986.  

Den primære oppgaven i denne aller første tiden var å få klubben til å fungere som en rotaryklubb.  Alt 
var nytt og alt måtte læres.  Det gjaldt klubbens organisering av de forskjellige komiteene.  Hvordan 
skulle møtestrukturen være og hvilket program skulle møte ha. Og ikke minst gjaldt det å lære den 
enkelte å bli en ekte rotaryaner, som holdt vårt motto «Service Above Self» høyt.  

Knut var den rette mann til disse oppgavene. Han satte seg grundig inn i hva Rotary var og med sin 
naturlige autoritet og utholdenhet klarte han gjennom sin 1 ½ år lange 
lederskap å gjøre en Rotaryklubb ut av oss.  

Ett av de beste minnene jeg har fra denne tiden er sommerfesten på 
Telles sjøbu, fredag den 21.06.85, reker og dans til den lyse morgen. 

Knut Aas fikk den aller første Paul Harris Fellow Recognition som 
Sotra Rotary delte ut, for det arbeidet han la ned i opprettelsen av Sotra 
Rotary Klubb.

Knut Aas sovnet stille inn på Borre sykehjem 19. april 2014.

                 
                  Knut Aas

Per Rygh, Bergen Rotary Klubb (til høyre) overrekker charterbrevet til 
Knut Aas

                 President 1986 - 1987
              Jørgen Larsen
        

Jørgen L. Larsen, president 1986-1987.

Da jeg overtok som president var klubben fortsatt svært ung og 
arbeidet med selve organiseringen av klubben tok mye av tiden.  

Komitestrukturen faller etter hvert på plass med yrkeskomite, klubbtjeneste, samfunnskomite og inter-
nasjonal komite.  Medlemmene begynner etter hvert å se på seg selv som rotaryaner og de har nå blitt 
godt kjent med hverandre.  

Vi flytter møtelokale fra kantinen på CCB til Røde Kors-huset, vår første periode der.  

Etter å ha jobbet intenst med rotaryspørsmål i snart to år, er nå tiden inne for å bli mer utadrettet.  Vi drar 
på fisketur med M.S. Fiskestrilen og vi har flere bedriftsbesøk.  

Det innføres flere pratemøter og om sommeren holder vi de første hagemøtene.  

Videre prioriteres arbeidet med å skaffe flere medlemmer.  

Høsten 1986 holdes den første Presidentens Lutefiskmiddag på kantinen i Kongsberg Offshore Services.  
Middagen ble en stor suksess og ble først avsluttet i badstuen hos Mento og da var klokken for lengst 
passert midnatt.  Vi var blitt godt kjent med hverandre og vi var nå rotaryanere klar for både fest og 
alvor.

                 
              Jørgen Larsen
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                 President 1987 - 1988
               Perry Farstad
        Sotra Rotary Klubb. Overordnet målsetting for Rotaryary året  

1987 – 1988

Overordnet målsetting. 
Vår overordnede målsetting for rotaryåret 87/88 skal være 
overenstemmende med Charles C Keller’s samt distriktsguvernør 
Henning Henriksen’s målsetting for rotaryåret.

 detaljer se vedlegg 1 og 2)

2.  Styre Sotra Rotary klubb
President Perry J Farstad
Innkom president Morten Mortensen
Past president Jørgen Larsen
                                                      Sekreter Arne Nygård

                                                      Kasserer Raymond Norstrand
                                                      Styremedlem Ole Magne Høyland
                                                      Styremedlem Gunnar Fjell

3. Komiteer: 
Komiteene for 87/88 er strukturert som følger.

3.1 Klubbtjenesten
Morten er ansvarlig for all aktivitet i klubbkomiteen. Klubbkomiteen har 4 underkomiteer.

3.1.1 Programkomiteen  Ledes av Jørgen, med assistanse av Peder og Karstein.
Komiteen forbereder og arrangerer program for klubbens ordinære og spesielle møter, inklusive fest og 
kultur.  Sørge for at programmet består av en passende blanding av borte- og hjemmemøter,  rotarystoff 
fra alle 4 tjenestegrener og at det i hovedsak følger klubbens «prosjektplan».
Kvartalsprogram skal være trykket og distribuert senest 2 uker før iverksettelse.

3.1.2 Medlemskaps- og Opplysningskomiteen Ledes av Bjørn M med assistanse fra Tønnes, Norvald og 
Helge.  Komiteen har følgende ansvarsområde:
- Klassifikasjon: Innen 31/8 presentere oppdatert fortegnelse over besatte og ledige klasifikasjoner.
- Medlemskap: Granske klubbens klassifikasjonsregister og å fremskaffe forslag på passende 
medlemmer for å besette ledige klassifikasjoner. Vurdere forslag på nye medlemmer og fremme forslag 
for styret.  Målsetting for 87/88 er å ta opp 5 nye medlemmer på charterfesten 27/2-88.
Opplysning: Gi foreslåtte nye medlemmer kunnskap om Rotary.

3.1.3 Kameratskaps- og Festkomiteen.  Ledes av Oddbjørn med assistanse fra Jostein M og Svein Allan.

                 
               Perry Farstad

Komiteen har følgende oppgaver:

-Skape en hyggelig ramme rundt klubbmøtene og videreutvikle kameratskapet i klubben.
Ta seg av gjestene rotarianere samt andre gjester/nye medlemmer.
Fungere som klubbens festkomite samt være ansvarlig for kultur (teater, festspill etc.) 
-Public Relations: Planlegge og distribuere informasjon om klubben og dens program for allmenheten.

3.1.4 Medlemsbrevkomiteen og fremmøtekomite Leder av Bjørn A med assistanse fra Anders, Nils Kåre 
og Kåre D.  Komiteen skal sørge for utsendelse av månedsbrev . Medlemsbrevet skal inneholde:
Kort referat fra avholdte møter, frammøtestatistikk, Rotarynytt/informasjon

3.2 Yrkestjenesten Ledes av Ole Magne øvrige medlemmer er Knut Atle og Ove
Komiteen er ansvarlig for å:
Planlegge og gjennomføre et prosjekt vedrørende yrkesveiledning etter yrkespresentasjon. 
Bransjeforedrag: Fremme forslag til programkomiteen om interne- og eksterne forelesere.
Bedriftsbesøk: Fremme forslag til programkomiteen om bedrifter som bør besøkes.

3.3 Samfunnskomiteen Ledes av Gunnar. Øvrige medlemmer er Odd, Audun og Ole Konrad.  Komiteen 
er ansvarlig for å: Planlegge og gjennomføre et prosjekt innenfor næringslivsutvikling. Vurdere 
muligheten av og om mulig støtte starter, av en Interact- eller Rotarect klubb. Støtte de 
eldre/funksjonshemmete.

3.4 Internasjonal komite Ledes av Raymond. Øvrige medlemmer er Frank, Jostein B og Kåre-
Komiteen er ansvarlig for : planlegge og iverksette/gjennomføre ett eller flere arrangement for å møte 
målsettingen for Polio Pluss innen utgangen av rotaryåret. Gjøre forberedelse for å komme i gang med 
ungdomsutveksling.  Styre informasjon om Rotary Foundation.  Øke avsetninger ot RF med 10% i 
forhold til 86/87.  Arbeide videre med å skaffe en vennskapsklubb. Vurdere tur til Kirkwall Orkenøy.

4. Økonomi:
Styret er ansvarlig for klubbens økonomi og utarbeider klubbens budsjett for 87/88.  Styret utreder 
mulige inntektskilder og sørger for at konkrete planer utarbeides.  Klubbens økonomi skal være 
vesentlig forbedret i løpet av Rotaryåret.  Fondet økes noe.

Perry ble født 19.mai 1944 og døde 6. november 2013. Han er gravlagt på Foldnes kirkegård i Fjell 
kommune. 

De siste årene var Perry pensjonist. 
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Fjell kommune hadde fått nytt rådhus med kultursal på Straume. Den 13. desember 1988 var klubben på 
omvising på nybygget. Ove Foldnes, som hadde vore prosjektleiar, viste oss det heile. Samfunnsmøte 
vart halde i den nye kultursalen den 14. mars 1989. «Samferdsel» sto på dagsorden og naturleg nok 
«Vestre innfartsåre». Det var godt frammøte og gode annonseinntekter. «Vestre innfartsåre» er framleis 
eit aktuelt tema, så Sotra Rotary klubb såg framover.

Seinare på våren sende Sotra Rotary klubb ut to ungdommar på Handikap-leir. Ein funksjonshemma og 
ein funksjonsfrisk deltok og det var vellukka.

Heilt frå Sotra Rotary klubb vart starta har Polio+ vore høgt prioritert. I dei tre første åra hadde klubben 
samla inn so mykje pengar til Polio+ at me våren 1989 vart tildelt diplom som den niande beste i vårt 
distrikt. Det kan ein ny og liten klubb vera stolt over.
Rotary International hadde som mål å få utrydda Polio i heile verda til 2005. Då ville Rotary vera 100 år. 
Me nådde vel målet langt på veg. Men det er framleis noko igjen.

I mitt rotaryår som president diskuterte me venskapsklubb på Orknøyane gjennom Venskapsforeninga 
Noreg – Orknøyane. Ein framleis interessant tanke.

Å få lov å vera president i Rotary er eit privilegium. Å få vera vitne til diskusjonar som får oss nærmare 
verkelegheita når ein høyrer den enkelte sine vurderingar og gleda i ettertanke. Der alt som vert sagt skal 
takas opp i beste meining. Det er ei gleda å få leia ein klubb som er so innstilt på felles arbeid og mål, 
til gagn og glede for andre. Her må ein ikkje vera forstyrrande. Det er også ei stor glede å føla alle sitt 
engasjement.

Rotary gjev oss muligheit til å yta vårt bidrag til ei betre verd for andre. Dette er til stor gleda både for 
oss og andre.

Helsing:
«So fram då frendar i fredeleg kappestrid. Reisa det som falt er. Retta det som rangt er. Gjera verk som 
varer til verdi øyast».

Morten

                 President 1988 - 1989
            Morten Mortensen
        Brattholmen, fredag den 15. august 2014

Eg heiter Morten.
Hausten 1988 kom det forslag frå president Perry Farstad i 
Sotra Rotary klubb på meg som president i rotary året 1988 
– 89 og før nyttår vart eg valt.

Eg såg det som ei stor ære å verta valt til den fjerde 
presidenten i klubben vår. Styret i Sotra Rotary klubb vart i 
1988 – 89 slik:

                                                  Morten Mortensen President
                                                  Perry Farstad  Past President
                                                  Bjørn Martin Myrvang Innkomande President
                                                  Helge Lie  Sekretær
                                                  Peder Lie  Kasserar
                                                  Ove Foldnes  Styremedlem
                                                  Karstein Lunde  Styremedlem

Klubben hadde 28 medlemar. Gjennomsnittleg frammøte var ca 62 %. Det var mellom 2 og 11 (snitt på 
6) medlemmar som hadde 100% frammøte kvar månad.

Distriktsguvernør var Bjørn Johansen. På distriktskonferansen på Stord 27. – 29. mai 1988 deltok 
president og sekretær frå Sotra Rotary klubb.

Som nemnt, hadde det vore tre presidentar føre meg. Dei hadde alle gjort eit stort og grundig arbeid, slik 
at heile klubben kom godt inn i kva Rotary sto for, lovar og Rotary’s mål og arbeid. 
Dei 4 spørsmåla til Rotary vart ofte tekne opp.

Klubblokala våre var no Sartor Royal Kro på Sartor Senter. Her fekk me disponera ein salong og me 
hadde tilgang til servering. Då klubben vart starta held me til i kantina på CCB på Ågotnes. Klubbmøta 
var kvar tysdag kl. 20:30 – 21:30.

Klubben fortsette å utvikla seg i samsvar med Rotary’s tankar og mål. Me arbeidde med å få fleire 
medlemmar med mål om vekst på nokre medlemmar kvart år. Me sette difor opp lister over kva 
kvalifikasjonar me mangla.

I tillegg til klubbens ordinære møter, arrangerte me «presidentens lutefisk», «saltkjøt og erter» og 
Chartermarkeinga. Eg prøvde å halda ein lett tone men likevel faste program.

                 
            Morten Mortensen
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                  President 1989 - 1990
         Bjørn Martin Myrvang

Jeg kan ikke huske at andre klubber hadde oppgaver til meg, men det ble gitt innspill for Matching 
Grant prosjekt mot et par andre klubber uten at det ga resultat.  Mitt styre ble til etter magefølelsen 
for gode kandidater (vedlegg) men et av styremedlemmene meldte seg ut av klubben i oktober og nytt 
medlem måtte inn.  Det førte til at arbeidet i yrkeskomiteen kom sent i gang.
I Rotary-året kom det til 4 nye medlemmer til, i alt 34.  Vi hadde to hagemøter i juli 1989.
En store begivenhet 1. halvår var turen til Moseldalen i september 89 med Conrad som arrangør og 
reiseleder for i alt 16 deltakere.  Flyet gikk til Frankfurt, videre med flere BMV’- er vestover med 
overnatting på et mindre hotell. Det ble svært gemutlich i bierstuben om kvelden.  Så gikk turen videre 
til Bernkastel i Moseldalen og Brauneberg og et par dager med vinsmaking, prosesjon med årets vinhøst 
og vinprinsesse på vinvogna.  Besøk på vingård og i vinkjeller til Conrad.  Vi tok og en båttur på Mosel.  
Retur via Trier og Frankfurt.
Resten av høsten gikk i vanlig takt med «Erter- kjøtt og Flesk» samt Presidentens lutefisk.
2. halvår var preget av et par store begivenheter.  Det ble drevet med en begrenset yrkesveiledning i regi 
av Yrkeskomiteen ved Sotra vgs innenfor en del fagområder.  
Charterfest på Royal kro 23. februar 1990.  Før bordsete skål for past president.  Og ved bordsete skål 
for kong Olav-5 deretter rekecoctail og lammesadel med tilbehør, taler og vitser og sanghefte.
Den 20 mars 1990 var det samfunnsmøte i regi av Samfunnkomiteen i Fjell rådhus/kultursal med 
olje- og energiminister Eivind Reiten som hovedtaler.  Uken før var det gjort politisk vedtak om Troll-
gassen, så jeg regner vi hadde god timing av møtet.  Fjell kommune ved ordfører Ole Fredheim inviterte 
til bespisning før møtet og som president fikk jeg sete ved Reitens høyre side. 
Den 5.-6. mai utflukt til Goddo (Bømlo) med Franks ledebåt og følgebåter.  Det ble en herlig tur med 
mange minner som fortsatt sitter sterkt.  Vi var innom Brandasund, butikken «Nilla på Skjæret» fisket 
torsk i Bømlohavet, grillet i langgrill overnattet i huset til Robert. Leikte på plenen konkurranse i 
steinkast mellom beina med Ove som klar vinner.  Fikk med oss MGP og hadde livlige diskusjoner 
under myndig ledelse av Perry.  Utemøte: Besøk på Bergen Stål og Øygarden og Sotra Rutelag.  
Sommerfest med presidentskifte 15 juni 1990 på Royal kro.  Fremmøtestatestikk: 40-60% 
Regnskap: positivt resultat ifølge kasserer.  Solid økonomi så presidenten på Charterfesten.
Samfunnsmøtene lokomotivet
Med Rotaryhilsen

Bjørn Martin Myrvang.

         Sammendrag Rotary-året 1989 – 90

Mottoet for året var «Enjoy Rotary» og guvernør var Lauritz 
Myklebust på Voss.  Han måtte dessverre gi seg tidlig pga 
sykdom. Morten var president før meg og fikk overtalt meg 
til å overta etter ham.  Det ble en positiv læretid med gode 
erfaringer, men og krevende og skjerpende og opplevde også 
velvilje fra medlemmene.  Man måtte finne sin måte å gjøre 
tingene på og lede møtene etc.  Da året var omme, følte jeg 
lettelse men og en følelse av at læretiden var over og 
presidenttiden kunne begynne.

                  
         Bjørn Martin Myrvang

                 President 1990 - 1991
                Gunnar Fjell

            Rotaryåret 1990/1991.
            av Gunnar Fjell

Styret for dette året: President Gunnar Fjell, visepresident Frank Karlsen, 
past president Bjørn Myrvang, sekretær Robert Halleraker, kasserar 
Conrad Hansen, styremedlem Ove Foldnes, styremedlem Svein Allan 
Pedersen.

Sotra Rotaryklubb utnemnd til Distrikt 2250 sin Miljøkomite.

Dette rotaryåret var brasilianaren Paulo V. C. Costa president i Rotary 
International. Hans motto var «Styrk Rotary ved Tillit og 
Entusiasme». Hans entusiasme skulle først og fremst fokusera på 
miljøvern. Med slagordet «Preserving Planet Earth» ville han gjera ein 

skilnad. Difor vart det dette året innført at ein utvald klubb i det einskilde distrikt skulle fungera som 
Distriktet sin Miljøkomite. 

Dette året var Alfred Rød frå Sauda vår Guvernør. Kvifor han festa blikket på Sotra Rotary Klubb  og 
utnemnde oss til sin Miljøkomite, kan me framleis undra oss over. Korkje før eller seinare har 
Rotary-distrikta hatt Miljøkomite, etter det eg kjenner til.

Vi måtte ta utfordringa, bretta opp ermane og koma i gong med eit eller fleire miljøprosjekt. Noko måtte 
me få gjort før året var forbi. Me skulle sjølvsagt driva klubben som vanleg. Difor kom tanken fort at me 
måtte alliera oss med nokon som allereide hadde dette som sitt primærområde.
På den tida var Kurt Oddekalv nestleiar i Naturvernforbund i Hordaland og framsto som eit friskt og 
handlekraftig pust på denne arenaen. Difor vart kontakten med Naturvernforbund snart utvikla til eit 
«Miljøprosjekt for Vestlandet». Rotary og Naturvernforbundet sette fokus på kildesortering i 
kommunane. Vi tilskreiv alle kommunar i Distrikt 2250 og stilte spørsmål om deira planar for 
kildesortering av avfallet som vart samla inn. Ei rekke kommunar som ikkje hadde planlagt noko slikt, 
kom faktisk i gang med dette arbeidet. Dette samarbeidet var slik me såg det, ganske interessant og 
gjevande. Kurt Oddekalv hadde ei imponerande hand med media. Vi hadde neppe fått så mykje gjort 
utan dette samarbeidet.

Samfunnsmøte med tittelen: «Nordsjøen – fremtidens skattkammer eller miljøbombe».

Det andre miljøprosjektet som vi måtte få gjennomført var å arrangera eit samfunnsmøte og utgje 
temabladet «Samfunnsengasjement».

Den 18. mars 1991 vart det arrangert samfunnsmøte i Fjell kulturhus. 
Til møtet var rotaryklubbane i området, presse og kringkasting inviterte. Møtet var ope for alle 
interesserte. Temabladet «Samfunnsengasjement» hadde fleire faglege artiklar med ulike vinklingar. 
Næringslivet støtta utgjevinga med annonsar, og ordførarane i Fjell og Sund kommunar skreiv positive 
kommentarar til initiativet og prosjektet.

                 
                Gunnar Fjell
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Som foredragshaldarar og paneldeltakarar til det tre-og-ein halvtimar lange møtet hadde klubben sikra 
seg ei rekkje framragande fagfolk:

Leiar Roar Sætre ved Havforsningsinstituttet: Forureining i Nordsjøen – eit trugsmål mot fiskeria.
Seksjonsleiar Jens H. Koefoed i SFT: Europeiske og nasjonale reglar og konvensjonar.
Nestleiar Kurt Oddekalv i Naturvernforb.:Miljøorganisasjonen si vurdering av Nordsjøen si framtid.
Seksjonssjef John Monsen i Norsk Hydro: Industri/olje - påverknad av framtidig skattkammer.  
Adm.dir. Øyvind Holthe i Mowinckels Rederi: Skipsfart – påverknad  av framtidig skattkammer.
Stortingsrep. Magnus Stangeland: Fiskeoppdrett – påverknad av framtidig skattkammer.

Glimt frå medlemsmøta, ført i penn av referent.

Diskusjon og informasjon om miljø-engasjementet vårt dette året kom naturleg opp heile tida.
Likevel var klubben på utebesøk, men mest heime. Ulike foredragshaldarar vitja klubben. Dei tradisjonelle 
tilstellingane med vin, lutefisk, kjøt, flesk og erter, samt feiring av vår eigen fødselsdag «Charterfesten» gjekk som 
vanleg og som planlagt. Den årlege Yrkesmessa (19.3.91).

Mellom anna så vitja vi (4.9.90) det nye Bergen Landsfengsel som var under ferdiggjering, og i referaret kan ein 
lesa: 
«Turen i bilene fram og tilbake fra «fengselet» var et Rotarymøte i seg selv.
Ove hadde satt en dyktig mann på saken, som både orienterte, sørget for servering, og hadde omvising.
Byggverket var imponerende, det beregnes ferdig i oktober. Men formålet var nedslående 157 innsatte og 158 
ansatte, herav mange jenter.
Noen mente det var for fint og trodde mer på et nordlegere alternativ, med lave men fuktige – våte fengselsmurer.
Posetivt – eller ikke -. Møbler og gitter var utført i andre Landsfengsler.

Alle var glade for at portene sto åpne så vi fritt kunne spasere ut. Men før det takket presidenten og overrakte 
vimpel».
                                   M.M.

Saltkjøt og erter og litt attåt vart servert (23.10.90) på Royal Kro. Referenten skriv:
«Fint dekket bord med hyggelige og  soignerte mennesker, rolige omgivelser og behagelig bevertning. Først 
ertersuppe – så saltkjøtt, poteter, heit pylse og kålrabistappe, kraftfett, øl eller mineralvann, så iskald Linie.
Praten gikk som vanlig livlig, uten grovheter eller ubluferdigheter- kun den rene hygge og fordragelihed. Det ble 
fortalt historier om lærerfruene før i tiden, om spindelvev og reserver i Øygards oldboyslag.
Efter måltidet gikk man i små kaffe-avec-grupper og løste store og små problemer.
En av oss skal til New York maraton – et par – tre stk. drømmer om Karibien for fulle segl.
Landskapsvern av Ekerhovd ble debattert og fiskens subsidierte vandring i havet vurdert.
Jo, det ble en utbytterik kveld, en aften for det gode hommør».
                                                                                                     B.M.

Fritidsbonde Robert Halleraker har nok ein gong alliert seg med småbåtreiarane og invitert til Bømlosafari laurdag 
1.juni 1990 til dagen derpå. Ankomst Kvitekrossen på Goddo ca. kl. 12.00

Om kvelden vart det servert Bømlogryte med ris Ala Rober. Alle naudsynte forfriskingar.
Alle frammøtte gledde seg til det store debattmøtet. Emner for kvelden:
«Subsidier til landbruket i eit fremtidig EF». «Ølmonopolet sett fra brukernes og misbrukernes side». 
«Debatten ledes av Perry med Morten som avløser ved event. do-besøk».
                                                                                                                          R.H.

Suma  sumarum tykkjer eg at 1990/91 var eit både framgangsrikt og arbeidsamt år for klubben.
Dette var det 6. året i klubben sin historie og medlemane vart stadig betre kjende med kvarandre.  
Klubben var no i ferd med å finna si form.

                 President 1991 - 1992
              Frank Karlsen
        

Sotra Rotaryklubb
Frank Karlsen – president 1991 -1992

Jeg fikk gleden av å være den 7. presidenten i Sotra Rotary Klubb. 
Som en av stifterne hadde jeg vært med siden 1984 da vi først eta-
blerte et interimsstyre.

Der fikk jeg ansvaret for klubbtjenesten. Alt var nytt og vi skapte våre 
egne tradisjoner med god støtte av vår charter klubb Bergen Vest 
Rotaryklubb.

Jeg overtok klubben og klokken fra Gunnar Fjell. Sotra Rotaryklubb 
var kommet inn i gode rutiner og med innovativt holdning til nye ting. 

Mitt styre var; innkommende president (den gangen kalte vi det 
visepresident) Ove Arne Foldnes, past pres. Gunnar Fjell, Sekretær John Einarsen, kass. Nils Kåre 
Midtun

Styremedlemmer. Svein Allan Pedersen og Kåre Dyrøy

Vi hadde et travelt, men veldig spennende Rotary-år. 
Vi var vertsklubb for et GSE- team fra England der David Law var team-leder fra distrikt 1270, Hull 
Kingstone.Vi var i gang med utvekslingsstudent som var nytt og spennende for oss alle. 
Mange i klubben ble engasjert og skapte en god plattform for flere utvekslingsstudenter i årene som 
kom.  

Årskonferansen for Rotary distrikt 2250 var i Loen der president og ink. Pres. deltok. 
Årskonferansen i 1992 hadde som tema «næringsutvikling og sysselsetting i region vest» Arrangert i 
Fjell kulturhus 21.mars. 
Tema: Strategisk Næringsplan for region vest, Turistutvikling, fiskeforedling, gassutnyttelse fra Troll.

På programmet for våren 1992 var det ryddet plass til en tur til Goddo 9. 0g 10. mai.  Det ble en 
minnerik helg for mange. 
Torbjørn har vel noen «blinkskudd» i sitt billedarkiv. 
Distriktguvernør i min presidentperiode var en særdeles ivrig Bjørn Wigand.
En presidentperiode i Sotra Rotaryklubb gir mange utfordringer, men samtidig er det svært lærerikt og 
gir hverdagen en ekstra god mening. 
Har fått tildelt en Paal Harris medalje som jeg setter stor pris på og bruker. 
Klubben og klokken ble overlevert til Ove sommeren 1992 i god forvissning om den kom i trygge 
hender. 

Hilsen 
Frank Karlsen 

                 
              Frank Karlsen
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                 President 1992 - 1993
            Ove Arne Foldnes
        Sotra Rotaryklubb Presidentperiode 1992 - 1993

President:Ove Arne Foldnes
Styre:Past president: Frank Karlsen
Incoming president: Helge Lie
Sekretær: Tor Kleppestø
Klubbkomite: Ragnar Hansen
Yrkeskomite: Jostein Misje
Samfunnskomite: Atle Ulveseth
International komite: Ole Magne Høyland
Ungdomsutveksling: John Einarsen 
Medlemmer:28 stk 

Program:Variert program med god balanse mellom pratemøter, rotarystoff, yrkesforedrag og 
besøk ved eksterne virksomheter.Fremmøteprosent på ca 70 % for hele perioden.

Av besøk hos eksterne virksomheter kan nevnes spesielt: NRK, Vinmonopolet, Norske 
Ventiler og Kollsnes-anlegget i Øygarden 

Viktige hendelser i presidentperioden:Sotra Rotary Klubb sendte en utvekslingsstudent til USA i 
ett år: (Herdis Ulveseth) Klubben hadde en utvekslingsstudent fra Chicago, USA i ett år hos oss. 
(Eirin)

I samarbeid med Fjell Ungdomsskule ble det avholdt Yrkesveiledningsmøte på Bildøy 16.03

Det årlige Samfunnsmøte ble avholdt i Fjell kulturhus 23.03. Tema var : Sotraungdommens 
framtid - jobb eller lediggang? 
Sosialminister Grete Knudsen var hovedforedragsholder

Klubben sendte ut Ivar Fjeld som GSE-utvekslingsstudent til India.

Det ble gitt ut eget Samfunnsmagasin ifm samfunnsmøte. Ble distribuert til alle hustander på 
Sotra. 

Budsjett:Årsbudsjett for klubben var på ca 100.000.  

                 
            Ove Arne Foldnes

                 President 1993 - 1994
                 Helge Lie
        SOTRA ROTARY KLUBB 1993-94

Styre:  President: Helge Lie
  Innkomande president: Karstein Lunde
  Past president: Ove Foldnes
  Sekretær : Alexander Nordhuus
  Kasserar : Anders Melkevik
  Styremedlemmer: Conrad Hansen, Jørgen Larsen

Det var registrert 31 medlemmer i klubben dette året.
Nye medlemmer som kom til i løpet av året var Oddvar Rebnord, 
Olav Skjeldal og Eiliv Lønningen.

Dette året vart møta flytta frå Royal kro til Røde Kors Huset der vi 
fortsatt møtest (1.møte 19.10.1993).
Som innkomande president hadde Karstein Lunde ansvar for programmet i klubben. Det var variert med 
ein passande miks mellom heime- og utemøter.

Sosialt samvær og fest er vi gode på og held fram med arrangement som tidlegare år.
Kjøt og flesk som vi hadde hatt i mange år vart feira på Royal kro. (muligens for siste gong?).

Yrkeskomiteen med Ole Konrad i spissen stod for tilretteleggjing av  yrkesrettleiingsmessa på 
Bibelskulen, Søre Bildøy. Den vart halden 8.mars og det var 6-700 frammøtte, det største arrangement i 
klubbens regi til den datoen. Økonomisk og arragementsmessig positivt for klubben.

Samfunnskomiteen med Jørgen Larsen i spissen sto for gjennomføring av Samfunnsmøte i kulturhuset 
15.03.94 , der temaet var Fjell festning som ein mulig attraksjon for framtida.  Om lag 150 personar 
møtte fram. Dette møtet bidrog til å løfta fram dette området som eit framtidig turistmål,  og førte vel og 
til at bokprosjektet vårt om festningen seinare vart realisert.

Internasjonal komite hadde eit mål om å skaffa ein vennskapsklubb i Skottland/Nord-England. Det var 
kontakt over Nordsjøen uten at dette førte fram.

Det vart gjennomført GSE utveksling mellom Sør- Afrika og vår region. Klubben vår fekk ein 
representant frå vårt område, Tordis Lunde, spesiallærar frå Fjell, i teamet vi sende ut. Dei fekk ein 
minnerik tur der dei gjesta Malawi, Zimbabwe og Sør-Afrika. Dei var på tur i  6 veker frå 
2.4.- 15.5.1994.

Når det gjaldt ungdomsutveksling vart det gjennomført ein 4+4 sommarutveksling mellom vår 
representant , Christine Lie (datter av underteikna)  og Kelly Hockenheim frå Winnipeg, Canada. 
Christine fekk 4 opplevelsesrike veker i Canada/nordlige del av USA sommaren 1994, og Kelly fekk sjå 
Norge med bl.a. Lillehammer då vinter-OL var friskt i minne .(vert under opphaldet i Norge for Kelly 
var underteikna). Dette var eit veldig positivt tiltak i høve til den meir krevjande årsutvekslinga.
Stafettpinnen vart gjeven vidare til Karstein Lunde som president for 1994/95 den 21.juni 1994.

Straume 28.09.2014       Helge Lie

                 
                 Helge Lie
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                 President 1994 - 1995
             Karstein Lunde
        

Sotra Rotaryklubb                                                                
Karstein Lunde

Min presidentperiode i Sotra Rotaryklubb 1994 - 1995

Dette rotaryåret vart eit litt spesielt år. Vi hadde 10 års jubileum 
med jubileumsfest i “Kommandantboligen” på Gravdal lørdag 
25.02.95. kl. 19.00
På denne jubileumsfesten fekk eg den æra å tildela Ingvald 
Ulveseth Paul Harris Fellow - pris frå Rotary - klubben.  

Ulveseth var den første personen som vart utnemnd til æresmedlem og tildelt Paul Harris 
medaljen av Sotra Rotary Klubb.
Han var ein verdig æresmedlem av Sotra Rotaryklubb.
Kåre Dyrøy skreiv ein flott prolog til jubileet, der han tok føre seg dei ulike sidene av Sotra 
Rotaryklubb.

Med i styret dette året var:
Karstein Lunde                            president
Atle Ulveseth                               ink. president
Helge Lie                                     past president
Jostein Misje                                sekretær
Ragnar Hansen                             kasserar
Ole Konrad Ekerhovd                  Styremedl.
   
Distriktskonferansen for 1994 var i Bergen. Påmeldte var: Karstein og Laila Lunde og Jostein 
og Torild Misje.
Distriktskonferansen var dette året 1995 på Ullensvang hotell.
Distriktsguvernøren kom frå Odda og var maskin - ingeniør .  Navnet hans var Halvor Johan 
Bådsvik. Han var på klubbesøk hos oss tysdag 23.08.94
Mottoet for vår guvernør var: « Be a friend»

I denne perioden midt på nittitalet hadde vi to studentar (jenter) frå Sotra Rotary Klubb ute. 
Ei var i USA og ei i Australia.
Vi hadde to utvekslingsstudentar: Ei jente frå USA og ei frå New Zealand.

                 
             Karstein Lunde Programkomiteen:

Atle Ulveseth               leiar ( eit variert og godt program) utemøte, program i 
                                               i god tid (kvartalsvis)

Kameratskapskomiteen:
Knut Aas                     leiar ( m.a. førebu tiårs jubileumsfest  og andre festar)
                                            (arbeide for trivsel og kameratskap i klubben)

Medlemskap/opply. Komiteen:
Jostein Misje               leiar ( referat, oppdatera klassifik.lista, nye medlem. 

Yrkeskomiteen:
Robert Halleraker         leiar: (førebu og gjennomføra yrkesrettleiing
                                                for Fjell, Sund og Øygarden)

Samfunnskomiteen:     leiar:  Ole Konrad Ekerhovd ( samfunnsmøte m.m.)

Internasjonal komité:  leiar : Helge Lie ( arbeide for ein venskapsklubb, sjå på      
                                              GSE student.  Verdsforståing, ungdomsaktivitet .

Ungdomsutveksling/ ungdomsfond:
                                    leiar:  Conrad Hansen ( 1 – års utveksling, Handicamp )

Oppsumering:

Alle har vi kvar vår profesjon og er engasjert lokalt og internasjonalt.
Vi har etterkvart blitt fleire, sakte men sikkert. Det er bra men framleis berre menn.
Et godt arbeidsår og jubileumsår.  Polio pluss var og er framleis ein god ide.
Der har vi alle vore aktivt med.  Flaggskipet har vore Rotary foundation for “scholarship og 
exchanging”.
Husk at service above self er Rotary!
Idealer kan vera stjerner, dei er vanskelege å nå, men dei er gode å navigera etter.
Takk for eit godt samarbeid  i styret og komiteane.
Takk for eit positivt og lærerikt år som president i Sotra Rotary Klubb.

Karstein Lunde
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                 President 1995 - 1996
               Atle Ulveseth

ATLE ULVESETH – PRESIDENT

Styret hadde denne sammensetningen :
President :           Atle Ulveseth
Innk. President: Jostein Misje (leder klubb- og programkomite)
Past president : Karstein Lunde (leder internasjonal komite)
Sekretær :          Kåre Dyrøy (leder medlem- og oppl. komite)
Styremedlem :   Ove Foldnes (leder samfunnskomiteen)
Styremedlem :   Knut Aas (leder yrkeskomiteen) 
Styremedlem :   Bjørn A. Straume (leder komite for sosialt samvær)

I forkant av presidentperioden min, var sekretæren (Kåre Dyrøy) og 
undertegnede til stede på distriktskonferansen i mai på Hotell 
Ullensvang.  Det var en nyttig konferanse   der vi fikk god innføring i 

arbeidet til Rotary og hvordan organisasjonen fungerte.

I august hadde vi besøk av guvernøren Halvor Pedersen.  Han gikk gjennom planene for rotaryåret 
sammen med oss.  Han var opptatt av at vi skulle klargjøre rotary sitt syn på integritet og etikk, noe vi 
alle syntes var viktig.

Vi var 35 aktive medlemmer i klubben og vi hadde et mål om å få inn 4 stk. nye. 

I perioden hadde vi flere flinke foredragsholdere.  Først ut var Stubbrud, leder for Reiselivsforeningen 
Sotra og Øygarden.  Else Marie Kind Hevrøy orienterte senere om kommunens organisering og gjøremål 
innen kultursektoren.

Olje og gass er et sentralt tema i vår region.  Det orienterte Otto Harkestad om, med særlig vekt på 
etableringene i Øygarden.  1995 var i etterkant av OL på Lillehammer. 

Det var derfor kjekt å høre Lasse Berntsen orientere om sitt arbeid som designer i forbindelse med OL.

Nils Georg Brekke orienterte senere over temaet kulturlandskap – vern og utvikling.

I begynnelsen av 1996 hadde vi et interessant møte, der fremtidsmulighetene for flere bransjer ble 
presentert og diskutert med egne krefter. Bjørn Arnesen tok for seg forholdene i finansbransjen,  Asbjørn 
byggebransjen og til sist Kåre som tok seg av oljebransjen.

Jostein Berland orienterte om temaet i «Går det an å tjene penger på rent vann».  Han presenterte firmaet 
sitt Betex AS som i 1995 ble solgt til Goodtech AS.

I et medlemsmøte i slutten av mars, ble internett presentert for medlemmene.  Dette var fantastisk, 
nesten alle våre medlemmer møtte frem for å bli orienterte om temaet, som senere er blitt en så viktig del 
av hverdagen for de fleste av oss.
        

                 
               Atle Ulveseth
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Vi hadde også et eget møte der havnesjefen i Bergen, Nils Standal orienterte om havnen og deres 
fremtidsplaner.

Fagbevegelsen var også representert på et av møtene våre.  Kjell Sørensen som var leder i Jern og Metall 
i Bergen, orienterte.  Han ga et godt innblikk i hvordan arbeidslivet fungerte, sett fra de ansatte sin side.

Ole Bjørn Kringstad orienterte også i et møte om overleveringen av Kollsnes anlegget fra Shell til 
Statoil.

På slutten av året hadde Geir Bergfløt innlegg om Bergen Næringsråd sitt arbeid.

Det siste utemøtet hadde vi med bedriftsbesøk hos Sotra Contracting på Vindenes.  Jarle Vindenes 
orienterte om vyene sine fremover, og det er artig når denne artikkelen skrives ca 20 år senere at han 
nådde målene sine og litt til.

I perioden hadde vi også en utviklingsstudent.  Det var Catrine, en artig sprudlende jente.

I august hadde vi besøk av Round-Trip 1995 Sotra, 16 ungdommer i alderen 17 til 23 år.  De kom fra 
14 europeiske land.  Turen avsluttet vi med en fisketur med Fiskestrilen, med påfølgende fin middag på 
Telles Sjøbu i Tælavåg.

Yrkesmessa var også en viktig del av arbeidet vårt.  Den ble arrangert på en god måte med godt 
fremmøte.

Jeg var i hele min perioden opptatt med å få kvinner med i rotary.  Dette er omhandlet i en egen artikkel.  
Resultatet var at 2 kvinner ble foreslått til medlemmer i løpet av våren.  Da Rotaryåret var over var det 
artig å se tilbake på en fin periode, der vi hadde et godt samarbeid i styret og der alle medlemmene i 
klubben bidro på en positiv måte.
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Vi søkte etter kandidatar til ungdomsutveksling, berre ein søknad kom, frå Lene C Fjellsbø, frå 
N. Knappen, Knarrevik.  Bjørn Arnesen og Presidenten hadde samtalar med Lene.  Resultatet veit vi, 
Lene reist til Australia for eit år. Klubben fekk fleire kort og brev frå Lene, der ho fortel om opphaldet, 
og at det gjekk veldig bra med henne.  Ein fin representant for ungdomane våre.

Som nytt medlem hadde eg gleda av å setja Rotary-nål på Enjel Waage.  Eg nemnde gjerne under 
seremonien at ein Engel som medlem var jo ein god erstatning for ikkje å ha med prest i klubben.

Den 13. august markerte vi vår første President Knut Aas sin siste møtedag i klubben med samenkomst i 
kantina til CCB. Det var der vi hadde våre møter den første tida i klubben.

Tirsdag 24. september hadde vi Guvernør Tore Rogne på besøk i klubben.  Eg hadde god kontakt med 
Guvernøren gjennom mitt år, og fekk mange gode råd frå han.

Den 8. februar var der Kurs om Ungdomsutveksling på Edv. Grieg Suitell.  Dette var særs nyttig no når 
vi hadde ungdomar både ut og hertil.

Årssamling for distriktet blei gjennomført i Stavanger. Presidenten var representert.

Bergen Vest Rotaryklubb blei invitert med oss til Fjell Festning, mange var med, blant andre Egil 
Eikanger som har hatt sitt arbeid i forsvaret, og kunne mykje om festningen.

Frammøtestatistikken for første halvåret er tilgjengeleg for interesserte, det er litt bra å lesa at 
Presidenten var tilstades på alle møta. Morten hadde eit forfall, bra Morten!

Med Torbjørn som sekretær, og Robert som programansvarlig hadde eg gode samarbeidspartar i mitt 
Rotary år.
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                  President 1996 - 1997
                Jostein Misje

Mitt år som President starta 1. juli, men forberedelse var i gang allerede i februar, då distriktsguvernør, 
Tore Rogne, kalla inn til distriktssamling (pet) på Solstrand Fjordhotell. Sekretær Torbjørn og eg møtte. 
Alle presidentene skulle presentera sin klubb, fortelja om prosjekt, økonomi, og kva vi hadde tenkt å 
gjera for Rotary Foundation.

Distriktsguvernøren påpeikte at  han syntes medlemskontingenten var lav,  og sa:
”Medlemskontingenten er under 2000 kr. i året i alle klubbene. Kontingenten er lav når du tenker på hva 
medlemmene får: Adgang til 52 møter med positive mennesker i året, hvert enkelt verdt mye mer enn 
en kinobillett. Jeg synes ikke det er urimelig med kontingent pr. møte som svarer til en pakke sigaretter 
eller to. Jeg tror sigarettene nå koster 50 kr pr pakke.”

Tirsdag 2. juli starta komitemøtet, med fordeling av oppgåver til komiteleiarane:
Programkomite v. Robert: Få til eit spanande program som kan bidra til betre frammøte.
Medlemskomiteen v. Torbjørn: Månadsbrev (med frammøteoversikt) skal ut til alle medlemmar,  også til 
distriktet.
Kameratskapskomite v Bjørn M: Arbeide for  trivsel og kameratskap i klubben.  Fortsetje med ”vin”-
kveldar saman med ektefeller.

Yrkesteneste v. Eiliv: Gjennomføre yrkesveiledning for avgangsklassane ved ungdomsskulane i Fjell, 
Sund og Øygarden. Tilretteleggja for to yrkesforedrag / bedriftsbesøk høst/vår. Oktober er 
yrkestenestemånad.
Samfunnsteneste v. John: Bidra til Handicamp. Støtte til lokale organisasjonar.  Bidra til restaurering av 
gamal mølle. Stipend for utanlandsstudiar. 
Ungdomsutveksling v. Bjørn Arnesen: Sende ut student fra vår klubb.  Få kandidater til Ung 
Leder-seminar.

Ved å starta med det siste, to kandidatar, hadde vi på Ung Leder-seminar, Rune Foldnes og Sturle 
Halleraker. Begge kom tilbake i klubben og fortalde om sine gode erfaringar frå seminaret. Begge var 
særs takksame for at vi hadde plukka dei ut.

       Rotaryåret 1996-1997

President:  Jostein Misje
Ink. President:  Robert Halleraker
Past president:                Atle Ulveseth
Sektretær:  Torbjørn Samdal
Kasserar:  Morten Mortensen
Styremedlem:  Eiliv Lønningen
Styremedlem:  John Einarsen
Styremedlem:  Bjørn Myrvang

                  
                Jostein Misje
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                 President 1997 - 1998
            Robert Halleraker
        Presidentens årsmelding.

Et nytt rotaryår er avsluttet og det er tid til oppsummering og 
ettertanke.

1.juli 1997 overtok undertegnede som president i klubben vår. Jeg 
hadde valgt meg en rekke dyktige personer til å bekle de ulike 
styreverv og komiteer, og la meg få si det med en gang. Dere har vært 
svært dyktige, så mange takk skal dere alle ha for vel utført jobb.

Rotaryåret har på mange måter vært et travelt år. Målsettingene for 
klubben var klare ved start av året, og etter å ha evaluert dette enda en gang, kan en vel si at stort sett de 
fleste mål er oppnådd.

En av de første oppgavene styret behandlet, var å gå til anskaffelse av er regnskapsprogram som kunne 
brukes på en PC. Årets regnskap er ført i dette programmet, og jeg håper at regnskapet gir oss den 
oversikt og forståelse som vi alle ønsker når vi skal behandle regnskapet 18. august 1998.

Programkomiteen har vært svært aktiv. Innholdet i programmet har vært både omfattende, variert og 
spennende. Spesielt hyggelig har de ulike utemøtene vært. Litt leit at ikke flere av oss fikk anledning til 
å være med. Ellers består jo rotaryprogrammet av en rekke møter som er fastlagt etter lang tradisjon. 
Det er viktig at disse tradisjonene føres videre.

Klubbens innsats på de ulike områdene har i år vært formidabel. Yrkeskomiteen yrkesorientering for 
ungdom i utdanning var et stort løft for klubben og føyer seg inn i rekken av våre vellykkede 
yrkesorienteringsmøter. Det samme gjelder samfunnskomiteens prosjekt ”Temabladet” som også i år ble 
knyttet til yrkesorienteringsmøtet. Det økonomiske resultat av jobben gav et resultat langt over det som 
var klubbens målsetting.

At klubben vår har ord på seg for å være aktiv innenfor ungdomsarbeid og internasjonal engasjement, er 
det ikke tvil om. I august sendte vi en student fra vårt område til Australia. I januar mottok vi en student 
fra samme kontinent. I februar kostet klubben vår lederopplæring for fire lokale ungdommer og i april 
var vi vertskap for et GSE-team fra Indiana, USA. Å få dette til, kreves enormt engasjement av 
medlemmene i klubben.

Etter gjennomgang av årets frammøtestatestikk, må presidenten si seg stort sett fornøyd med frammøtet. 
Han kunne imidlertid ønske at flere av de som av ulike grunner har lavt frammøte, kanskje i større grad 
ville prioritere rotarymøtene.

Av viktige beslutninger som er gjort dette året, ønsker Presidenten å nevne Ungdomsfondet. Etter flere 
års drøftinger om hvordan vi skulle forvalte vårt fond i fremtiden, ble det vedtatt i klubben å satse på 
Fonds i stedet for vanlig banksparing i håp om at dette skulle gi bedre avkastning enn vanlig 
banksparing. Bare fremtiden kan gi oss svar på om dette blir god forretning for Ungdomsfondet.

                 
            Robert Halleraker
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Ellers viser jeg til de ulike beretninger som komiteformennene har levert meg og som en finner her i 
Årsmeldingen. Vedlagt ligger også resultatregnskap og balanse for rotaryåret.

Avslutningsvis vil jeg takke alle i klubben, spesielt for meg, et fenomenalt år i Sotra Rotary Klubb som 
President. Dere gav meg tillit og jeg håper jeg har innfridd de ønsker dere hadde ved å velge meg som 
President.

Takk for meg, og jeg vil ønske det nye styret med President Arne til rors, lykke til.

Straume, 16.august 1998

Robert Halleraker
President

            Tilleggsopplysningar til Presidenten Robert Halleraker sin årsmelding.

Styret i Rotaryåret 97-98:

President       - Robert Halleraker

Innkommende President     - Arne Nygård

Past president      - Jostein Misje

Sekretær      - Tor Kleppestø

Kasserer      - Helge Lie

Styremedlem og 
leder internasjonal komité    - Gunnar Fjell

Styremedlem og 
leder kameratskapskomité    - Ole Konrad Ekerhovd

Styremedlem og 
leder medlemskaps-og opplysningskomité  - Tor Kleppestø

Styremedlem og 
leder programkomité     - Arne Nygård

Styremedlem og 
leder samfunnskomité                 - Ole Bjørn Kringstad

Styremedlem og 
leder ungdomsutveksling-og ungdomsfondkomitè - Jørgen Larsen

Styremedlem og 
leder yrkeskomité     - Reidun Brekke
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                  President 1998 - 1999
          Arne Magne Nygård

        
                                  PRESIDENTENE ARNE OG TOR - NOEN MINNEORD
Klubben vår har de siste årene mistet flere av sine medlemmer.  To av disse er Arne Magne Nygård, som 
var president i perioden 1999-2000 og Tor Oliver Kleppestø, som var president fra 2000 til 2001.  

Arne ønsket at Tor skulle overta etter seg, og slik ble det.  Vi minnes de som gode og viktige represent-
anter for klubben.  

Arne mottok i 2010 PHF medaljen som en av de som startet Sotra Rotaryklubb i 1985.  Han var  trofast 
som medlem og han representerte Rotary på en fin måte både i inn- og utland. Han skoftet skjelden det 
ukentlige oppmøtet. Han var stolt over sitt opphav på Brattholmen i Fjell og fortalte med innlevelse om 
historier fra området helt tilbake til vikingetiden.

I hele sitt yrkesaktive liv var han tilknyttet Forsvaret og han hadde majors grad i Flyvåpenet.  I år 2000 
ble han pensjonist, men fikk ikke mange årene å nyte denne tilværelsen.  Han var i flere år plaget av 
hjertesykdom og det var på sykehuset at livet tok slutt den 12. mars i 2011.  Han ble gravlagt fra Fjell 
kirke den 18.03.2011.

I likhet med Arne, var Tor også et trofast medlem av klubben vår.  Tor kom til Øygarden fra Gjerdrum i 
1977 der han hadde vært medlem av Kløfta Rotaryklubb.
I 1978 ble han, som den første fra Øygarden, opptatt som medlem av Sotra Rotary Klubb.

I sin presidentperiode ivret Tor for at klubben skulle få egne klubblokaler og gjerne sammen med andre 
tilsvarende organisasjoner.  Tiden vil vise om dette lar seg oppfylle.

Tors yrke var kommunalsjef da han gikk av med pensjon i 2010.  Før dette var han teknisk sjef i 
kommunen. Fram til at han ble alvorlig syk av kreft, jobbet han i eget firma som konsulent i kommunen.
Tor døde den 17.01.2014 på sykehus og ble bisatt fra Blomvåg kirke den 24. januar.  Han er gravlagt ved 
Strusshavn kirke på Askøy.
Eiliv Lønningen

                  President 1999 - 2000
          Tor Oliver Kleppestø

                  
          Arne Magne Nygård
                  
          Tor Oliver Kleppestø
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                  President 2000 - 2001
                Kåre Dyrøy

        ROTARYÅRET 2000/2001

President Kåre Dyrøy

1 juli 2000 fikk jeg det ærefulle oppdrag å være president i Sotra 
Rotary Klubb i rotaryåret 2000/2001.

 tillegg til de tradisjonelle programposter, erindres med glede tur 
onsdag 6 september til Rosenholm Rotary Klub, vår 
vennskapsklubb i Danmark.  Fredag startet med omvisning i 
Hornslet kirke, datert til året 1310.  Fredag kveld var det middag 
hjemme hos våre venner.  Lørdag var det omvisning i distriktet 
og dagen ble avsluttet med “Festaftenen” på Holslet skole.  Den 

opptreden som våre danske venner utførte er uforglemmelig.

Lørdag 2 september gikk turen til Upsete Fjellstove, der vi i 2 dager ble guidet i naturskjønne omgivelser 
av Jørgen Larsen.

Presidentens lutefisk tirsdag 21 november, med forfatter Gunnar Stålesen som kåsør, ble en suksess, der 
alle medlemmer møtte , med ledsager.

Jeg vil også nevne besøk av Guvernør Erik Hjort 5 desember.  Yrkesseminar i januar ble gjennomført i 
kjent stil.

Denne våren hadde vi også gleden av å ta imot et GSE teem fra USA, et besøk som gav oss mulighet til 
å vise vår vakre del av Norge.

Våre danske venner fra Rosenholm Rotary Klub kom på besøk fredag 25 mai.  Vi fikk da gleden av å 
presentere både næringsliv, kultur og natur.

Tirsdag 12 juni avsluttet vi et selskapelig år med vårfest på Ran.

Jeg takker Sotra Rotary for et interessant og givende oppdrag. 

                  
                Kåre Dyrøy
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                  President 2001 - 2002
         Ole Konrad Ekerhovd

Her fikk jeg god hjelp av Perry som fikk en av supplaybåtene til Farstadrederiet til å komme til Ågotnes, 
og som der spandérte salt kjøtt og erter på medlemmene våre på ekte sjømannen vis!
Førjuls-lutefisken ble inntatt på Neptun i Bergen. Meget bra!!
Charterfesten ble dette året i lokalene til grendahuset på Hjelteryggen. Frammøte i klubben var god,
( 60- 70%).
Vi prøvde å ha et variert program. Sande- kveld med Tennfjord falt i smak blant de fremmøtte. 
Samtidig må nevnes at Ragnar, Morten og Eilif var gode støttepersoner.
Samarbeidet med charterklubben vår, Bergen - vest, var god, og kontakten jeg hadde med presidenten 
Rein, fungerte godt.
Ellers var det stor aktivitet med yrkesmessen i Bibelskolehallen på Bildøy, som også dette året var 
suksess.
Vi hadde denne tiden godt samarbeid med vår danske vennskapsklubb ( Rosenholm), der vi var gjester 
en langweekend. Det var dette året vi startet vårt Polenprosjekt sammen med den danske klubben. 
Prosjektet ble vellykket  takket være Inger fra vår klubb. 

Vi startet også samarbeidet med klubben i Quito, Ecuador der vi gav penger til drift av skole. Dette 
prosjektet har vi fortsatt i gang.
Distriktsguvenøren var fra Haugesund og distriktkonferansen var derfor naturlig i Haugesund. Med på 
konferansen fra Sotra var Ole Konrad Ekerhovd og Gunnar Fjell.

Det er mye en kunne ønske å ta med i et skriv som dette, men jeg velgere å gi meg meg disse orda. Det 
var en fin organisasjon å styre, mye positivt! Lykke til framover!

Ole Konrad Ekerhovd

         Mitt Rotaryår : President Ole Konrad Ekerhovd 

Medlemstallet dette året var ca 40. Vi arbeidet etter det samme 
mal som vi har gjort de tidligere år, med litt endringer.
Mitt mål var å styrke det sosiale fellesskapet i klubben.
Bjørn Arvid var en god mann å ha til å sy sammen programmet 
for året.
Vi hadde de vanlige festlighetene som tidligere år: Høstens 
røde viner ( Dette var planlagt å ha 11.9., samme dag det smalt i 
New York. Alt var klart, men det ble ikke dagen for moro, så vi 
snudde og gikk hjem og utsatte møtet til en senere anledning.)
Salt kjøtt og erter var også på planen. 

                  
         Ole Konrad Ekerhovd
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                  President 2002 - 2003
           Bjørn Arvid Straume

Av oppgåver vi jobba med var at vi klarte å få tak i familiar som ville ta imot ein utvekslingsstudent i 
januar 2004. Dette førte til at vi kunne senda ut ein student, Trude Talberg Johnsen , sommaren 2003.
Styret gjekk også inn for at vi skulle ta på oss ansvaret for å gi ut ei bok om Fjell Festning. Ole 
Konrad og underteikna fekk ansvar for å dra i gang prosjektet. Først måtte vi finna ein forfattar som ville 
ta på seg oppgåva, og etter ein del vurderingar, hamna vi på Olav Kobbeltvedt. Så skulle vi ha på plass 
eit forlag, og der fekk vi ja frå Eides Forlag, under føresetnad at Sotra Rotary klubb stilte opp med 
kr 100 000,-. Dette var mykje pengar i 2002, men vi ville prøva å tigga til oss dette beløpet. 
Etter mange søknader, til mellom anna til to departement, klarte vi tilslutt å få inn ca kr 130 000,-, og 
bokprosjektet vart tinga.

Hausten 2002 hadde vi besøk av tidlegare forsvarssjef admiral Torolf Rein som orienterte om 
situasjonen eit år etter 11. september. Vidare hadde vi  besøk av to hyggelige damer frå 
Pascani/Romania, vennskapsbyen til Fjell kommune.

Våren 2003 hadde vi blant anna fellesmøte med Bergen Vest RK, fadderklubben vår. Vidare hadde vi 
besøk av venskapsklubben vår, Rosenholm RK i Danmark. Her stilte 13 personer fra Rosenholm. På 
fredagen inviterte Inger Thormodsen både dansker og egen klubb til hageselskap, og der møtte 35 
personer opp til eit velsmakende og hyggelig selskap. På ettermiddagen hadde vi en buss som tok oss 
inn til Statsråd Lehmkuhl, og der stilte vi med rundt 45 personer til en velukka tur.

Vi hadde eit rimeleg bra frammøte på møta våre, og gjennomsnittet låg på 53 %.
Då kasserer ikkje fekk tid til å avslutta regnskapet, hadde vi ikkje tal som sa noko om den økonomiske 
tilstanden, men med eit rimeleg godt sal av annonser, og eit overskot på bokprosjektet på kr 30 000,-, vil 
eg tru at økonomien var rimeleg bra. I tillegg har vi ein avtale med forlaget at når dei hadde selt 1000 
bøker, skal vi dela netto overskot på framtidig sal med 50 % på kvar.

Med venleg helsing
Bjørn Arvid Straume       Bildøyna, 31.07.2014

          SOTRA ROTARY KLUBB 2002 – 2003.

Eg overtok presidentvervet etter Ole Konrad Ekerhovd, og 
hadde ei fin opplæringstid saman med han.
Styret eg hadde med meg var ein gjeng flinke og hyggelige 
personar og var følgjande: Innkomande President Conrad 
Hansen, past president Ole Konrad Ekerhovd, sekretær Jack 
E. Jahnsen, kasserer Bernhard Eriksen, kameratskaps komité 
Asbjørn Algrøy, yrkes komité Robert Halleraker, samfunns 
komité Inger Thormodsen og ungdoms og utvekslings komite 
May Almhjell, arkivar Torbjørn Samdal samt revisorar Jørgen 
L. Larsen og Jostein Misje.     

                  
           Bjørn Arvid Straume
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                 President 2003 - 2004
             Conrad Hansen

        Conrad Hansen - President 2003-2004.

I 1988 var det Bjørn Myrvang som rekrutterte meg som medlem 
i Sotra Rotary Klubb. Det var Perry Farstad som var president i 
klubben dette året.

Det var Bjørn Arvid Straume som spurde meg om eg ville vera 
President etter han. Det svara eg ja på, og gjekk såleis inn som 
«programansvarleg» frå 1.7.2002 og som President 1.7.2003.

Det viktigaste eg fekk gjort som President var å få gjennomførd 
Yrkesmessa på ein god måte. Her arbeidde Yrkeskomiteen, med leiar Eiliv Lønningen, og 
Samfunskomiteen, med leiar Asbjørn Algerøy, svært godt saman. Netto overskot dette året vart 
NOK 98.000,-.

I 2003-2004 fekk vi og etablert Heimeside for Sotra Rotaryklubb. Her kunne medlemene følgja 
med på aktivitetar, lesa Månadsmagasinet og halda orden på program og intern organisering. 
Klubben har opp gjennom åra fått mykje ros for både det offentlege Internettet og det interne 
Intranettet vårt.

Den mest interessante oppgava eg hadde var det internasjonale arbeidet. I slutten av mai 2004 
reiste eg til Janowice Wielkie i Polen der eg representerte Sotra Rotaryklubb. Samen med 
vennskapsklubben vår, Rosenholm RK og den lokale Rotaryklubben i Jelena Gora i Polen, 
hadde vi gjennom eit Matching Grant-prosjekt skaffa $ 37.100,- til nytt teknisk utstyr for IT- og 
språkundervisning. Opninga av dette skjedde ved ein stor sermoni 28.5.2004. Eg reiste rett frå 
Polen til Romania. Der la eg grunnlaget for neste Matching Grant prosjekt saman med 
Rosenholm RK og Rotaryklubben Royal Crown i Iasi . Dette prosjektet vart vellukka og fekk 
ein verdig avslutning i 2006. Her var leiar i International komite, Norvald Nesse, til uvurderleg 
hjelp. Sotra RK gav dette året og økonomisk støtte til 10 førskulebarn i Quito i Equador.

Sotra RK sende i august 2003 avgarde utvekslingsstudenten vår, Trude Talberg Johnsen, til 
Australia. I januar 2004 kom studenten Sheree Milne til oss frå Australia. I dette Rotaryåret fekk 
vi og godkjend kandidaten vår, Hege Nygård, som deltakar i eit GSE-team som reiste til USA i 
april 2004. Leiar for Ungdomsutvekslingskomiteen, Christian C. Ohnstad, hadde eit travelt år.

Det smartaste eg gjorde som President var å velja namnebror Ragnar Hansen som min 
etterkomar. I året 2004-2005 hadde Rotary 100-års-jubileum og Sotra RK 20-års-jubileum. Det 
fins neppe ein betre planleggjar, tilretteleggjar og inkluderande entertainer enn Ragnar, så her 
fekk vi full utteljing. Ragnar laga og eit framifrå program for 2003-2004 der vi hadde mange 
interessante foredrag og bedriftsbesøk til Håkonsvern, Grafisk Trykk, ACOS og VestNytt.

                 
             Conrad Hansen
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Trine var leiar for Medlemsskapskomiteen og vi fekk 2 nye medlemer i 2003-2004. Dette var 
Gunnar Buvik og Villie Nygård. Og vi mista ingen medlemer. Frammøtestatistikken viser at vi 
hadde eit oppmøte mellom 55 og 60 % i 2003-2004. Rekneskapen gjekk i pluss med ca. NOK 
25.000,-.

Det var Svein Allan som var leiar for Kameratskapskomiteen og alle dei tradisjonsrike, sosiale 
samlingane våre gjekk etter planen – Raude- og kvite vinar, Charterfest, Erter kjøt og flesk, 
Presidentens lutefiskmiddag og Julekos. I tillegg vart det tilskipa rebuslaup og Jørgen 
arrangerte ein flott tur til Uppsete. 

KORT OPPSUMMERING FOR ÅRET 2003/2004
Sotra RK har i Rotaryåret 2003/2004 gjennomført følgjande møter:

1. Yrkesmessa 20.januar - økonomisk netto-resultat ca. kr. 98.000,- 

2. 4 yrkesforedrag
· Forsvarets Høyskole - Ove
· Kirurgiske inngrep - Bjørn + Ambulanselækjar Brattebø
· Offentleg forvaltning (moderniseringsprogrammet) - Conrad
· Vikarbyrå/ressurssenter (Addeco) - Reidun
3. 12 temaforedrag
· Intercitymøte Bergen Vest RK - Bull Hansen
· Verdens oljeflyt - Ove
· Skatt på paraplyar - Engjel
· Religionsforskning - Kåre
· 360 muligheter, turforeninga - Jørgen
· Livets goder og gleder - Frank
· Hagen vår - Sotra hagelag
· Når eg vert 66 - Karstein
· Er livet ein sjølvfølgje - Eiliv
· Med hund som hobby - Frank ++
· Båtliv - Ole Magne ++
· Moseldalen, ei perle i Europa - Conrad
4. 4 Bedriftsbesøk
· Håkonsvern
· VestNytt
· Grafisk Trykk
· ACOS AS
5. 2 Egoforedrag
· Trine og Anja
6. 8 Sosiale samkomer
· Raude vinar om hausten 
· Uppsete - fjelltur
· Erter, kjøt og flesk - Knarrevikløa
· Presidentens lutefiskmiddag - ACOS 
· Julekos
· Charterfest
· Vårens kvite vinar
· Rebuslaup
7. 10 Komitemøter
· Arbeid i komiteane (5)
· Guvernørbesøk
· Planleggingsmøte
· Klubbens ambisjonsnivå (2)
· Presidentskifte
8. 9 Pratemøter
· Etter valet - Morten
· Innleiing (5) - Utan innleiing (3)
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                                               Presidentskifte  
                    2004 - 2005  

Tysdag 29.6.2004 var det presidentskifte i Sotra Rotaryklubb. Ragnar Hansen overtok styringa 
etter Conrad Hansen som har vore president siste året. 

Conrad takka alle medlemmene for ein fin innsats i det Rotaryåret som no er omme. Han 
understreka at det er naudsynt at alle medlemmene gjev ei hjelpande hand dersom resultatet skal 
bli vellukka. Conrad har likt seg godt som president og meinte at året sett under eitt hadde gitt 
eit brukande resultat. Conrad ønskte den nye presidenten og det nye styret lukke til med 
oppgåvene som skal løysast neste år. 

Ragnar delte ut blomar og heldt ein lang takketale til Conrad. Han gav ros både for leiarstil, 
humør, pågangsmot og mykje bra arbeid - det var til å bli rørt av. Trine vart og heidra med 
blomar for den fine innsatsen ho har gjort som sekretær og leiar for Medlemskomiteen. 

Ragnar heldt ein fin “påtroppingstale” og la for dagen mange nye idear til aktivitetar for åra 
framover. Han vil både halda dei gamle tradisjonane i hevd samstundes som han ønskjer 
aktivitet på nye plan - dette virka veldig spennande. Det nye styret har alt hatt 2 møter med 
gjennomgang av målsetjingar og nye tiltak. Alex, innkomande president, la fram program for 
hausten 2004. 

Denne kvelden vart og feira med kaker og godt sosialt samvær. 

Ein glad president og ein minst like glad past 
president.

Conrad fekk mange blomebukettar for eit godt 
gjennomførd år. 
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Ragnars tale ved tilredelse som President for Rotaryåret 2004-2005. 

Kjære Rotaryvenner, så har rotaryhjulet dreiet frem til året 2004 - 2005 og der står det 
Jubileum med stor J på hjulet.

Da Conrad ringte for 1 ½  år siden og spurte om jeg ville overta som president etter han,
så tok jeg litt betenkningstid.  Jeg ringte tilbake og takket for tilliten, og sa at jeg gledet meg til å 
jobbe sammen med han.

Det jeg ikke var klar over var at vi gikk inn i et jubileumsår, ikke bare med ett men med to jubileum 
som skal markeres og feires.

Så dukket tankeboblene opp, Ragnar tenk på alle talene, alle møtene du skal lede og alle aktiv-
itetene som skal holdes styr på. Slapp av sa jeg til meg selv, det er jo 1 ½ år til.   Men 1 ½ år har går 
utrolig fort og i dag begynner jobben.

Vi er en klubb som gjennom sine snart 20 år, har utviklet oss så positivt at andre klubber har oss 
som eksempel på godt Rotaryarbeid. Sotra Rotaryklubb er en positiv og engasjert klubb, vi utfyller 
hverandre og vennskapet er vår styrke.

Verdens president Glenn Estess har valgt ”Celebrate Rotary” til sitt valgspråk i sitt
Jubileumsår. 
 
I den verden vi alle lever i, er det viktig å fokusere på det positive.  Celebrate Rotary” slik jeg ser 
det, vi det si å være stolt og glad for det arbeidet som legges ned i klubbene verden over. Med 
takknemmelighet og glede er det stort å kunne få bruke noen av våre ressurser på å hjelpe andre 
frem.  

Lokalt yter vi våre krefter på Yrkesmessen slik at elevene i avgangsklassene 
kan gjøre et best mulig valg for sin videre vandring .   Internasjonalt har vi sammen med vår 
vennskapsklubb Rosenholm RK, nettopp avsluttet prosjektet i Polen hvor Conrad og Norvald var 
med på overlevering av over 250.000 kr. Dette er midler som vi vet blir utnyttet maksimalt.

Vi har Gunnar sitt vellykkete prosjekt i Quito, det prosjektet blir videreført også i mitt år.  Videre 
har vi bokprosjektet om Fjell Festning som Ole Konrad og Bjørn Arvid er ”head man” for, dette 
prosjektet skal markeres den 8.5.2005.

Vi har Trude Talberg Johnsen som er vår utveksligsstudent i Australia og vi har 
Sheree Mile fra Australia, Hege Nygård var vår GSE student i USA, og NN deltok på RYLA 
seminaret.

Er det rart at Sotra Rotary Klubb trekkes frem som eksempel for andre klubber ?
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I mitt år som president har jeg tre ønsker.

Det første ønske ga jeg til Samfunnskomiteen.
På Sotra finnes der mange enkeltpersoner og lag som legger mye krefter ned i å kunne hjelpe andre 
som sliter i vårt nærområde.  For å bruke Jørgen sine ord så gjelder det de som tar over 
”Der samfunnet svikter”.
  
Den eller de personer som gir av seg selv for en god sak skal taes vare på, og som Rotaryklubb har 
vi mulighet til det. Vi kan få personene frem i lyset, 
belønne dem, og gi en vel fortjent oppmuntring.

Jørgen som i år er leder for Samfunnskomiteen anbefalte at dette burde være en
fast årlig styresak. Styre har bestemte seg til å ta fatt på denne oppgaven over sommeren. 

Det andre ønske er lagt på Kammeratskapskomiteen for å finne en markering av vårt  
20 års og Rotarys 100 års Jubileum.

Vi har hatt mange milepæler i klubben, en av dem var da Atle Ulveset som presiden i 1995 
besluttet at kvinner kunne bli medlemmer i Sotra Rotaryklubb.  Enighet og forståelsen over 
landegrenser var en av Paul Harris tanker.  Jeg vi påstå at våre kjære kvinner beriker klubben vår, de 
gir et meget godt bidrag og de er kjært velkommen. 
I år har styre fått inn forslag om å få flere kvinner med i klubben, forslaget kommer ikke fra en 
kvinne.  Det ble godt mottatt i styre, så vi kan glede oss til flere yngre kvinner blant oss i klubben.

Som president i vårt Jubileumsår har jeg tanker om at året skal bli et år der glede og vennskap står i 
fokus. Derfor er mitt motto for året
 ”Sammen for vennskap, glede og engasjement”

Det overordnete mål ligger i mitt tredje ønske for Sotra Rotaryklubb

Gjøre dette Rotaryåret til det hittil beste, morsomste, mest interessante og mest meningsfylte i din 
tid som Rotaryaner.

Det fortjener et Jubileumsår.

Til slutt ønsker jeg oss alle et Godt nytt Rotaryår.
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                  President 2004 - 2005
           Ragnar A. Hansen

Som president var et av mine ønsker å finne fram til enkeltpersoner eller lag som legger mye 
krefter i å kunne hjelpe andre som sliter i vårt nærområde.  Personer som gir av seg selv skal vi 
ta vare på, belønne den og gi en velfortjent oppmuntring.  Styre satt navn å tanken med ordrene, 
“Den samfunnet svikter”.

På vårt styremøte den 9.11.2004 ble Kenneth Bruvik valgt til årets kandidat.                 
Kenneth hadde på vår juleavslutning et gripende foredrag om sitt engasjement for 
skoleungdom, og særlig mot enkelpersoner som av ulike grunner er kommet litt skjevt ut i livet, 
han la for dagen sin overbevisning om at det å ta i bruk naturen som terapi, gir i mange tilfeller 
fantastisk resultater.

Kenneth Bruvik ble funnet verdig til å motta Paul Harris ærets medalje og Sotra Rk. sin gave på 
50.000,- for sitt arbeid for og med ungdom. Overleveringen av gave og utmerkelse ble 
gjennomført på Yrkesmessen før offisiell åpning.

Kenneth Bruvik har virkelig fått vind i seilene etter at Sotra RK. belyste prosjektet og gav han 
den æren. Utmerkelsen er blitt lagt merke til, og tilbakemeldingene har vært formidable.     

Kenneth har deltatt i 5 landsdekkende radioprogram, intervju i presse, i Norges jeger og 
fiskeforbund’s medlemsblad og i bladet Rotary Norden som sendes til alle klubber i 
Skandinavia.  Da journalist Truls Synnestvedt fra BT skrev om Sotra RK. sin begrunnelse for 
utmerkelsen, føyer han til “De har sine ord i behold, til de grader”.

Pengegaven ble investert i båt og motor og benyttes flittig som en del av opplæringen i natur, 
fangst og fiske. Vi kan også trygt si at Sotra RK. virkelig er blitt lagt merke til.   Med vårt valg 
av kandidat, utmerkelsen og gaven, kan Sotra RK glede seg over de mange gode 
tilbakemeldingene vår klubb er blitt tildelt.

             Referat fra Jubileumsåret 2004 - 2005
Det å få lov til å sette sitt preg på et Rotaryår å lage et 
kapittel i vår historiebok med tittelen “Jubileumsåret 2004 
- 2005”, det er en stor glede.
Når det svares “ja” til å bli president for et år, så byr året 
til mange muligheter for den heldige.  Det gis muligheter 
til å fremme de tanker og ideer som den valgte president 
brenner for,  Dette var en genial idè som Paul Harris 
lanserte for nøyaktig 100 år siden. Like genial er Rotary 
logoen med sin sirkel som symbol for uendelighet, og 
tannhjulet som for hvert år flutter frem en ny tann og drar 
det hele i gang.

                  
           Ragnar A. Hansen
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Frank og Jørgen fikk i oppgave å endre vedtektene i Ungdomsfondet, slik at våre midler kan 
nyttes til “Personer, lag eller organisasjoner som gjør en samfunnsinnsats utenom det vanlige, 
og til felles beste for våre medmennesker”.                                                     
De nye Vedtekter ble godkjent av det sittende styre.

Prosjektet i Quito er videreført, og vi har i år økt bidraget til kr 12.000,-, som igjen gir 12 barn 
mulighet for 1 års skole, klær, mat og medisiner.  Internasjonal komitè med Kåre Dyrøy i 
spissen, og med hjelp fra Gunnar Fjell er de i startgropen med å videreføre prosjektet slik at 
også skoleungdom på Sotra kan involveres.

Komiteen har også gjennom Norvald Nesse lagt ned et stort stykke arbeid for klubbens nye 
Matching Grant prosjekt som er rettet mot skolen Lordachi Cantacuzino i Romania. Dette er et 
3 års prosjekt hvor Sotra RK. har tatt på seg ansvaret med å lose prosjektet i havn i samarbeid 
med Rosenholm RK og Iasi RK i Romania.

Bokprosjektet Fjell Festning er i trygge hender og vil være klart i løpet av 2005.
Sotra RK har i år, som i alle foregående år hatt mange gode møter og programkomiteen ledet av 
Alex Nordhuus har gjort en glimrende jobb.

Trine har vært klubbens sekretær i to perioder. Hun har gjort en fremragende jobb, og hun skal 
ha ros for sine meget gode referater.

Conrad har ledet Medlems og opplysningskomiteen. Han har også hatt ansvaret for  våre 
internett sider.  Han har videre vært fotograf og referent for feiring av Rotarys 100 års 
jubileum i Haakonshallen, og med sin fortellerkunst tar han oss med tilbake og lar oss få 
oppleve med ord og bilder de mange flotte  festene og hyggestundene vi har hatt dette året.  
Alt ligger i skjønneste orden på våre hjemmesider.

Villie Nygård og Gunnar Buvik har fått overlevert Rotarys medlemsnål, de er nå fullverdige 
medlemmer, og gjør en god innsats for klubben.

Med årets nye sangbok ar vi nå fått anledningen til å synge, ikke bare til fest men også på våre 
vanlige tirsdagsmøter,  Sangboken var spiren til et lite Rotarykor som ikke helt har funnet sin 
form enda, men det jobbes med saken.                                                          

Vårt 20 års Jubileum ble gjennomført i  Kommandantboligen, under ledelse av vår meget 
eminente Toastmaster Gunnar.  Det var laget en meget elegant innbydelse i forkant og et stilfullt 
sanghefte prydet et nydelig dekket bord.  Vi hadde prominente gjester på besøk.  Til stede var 
vår distriktsguvernør Egil Eikanger med frue, vårt æresmedlem og innehaver av Paul Harris 
æresmedalje Ingvald Ulveseth med frue, Rolf Roy president i vår charterklubb Bergen Vest RK, 
og vår nye innehaver av Paul Harris æretsmedalje Kenneth Bruvik.  Dette ble en verdig 
markering av vårt 20 års jubileum og en fest som vil bli husket lenge.  
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Markeringen av 100 års Jubileet for Rotary Inernasjonal gikk av stabelen den 19 februar.  Der 
var 140 gjester til bords i den ærverdige Haakonshallen hvorav 30 gjester kom fra Sota RK, noe 
vår Distrktsguvernør syntes var imponerende. Vi storkoste oss.

Vår foreløpige siste markering av Sotra RK. 20 år jubileum var tur til Danmark med selve 
“Prinsesse Ragnhild”.  28 personer deltok på kruset og alle koste seg med nydelig mat, vin og 
dans.  Utflukten til Skagen ble fylt med mange hyggelige opplevelser.  Vi besøkte kunstmuseet, 
litt shopping og noen danske øl og vinstuer. Turen tilbake til “Prinsesse Ragnhild” 
var gladstemt  og munter.  Vel tilbake på båten hadde Conrad et fremragende vinsmake-kurs 
med vårens hvite viner, en særdeles hyggelig dag/kvelden ble avsluttet med nydelig solosang.

En viktig komitè er Kameratskapskomiteen  Den har i år blitt særdeles godt ledet av Gunnar 
Fjell og klubben er han stor takk skyldig for alt arbeidet som er lagt ned for felles glede.
• Styret har i Rotaryåret 2004 - 2005 hatt 7 styremøter.
• Klubben har gjennomført 36 hjemmemøter og 8 bortemøter.
• Yrkesmessen ble gjennomført den 18 januar 2005
• Yrkeskomiteen med leder Anja-Rose Strohmaier og samfunnskomiteen med leder 
            Jørgen Larsen, gjennomførte et særdeles godt arbeid.
• Messen og vårt Samfunnsblad ble en stor suksess.  Der var 28 utstillere på plass, og så            
            800 besøkende elever og foreldre.
• Budsjettet var satt opp med kr 150.000,- i inntekter. Vi nådde kr 182.500,-, noe som er
            rekord så langt i vår historie.  Utgiftene ble budsjettert til kr 60.000,- faktisk utgift kr
           60.900,-.
• Det gav et overskudd på kr 121.600,-.

Sotra Rotay klubb har mange prosjekter i gang og vi er iderik.  Som president har jeg lagt inn 
forslag om å etablere et årsmøte.  Den nye presidenten med sitt styre kan legge her frem sitt 
budsjett og sine planer for året og gi en status for de etablerte prosjekter.  Budsjettet og nye 
saker og som er kommet inn skal medlemmene stemme over.

Som klubbens president har jeg gleden av å takke for et rikt og givende Jubileumsår.
Til slutt vil jeg minne påtroppende president at det fremdeles er et halvt år igjen av vårt 
Jubileum, det er mye som kan feires i Sotra Rotaryklubb.

Takk for meg!
Ragnar Aug. Hansen
President 2004-2005
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                                               Presidentskifte  
                    2005 - 2006 

Tirsdag 28. Juni 2005 ble årets presidentskifte behørig markert i våre klubblokaler. 
Innkommende President Alex overtok stafettpinnen fra Ragnar som har ledet klubben inn 
i vårt jubileumsår på en flott måte. 

Under markeringen av presidentskiftet innledet Ragnar med å takke for seg og understreket i sin 
tale hvor kjekt og lærerikt det hadde vært å få lov å lede en klubb med så mange dyktige 
medlemmer. Deretter benyttet han anledningen til å gi hver av de avtroppende komitelederne 
sine en blomst for vel utført tjeneste. Til slutt ønsket han Alex lykke til med presidentvervet, og 
minnet om at det fortsatt er et halvt år igjen av jubileumsårtet. 

Alex takket Ragnar for innsatsen og understreket hvor mye vi har satt pris på Ragnars smilende, 
omgjengelige og ikke minst inkluderende vesen. I sin tiltredelsestale trakk Alex noen artige 
paralleller mellom 20 års jubileet og det å bli myndig. Han trakk videre frem verdenspresiden-
tens fokus på gjenbruk og pekte på mange eksempler hvor vi i Sotra Rotary etterlever dette. 
Han vil forsøke å videreføre denne linjen. Han avsluttet med et ønske om at vi vil få et lærerikt, 
sosialt og solid Rotaryår; sannsynligvis et livlig konsolideringsår. 

Presidentskifte 2005  Komiteleder Conrad får en oppmerksomhet 
for vel utført tjeneste  
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                 President 2005 - 2006
    Alexander John Nordhuus

        Alex Nordhuus  Rotaryåret 2005-2006

Mitt år som Rotary president startet med at jeg overtok 
stafettpinnen fra Ragnar Hansen. Min gode venn og nabo. Han 
hadde brukt meg som testperson på mye av det han gjorde og 
sa under sin presidentperiode. Dette var også en fin måte for 
meg til å være forberedt til det som skulle komme.

Det viktigste før presidentskiftet var å få på plass et styre og 
innkommende president. Her ble Christian Onstad, tidligere 
marineoffiser som meg selv, spurt og takket ja. Den aller 

viktigste jobben i styret er etter min mening sekretæren, og der hadde jeg Bernard Eriksen. Med erfaring 
og godt humør.
Resten av styret utgjorde Gunnar Buvik, Villie Nygård, Mario Braun, Oddvar Rebnord, Perry Farstad og 
Kåre Dyrøy. En fantastisk fin gjeng som var lett å samarbeide med.

Et av mine mål i presidentperioden var å få flest mulige til å delta på samlinger vi skulle ha med våre 
respektive. Det skulle være koselig og hyggelig for flest mulig. Jeg sørget for at det var bra subsidiering 
på alle sammenkomster og turer. Ikke for at den enkelte ikke hadde råd, men man kunne jo ikke gå glipp 
av disse ”tilbudene” (det var for godt til å være sant!!!!). Dette virket og vi hadde stor tilslutning på alle 
tilstelningene våre. Enkelt og greit. Dette er viktig for utvidelse av kjennskap og vennskap.

Klubben hadde hatt et lite, men langdrygt prosjekt som kom i havn. Det var et skap i stolrommet for våre 
ting. Her var Morten en king pin. Lite, men av betydelighet.

Andre lokale prosjekter var støtte til Fjell Trall, et kor for psykisk utviklingshemmede og SOS barne 
byer.

Internasjonalt ble Romania-prosjektet brakt vel i havn og Quito skoleprosjektet fortsatte.
Rosenholm RK , vår danske vennskapsklubb, fylte 20 år. Norvald Nesse, Nina og Ragnar Hansen var 
våre representanter under deres jubileum.

Også vi hadde 20 års jubileum og feiret med en storslått charterfest i Kommandantboligen i Gravdal. Der 
ble vi som klubb chartret av Bergen Vest RK og der feiret vi også vårt 10 års jubileum.

En rekke gode foredrag ble gjennomført. De nevnes fortløpende. SOS barnebyer, Kirkens nødhjelp, når 
krisen rammer på arbeidsplassen, nordområdene, Bergen havn og datasikkerhet og et bedriftsbesøk på 
Kolsnes.

Vi fikk en ny struktur på hjemmesidene våre takket være Conrad Hansen.

                 
    Alexander John Nordhuus
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Vi fikk besøk av et GSE team og de ble tatt godt vare på av ildsjeler i klubben. Et kvinnelig medlem ble 
også tatt opp i klubben. Det var Nurket Klem.

Den største hendingen det året var Danmarksturen på vårparten. Perry hadde et stort ansvar her som han 
løste meget godt. Ære være ham! Vi var 31 deltagere og vennskap og kjennskap ble videreutviklet i en 
hyggelig setting. Turen var en stor suksess.
 
Yrkesmessen og vinsmakingen og andre evenementer gikk i henhold til plan. Ikke noe å si på iver og 
interesse!! Fremmøteprosenten var god og økonomien passelig.  

Hva fikk jeg ut av presidentperioden. Jo, først noe som det ikke ble noe av. Jeg hadde sett for meg at 
klubben kunne stå bresjen for lys på Sotra broen. Askøyværingene hadde klart det. Det ville vært fint for 
hele Bergensområdet å ha en flott innseiling med to perleporter. Men som man ser til dagen, det ble med 
tanken.

Det var både moro og krevende å være president. Ansvaret lå derfor at alt skulle gli glatt.  Og jeg skal 
ikke underslå en viss lettelse når stafettpinnen ble overlatt til Christian. Og så kunne jeg være neste års 
past president og nyte roen.
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                                               Presidentskifte  
                    2006 - 2007  

13. Juni 2006 var det presidentskifte og sesongavslutning i Sotra Rotary. Incoming President er 
Christian C. Onstad og Past President er Alex Nordhuus. Alex gjorde sine refleksjoner om året 
som er gått og Christian ga oss en smakebit på hva som kommer. 

I sin tale trakk Alex frem gode minner fra en del av de sosiale arrangementene, ikke minst 
Danmarksturen og de tradisjonsrike vinsmakingene. Dette utvikler kjennskap og vennskap. Han 
ga også honnør til de som sto bak enda en vellykket Yrkesmesse og GSE hostingen vår. Mange 
har gjort en god innsats, og Alex trakk spesielt frem Norvald sin innsats ifm Romania 
prosjektet og Conrad sin innsats med de nye websidene. Han viste også til mange gode foredrag 
og et meget interessant bedriftsbesøk på Kollsnes. 

Christian gjennomgikk målsetningene for neste år som følger: 

- Vedlikeholde og utvikle det gode miljøet i klubben 
- Gjennomføre ”Yrkesmesse” 
- Sluttføre ”Romania-prosjektet” 
- Finne et internasjonalt prosjekt og et lokalt prosjekt vi kan støtte 
- Aktiv rekruttering; 2-4 nye medlemmer i året 

Videre presenterte han en ny og slankere organisasjonsstruktur med kun 4 komiteer: 

- Yrkeskomite (Leder: Anja) 
- Klubbkomite (Leder: Engjel) 
- Internasjonal komite (Leder: Gunnar B) 
- Samfunnskomite (Leder: Trude) 
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                 President 2006 - 2007
          Christian C. Onstad
        

President 2006 – 2007
Christian C. Onstad
Jeg overtok som President etter Alex Nordhus og overtok en veldrevet 
klubb med gode tradisjoner. Jeg var på det tidspunktet 40 år og var 
klubbens (til da) yngste Preident.

Da jeg deltok på PETS i forkant av mitt presidentskap, ble vi 
presentert for Rotarys nye organisasjon; med færre komiteer og et mer 
prosjektbasert aktivitetsmønster. Da jeg overtok, ønsket jeg å 
implementere dette, men samtidig gjøre dette gradvis slik at 
endringene ikke ble opplevd som for «radikale».

Jeg reduserte derfor antall komiteer til 4, men valgte å beholde de 
gamle betegnelsene, men med utvidet ansvarsområder for den enkelte komite. 

Min etterfølger Inger Thormodsen tok dette videre, og vi dannet med dette grunnlaget for den 
organiseringen av klubben vi ser i dag.

Mitt første oppdrag som President besto i å reise til Romania og Skole 3 i Pascani hvor vi offisielt fikk 
overrekke pengegaven fra vårt «Matching Grant» prosjekt. Jeg reiste sammen med Ole-Konrad 
Ekerhovd samt med, nå avdøde, Norvald Nesse fra Sotra Rotary og to representanter fra Rosenholm 
Rotaryklubb, vår danske vennskapsklubb.  

Reisen var et høydepunkt hvor vi med selvsyn fikk oppleve hvordan pengene ble brukt og hvilken 
betydning vårt engasjement hadde.

Andre høydepunkt i løpet av året, i tillegg til de tradisjonelle samlingene må sies å være:
- besøk på Marinens nye stolthet fregatten «Fritiof Nansen» 
- overrekkelsen av The Rotary Foundation, District Simplified Grants – DGS, 2006-2007 som      
             besto av 6 varmedresser og 6 oppblåsbare redningsvester til Kenneth Bruviks ungdomsarbeid.
- lanseringen av boken om «Fjell Festning» og arrangementene i forbindelse med det. 
- åpent møte med Viktor Norman med tema «Modernisering av offentlig sektor». 

Sommertur og avslutningen på Rotary-året gikk til Cornelius på Holmen; et vellykket arrangement med 
stor oppslutning. 

Oppsummert kan man si at mitt år som President var preget av at jeg fikk nyte fruktene av andres harde 
arbeid noe som viser at Sotra Rotary er en klubb med mye engasjement og mange dyktige medlemmer 
samt at klubben har en sentral plass i samfunnslivet i Fjell, Sund og Øygarden.

Med vennlig hilsen
Christian C. Onstad

                 
          Christian C. Onstad
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                    2007 - 2008 

Tysdag 19. juni var det presidentskifte i Sotra Rotaryklubb. For første gong i klubben sin 
historie får vi no ein kvinneleg president, nemlig Inger Thormodsen. 

Inger hadde førebudd seg godt på det nye vervet og la fram ein strukturert strategi og gode 
planar for komande Rotaryår. 

Presidentskiftet gjekk føre seg i ein avslappa atmosfære der alle medlemmer vart oppmoda om 
å koma med innspel og idear til neste års program og aktivitetar. 
Som det seg hør og bør vart det servert kake - det må til på ein så viktig markering. 

Avtroppande president, Christian C. Onstad, avslutta presidentperioden sin med å ta opp 
Carsten Andersen som nytt medlem i klubben. 

Christian fortalde at den største opplevinga for han i presidentperioden var besøket på ein skule 
i Pascani i Romania. Sotra Rotary Klubb saman med Rosenholm Rotaryklubb og Rotaryklubb 
Royal Crown frå Iasi i Romani gjekk saman i eit Matching Grant-prosjektet og fekk samla inn 
over 100.000,- kroner. Han kunne ved sjølvsyn sjå at desse pengane verkeleg hadde kome til 
nytte på skulen. 

Christian summerte elles greit opp året som er gått. Han delte ut blomar til avtroppande styre i 
klubben og takka for den store innsatsen som var utførd. 
Han overlet deretter Presidentnål og Presidentkjede til Inger som stod for den vidare regien for 
kvelden. 

Inger la fram eit strukturert og interessant opplegg for neste Rotaryår. Ho hadde utarbeidd ein 
strategiplan og la fram mange oppgåver for gjennomføring i dei einskilde komiteane. 

Nytt av året var at neste års komiteleiarar (2008 - 2009) alt var utpeikt i dei einskilde 
komiteane. Dette gjev god kontinuitet i arbeidet som skal gjennomførast i åra framover. 
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                 President 2007 - 2008
           Inger Thormodsen
        Sotra Rotaryklubb – Inger Thormodsen, president 2007-2008

Jeg fikk gleden av å være klubbens første kvinnelige president og nr 
23 i rekken.  Ved inngangen av året hadde klubben 50 medlemmer, 
9 kvinner og 41 menn i en alder av 39 – 73 år. Guvernør for Distrikt 
2250 i Rotaryåret var Carl Levin, Koppervik Rotaryklubb.

Klubbens past president Christian Onstad innførte året før en ny 
organisasjonsstruktur for klubben etter anbefalinger fra Distriktet. 
Dette ble fulgt opp. Alle medlemmene ble fordelt på fire komiteer, det 
ble bedre kontinuitet, og det var kjent hvem som var innkommende 
president og styre på et mye tidligere tidspunkt. Det ble i tillegg 
opprettet ansvarlig for ungdomsutveksling og nominasjonskomité for 

Paul Harris og Samfunnsfondet. For å bedre kontinuiteten ytterligere og muliggjøre bedre 
langtidsplanlegging, ble strategiplan for de årets Rotary år og de to neste år utarbeidet. De fremtidige år 
innholt allerede planlagt aktivitet fra klubben og Distriktet.
  

Høsten 2007 var Singel Vocational Exchange team (energi) fra distrikt 9550, Australia på besøk. De 
besøkte bedrifter på Sotra og i Øygarden, var gjester i klubben og bidrog med foredrag om sitt hjemland. 
Noen av klubbens medlemmer fikk anledning til å bli bedre kjent med gjestene da de stod for 
innlosjering. Våren etter var Marte Lie Vilkensen klubbens utvalgte representant på gjenvisitten.
Kristian Stemre var klubbens utvalgte kandidat på RYLA. Han bidro på et møte med erfaring fra 
opplæringen.
Samarbeidet med vennskapsklubben Rosenholm i Danmark fortsatte. En kan se tilbake på to Matching 
Grant prosjekt hvor klubbene har ledet hver sitt. Det var et samarbeidsmøte i Ålborg, og det ble bestemt 
å gå inn et nytt Matching Grant prosjekt, denne gangen under ledelse av Rosenholm. 
Tradisjonen tro ble utdanningsmessen arrangert i januar. Den var vellykket og gav gode inntekter til 
nytte for fremtidige prosjekt.
Regionens ubestridte kulturspreder Rolf Øvretveit fikk tildelt Paul Harris Fortjenstemedalje for 
mangeårig innsats. Medalje ble tildelt på utdanningsmessen. Det var mange år siden det var tildelt 
medalje til ett av klubbens medlemmer. Klubbens «husfilosof» Morten Mortensen fikk æren av å få 
tildelt Paul Harris Fortjenestemedalje på klubbmøte hvor Bergen Vest Rotaryklubb var våre gjester og     
overvar tildelingen.

                 
           Inger Thormodsen
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                                               Presidentskifte  
                    2008 - 2009 

Tysdag 17.6.2008 var det presidentskifte i Sotra RK. Inger oppsummerte året som har gått og 
takka alle medlemene for god innsats i 2007-2008. 

Inger hadde eit resumet som viser at Sotra Rotaryklubb er ein klubb med høg aktivitet og ein 
klubb der medlemane legg ned mykje godt arbeid i organisasjonen. Samstundes som klubben 
klarar å halda på gode, innarbeidde tradisjonar, har klubben klart å fornya seg både på 
aktivitetsområda og med omsyn på nye medlemar. Klubben har no 51 medlemar - siste året har 
klubben hatt eit medlem i avgang og to medlemar i tilgang. 

Eiliv takka Inger for eit godt gjennomført år som president. Han la vidare fram ein strukturert 
og gjennomarbeidd handlingsplan. Eiliv ønskjer å følgja liknande opplegg som det Christian og 
Inger har nytta tidlegare år både med omsyn på strategi og komiteoppbygnad. Eiliv ser fram til 
eit spanande år i Sotra Rotary Klubb - eit år med mange utfordringar og høg aktivitet. 

På slutten av møtet vart vi minna om at det ikkje berre var presidentskiftet som skulle feirast 
- Reidun inviterte alle ut på kjøkenet til kaffi og is

Pastpresident, Inger - med ny pastpresidentnål, ønskjer den 
nye presidenten vår, Eiliv - med kjede, emblem og presidentnål, 
lukke til med året 2008-2009. 
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                  President 2008 - 2009
               Eilif Lønningen
        TAKK ROTARY

Rotary har gitt meg vennskap, sosialt samvær og utfordringer 
som har beriket livet mitt. Derfor vil jeg fortelle litt fra mine 
år i klubben.
Rotary var noe ukjent for meg.   Jeg trodde det var en lukket 
selskapsklubb for fiffen, der det ikke var hvem som helst som 
kunne få adgang. Derfor var det med undring at min gode 
venn Tor O. Kleppestø en gang i 1994 spurte om jeg kunne 
tenke meg å bli medlem av Sotra Rotary Klubb.
11.9.92 kom jeg og min kone til Øygarden der jeg hadde fått 
stilling som lensmann. Gjennom jobben kom jeg snart i 
kontakt med Tor som var teknisk sjef i kommunen. 

Våre arbeidsfelt gjorde at vi fikk mye med hverandre å gjøre, noe som etterhvert utviklet seg til 
vennskap.   Dessverre gikk Tor så alt for tidlig bort i 2014.

Tor var min mentor, og jeg husker veldig godt det første møte i klubben der han presenterte meg for 
medlemmene.   Mine forutanelser ble gjort til skamme, da jeg møtte en gjeng med mannfolk som tok 
imot meg med åpne armer.   Dette var ikke en selskapsklubb, men personer som seriøst arbeidet for å 
gjøre livet litt lettere for våre medmennesker. Jeg ble medlem og fikk mange nye venner.

I Rotaryåret 1995/1996 var Atle Ulveseth president.   Hittil hadde vi vært en manneklubb fri fra damer. 
Vi mente at vi fortjente et fristed der vi kunne snakke manneprat forskånet fra kvinnelig innblanding.   
Atle ville det annerledes.   Han ønsket kvinner velkommen som fullverdige medlemmer.   Det var sterke 
meninger både for og imot.   Siden presidentens meninger var vanskelig å imøtegå, valgte flertallet til 
slutt å invitere kvinner i klubben.   Dette viste seg å bli et vellykket valg.   Siden har flere av våre 
kvinnelige medlemmer vært både presidenter og medlemmer av styret. De styrer prosjekter og komiteer 
vel så bra som menn.

I 2002 ble jeg pensjonist.   Det var en noe underlig følelse plutselig å miste alt som het lederansvar.   
Dette fikk jeg imidlertid noe kompensert for ved perioder som komiteformann, og at jeg i Rotaryåret 
2008/2009 ble valgt som president i klubben.
Det å få være klubbleder for alle disse fantastiske menneskene og også få anledning til å representere 
Rotary og klubben utad, var en meget lærerik og givende periode.

En av mine hyggeligste oppgaver som president, var da jeg 
lørdag den 7. mars i 2009 fikk gleden av å overrekke PHF 
medaljen til Øygardens stolthet, friidrettsstjerna Alexander Dale 
Oen.   Dette skjedde under et offentlig arrangement på Sartor 
Senter. Den absolutte motsetningen til denne hyggelige 
opplevelsen, var da jeg i 2012 skrev avskjedsordene om Alexan-
der   i Rotary Vest sitt månedsmagasin.
Det er med stolthet klubben vår nå opplever at det nye store 
svømmeanlegget i Bergen blir oppkalt etter Alexander.

                  
               Eilif Lønningen
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                    2009 - 2010 

Tysdag 16.6.2009 var det presidentskifte i Sotra RK. Då takka past president Eiliv Lønningen 
av og påtroppande president Tønnes Kaade Realfsen tok til med arbeidet sitt. 
Eiliv held ein fin tale der han takka for seg og all hjelpa han hadde fått i presidentperioden. 
Han angra litt på at han hadde brukt presidentkjede så sjelden, men hadde det i alle høve på seg 
denne kvelden. 

Eiliv gjekk gjennom dei aktivitetane som klubben hadde gjennomførd det siste Rotaryåret. Han 
nemnde spesielt den svært vellukka Yrkesmessa. Han nemnde og at klubben hadde fått nye 
vimplar med ny layout, samt oppstarten av Matching Grant-prosjektet saman med den danske 
vennskapsklubben vår. 
Eiliv var og glad for dei nye medlemmene som var tilførd klubben. Han ønskte seg ein liten 
revisjon av heimesidene våre med tilføring av engelsk tekst og vona at denne justeringa kom i 
neste periode. 
Eiliv fortalde at han hadde vakse mykje som person med alle oppgåvene det hadde gitt han å 
vera president i klubben. Han var og svært glad for alle nye vennskapa han hadde knytt i 
presidenttida. Han takka alle klubbleiarane for uvurderleg hjelp og alle medlemmane for god 
støtte i arbeidet. Eiliv vil bera past-president-nåla med stolthet. Etter overlevering av kjedet, var 
det Tønnes sin tur å gje ei programerklæring for klubben. 

Tønnes vil i store trekk arbeida etter dei same retningslinene som klubben alt har staka ut. Han 
nemnde spesielt at han var oppteken av medlemsskapsutviklinga - han ville gjerne ha mange 
nye, unge medlemmer i klubben. Tønnes gler seg til dei mange oppgåvene som ventar han. Han 
tykte det var ærefullt å verta utnemnd som president i klubben. Tønnes understreka og at alle 
medlemmene var “tvangspåmelde” til 25-års-jubileumsfesten til klubben. Program for denne 
kvelden følgjer seinare, men Ole Magne hadde alt sjekka lokalitetar. 
Tønnes ønskte at alle måtte hjelpa til å gjera dette jubileumsåret til eit godt Rotaryår. Han takka 
dei som hadde teke på seg leiaroppgåvene i komiteane. 
Tønnes avslutta som Obama, men på mange fleire språk: Yes, we can !!!! +++++ 

Tønnes har overteke stafettpinnen 2009. 

 

Vår nye President, Tønnes, vandra 
glad ut i sola med presidentkjedet på plass
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              President 2009 - 2010
        Tønnes K. Realfsen
              
        Tønnes K. Realfsen

                                               Presidentskifte  
                    2010 - 2011 

Tysdag 22.6.2010 var det presidentskifte i Sotra Rotaryklubb. Tønnes Kaade Realfsen 
takka av etter sin periode og Bernhard Eriksen tok over som president i klubben. 
Tønnes held ein fin takketale der han klart la for dagen at han var glad for å ha påteke seg 
vervet og for at det heile no var over. Han var nøgd med at økonomien i klubben var god og 
at alle forpliktelsar var gjennomførde med kontroll. Han var og godt nøgd med at Yrkesmessa 
hadde blitt gjennomførd med stil. Han takka alle komiteformenn og medlemer for eit godt 
gjennomførd år. 
Etter Tønnes sin avtroppingstale var det utveksling av president-nål og past-president-nål. Ingen 
av kandidatane vart skamstukken av nålestikka, så etter denne seansen vart presidentkjede 
overlevert frå Tønnes til Bernhard. 
Bernard held så ein fin påtroppingstale. Han hadde og utforma programerklæring og 
handlingsprogram for dei einskilde komiteane. Dette vert tilgjengeleggjort for alle på internett, 
men vart og utdelt på papir. Bernhard hadde og utforma eit oversiktleg organisasjonskart som 
vart utdelt til medlemane og som vert publisert på internett. 
Etter den høgtidelege sermonien koste medlemene seg med kaffi og kaker. 
Reidun fortalde ein hyggeleg historie om at livet kan vera OK sjølv om ein vert gammal. Praten 
gjekk elles lett i godt lag. 

Bernhard gjer seg klar til å overta stafettpinnen Ein nyslått president er klar for gjerninga 
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                 President 2010 - 2011
           Bernhard Eriksen

Tirsdag 22.juni 2010 var det min tur til å ta det ærefulle oppdraget 
som klubbens president. Etter et år som innkommende President 
under Tønnes Realfsen var nå kvelden kommet. Dette skulle bli 
starten på et spennende og lærerikt år. 

Klubbens  målsetning for presidentperioden 2010-2011 ble 
gjennomgått på ved presidentskifte.  Positiv medlemsutvikling og 
sunn økonomi. 

Klubben ønsket 
videre å fokusere på tema som lokalt næringsliv og kompetanse og 
samarbeid med lokale lag og organisasjoner.

Markedsføring
Gjennom å ekspornere klubben utad var tanken å danne grunnlag for en god medlemsutvikling. 
Det var viktig for klubben å rekruttere strategisk med hensyn på kvinneandel og snittalder. Dette 
skulle klubben oppnå ved å fokusere på rekruttering av medlemmer i aldersgruppen 30 til 50år.

Det var planlagt 2 åpne møter:  
Høsten 2010 ble det planlagt åpent møte i samarbeid med Kystmuseet i Øygarden,  der tema var 
vår lokale fiskerihistorie. Foredragsholder denne kvelden var Odd Nakken - fritidsfisker, 
seniorforsker og tidligere direktør ved Havforskningsinstituttet i Bergen.

Vår 2011 var det planlagt storsatsing på Samfunnsmøte i Fjell rådhus med tema 
”Strandsonen til pynt eller nytte”. Dette møtet ble avlyst.

Yrkesmessen var også en betydelig del av klubbens markedsføring. I forkant av messen var 
«Det nye magasinet» en ubetinget suksess. Den nye layout med tilhørende spennende og 
lærerikt innhold ble meget godt mottatt av skoler, bedrifter og privatpersoner. Messen i seg selv 
ble gjennomført med god kvalitet.  

Samarbeid med andre klubber.
Det skal jobbes aktivt i forhold til samarbeid med omkringliggende klubber
Styret besluttet å starte et samarbeid med lokal Lions klubb for å se på muligheten for å utvikle 
et Lederutviklingsseminar for lag og organisasjoner. Målsetningen var å identifisere 
ungdommer som var drivkraft i forskjellige aktiviteter. Prosjektet var ment å være aktuelt for 
neste presidentperiode. 

 

                 
           Bernhard Eriksen
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                                               Presidentskifte  
                    2011 - 2012  

Tysdag 21.6. var det Presidentskifte i Sotra Rotary klubb. Bernard Eriksen takka av og 
Arne Vabø gjekk inn som ny president i klubben. 

Bernhard sa fine ord om kvar enkelt medlem i det gamle styret og alle fekk kvar si flaske raud-
vin for godt gjennomførd arbeid i året som var gått. 

Arne fortalde kor venleg og presis Bernhard hadde vore og at 
han kunne mest alle andre sine jobbar òg. Og at han nærast kunne driva 
klubben “aleine”. Bernard fekk same sorten raudvin som styremedlemene pluss ein blomebukett 
med heim til ho som støtta han. 

Arne presenterte det nye styret og delte ut oversikta over arbeidsoppgåver og medlemmar i dei 
ymse komiteane. So vart det pratemøte ein liten halvtime før Rotaryanarane ynskte kvarandre 
god sommar. 

Arne vert ny president i Sotra Rotaryklubb 
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Et annet spennende prosjekt som ble startet denne perioden var «Kunnskapens hus». Dette var 
ment som et samlingspunkt for lag og organisasjoner. En så for seg et mulig samarbeide mellom 
Kommunen, Rotary, Lions, og Kiwanis. Det ble foreslått at Rotary skulle drive huset.

Økonomi
Klubben leverte et økonomisk resultat i tråd med klubbens vedtekter. 

Prosjekter
Klubben hadde som målsetning å gjennomføre pågående Ukraina prosjekt i samarbeid med 
Rosenholm. 
Prosjektet hadde noen utfordringer i forhold til det å opprettholde god fremdrift. Prosjektet fikk 
ikke midler fra Rortary International, men fikk Matching grant. Klubben satte av denne grunn 
av midler til betaling av prosjektet når dette var klart.

Klubbmøtene
Tema for klubbens møter skal være lokalt næringsliv og kompetanse. Dette tema dannet en 
ramme for møter som:
 
Fiskerihistorie med lokal forankring
Kulturlivet i Region Vest Mulige samarbeidsprosjekter ?
Straume, fra tettsted til by
Bedriftsbesøk på kreftavdelingen ved Haukeland sykehus
Arbeidet til Bergen og Omland Friluftsråd. Bl.a. Hitsøy – Lønøy
De jordskjelvrammede på Haiti
Havvindmøller, tidevannskraft, bølgekraft. Grønn energi.

En presidentperiode går fort. 21.juni 2011 var det tid for bringe stafettpinnen videre til neste 
president  Arne Vabø.

Et år som klubbpresident var en lærerik og arbeidsom periode. Å lærere klubben, distriktet og 
Rotary International å kjenne var en ubetinget positiv og nyttig erfaring. Å få gleden av å sa-
marbeide med så mange positive mennesker var en motivasjonsfaktor gjennom hele min 
presidentperiode.  

Avslutningsvis vil jeg takke alle som var en del av klubbstyret i perioden 2010-2011 for det 
arbeid den enkelte utførte i sine komiteer og sammen med styret.
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                 President 2011 - 2012
                 Arne Vabø
        

Mitt år som president i Sotra Rotary Klubb. – 2011-2012.

Jeg ble invitert inn i Nordhordland Rotary Klubb i 1996. I 2001 flyttet 
jeg til Stavanger og ble medlem i Stavanger Rotary Klubb. En av de 
største og eldste klubbene i landet. Jeg var sekretær der de siste årene 
før jeg i  2008 ble pensjonist og flyttet til Sotra. Her fikk jeg være 
med i Sotra Rotary Klubb.

Det var derfor med en viss ærefrykt jeg takket ja til å bli innkom-
mende president allerede i 2010. Etter Bernhard Eriksen. En effektiv 
og velorganisert innkommende og president.

Våren 2011, etter PETS, fikk jeg velge mitt styre. Jeg hadde allerede aksept for å gå over til den nye 
organisasjonsformen i Rotary: Matriseorganisasjon. Fremdeles er jeg ikke lite stolt over det gode styret 
jeg fikk satt sammen. Bernhard og Nurket (innkommende) var selvskrevne. Anja-Rose, Trine, Conrad, 
Gunnar F, Ragnar, og  Tore valgte jeg selv. Alle smilte og sa ja. Tore ble en dyktig sekretær som på kort 
varsel måtte hoppe inn da Kristin søkte permisjon. En glad og arbeidsom gjeng med gode råd og støtte til 
en nykommer i lokalmiljøet.

21. juni fikk jeg presidentkjedet av Bernhard. Ærefrykten vokste seg stor utover sommeren, men nor-
maliserte seg heldigvis under ”Hage Praten” 9. august hos Nurket. Der jeg bodde var det bare kaos med 
steinrøyser og plankestabler.

Om programmene for året må jeg nevne møtet som Olav Martin Vik innledet om terroraksjonen som 
hadde vært på Utøya denne sommeren. Også besøket på Glesvær med orientering av Arne Olav Nilsen 
og ”Etter Valget” som Olav Kobbeltveit holdt. Vi hadde en god ”Sande kveld” i november og ”Terje 
Vigen kveld” i januar. I mars hadde vi ”Sivle kveld”. Minnerike kulturelle stunder sammen med gode 
venner i Rotary. Vi var ute og vandret, både i Solheimsviken og i Nordsjøløypa. Den siste var i flott vær 
og til minne om avdøde ordfører og Rotarianer Lars Lie. – Vi hadde litt av en Charterfest på Panorama 
Hotell i Sund. Noen syntes det var i overkant. Vi andre mente det var viktig å styrke limet i gruppen. Vi 
betalte det jo selv.

Når det gjelder kommunikasjon med andre klubber så spilte Citymøtet med Jahn Otto Johansen en viktig 
rolle innenfor dette å møtes og snakke sammen. Også PETS og de fellesmøtene som presidentene i 
området vårt hadde. Distriktskonferansen, men ikke minst planleggingen og gjennomføringen av ”End 
Polio Poilio Now”. En fokusdag for Rotary og PolioPlus som bragte inn NOK 100.000,- til dette viktige 
arbeidet. Messen ble holdt på Festplassen i Bergen 16. juni. Et samarbeid med 14 av klubbene i vårt 
område. Nurket og Asbjørn hadde de mest krevende rollene fra vår side og gjorde en kjempejobb. Bill 
Gates ble fokusert for sine milde gaver til prosjektet og ble invitert til messen. Han takket vennlig men 
bestemt nei.

                 
                 Arne Vabø
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Det var ingen som forlot klubben dette året. Jeg hadde gleden av å gi nålen vår til Micaela og Jens 
Gunnar og å være fadder for Sigurd sin inntreden i våre rekker. Helge fikk endelig sin Paul Harris 
Medalje som sistemann av de som startet klubben i 1985.

Det er vanskelig å si hva som var det største for meg i dette Rotary året. Dette å være president i Sotra 
Rotaryklubb, gir en unik handlefrihet i et trivelig arbeidslag. 
Kanskje jeg skal nevne at vi kom oss ut av den gamle organisasjonsstrukturen. At vi fikk fokusert, 
modernisert og blåst nytt liv i våre vedtekter og gitt mer ”power” til årsmøtet. Også igangsetting av 
Rotary Prisene må nevnes. Der Sotra VGS sin “beste” yrkesfaglige og “beste” allmennfaglige elev fikk 
utdelt diplomer og pengepremier. “Beste” må her ses i lyset av de verdier som Rotary setter høyt. Disse 
elementene står til sammen for meg som det beste av det langsiktige arbeidet lokalt. 

Regionalt var det 16. juni komiteen sitt arbeid for ”End Polio Now”. Internasjonalt var det fullførelse av 
Ukraina prosjektet og kontinuitet i Andesbarna prosjektet som jeg setter høyest. Overskuddet til klubben 
ble bragt opp i NOK 420.000,- som i seg selv ikke er et mål, men som gir også fremtidige presidenter 
god handlefrihet til å yte service above self. 

Vi fikk fullført vår lille brukerfolder med navnet “Medlemskap i Sotra Rotary Klubb”. Et prosjekt som 
Ragnar med sin komite stod for.

Jeg har ikke nevnt Yrkesmessen. Den var som vanlig ”en høydare” og magasinet var bedre enn noen 
gang. Messen vår har den tilleggseffekt at den øker samarbeidet innad i klubben. Alle står skulder ved 
skulder for å få messen gjennomført på en god måte. Noen må dra lasset ekstra hardt. Dette året var det 
Gunnar F som viste oss sine evner.  

Tirsdag 19. juni 2012 måtte jeg levere Rotary kjeden over til Nurket og sette meg stille inn i forsam-
lingen med Rotary venner. En blandet følelse. Mye var ugjort, men nye gode krefter var på plass. Jeg 
kunne strekke ut. Ett arbeidsår var omme. Nå var jeg past president og rådgiver. Jeg er enda en erfaring 
rikere og mer Rotarianer enn før.

Til slutt bør jeg nevne at ”Hage Praten” ble holdt hos meg i august 2012. En tjeneste jeg skylte Nurket.

Brattholmen 07.09.2014  -  Arne Vabø
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                                               Presidentskifte  
                    2012 - 2013 

Tysdag 19.6.2012 var det Presidentskifte i Sotra Rotary Klubb. Arne Vabø takka av og 
Nurket Klem gjekk inn som ny President i klubben. 
Mange Rotaryanarar var møtt opp på siste møtet i Rotaryåret 2011 - 2012. Det var 
presidentskifte. Arne Vabø hadde kjøpt inn jordbær og is og dei fleste hygga seg med ein 
kaffikopp attåt den gode sommarsnacksen. 
Sotra Rotary Klubb har lenge hatt ønskje om eit lite rettleiings- og hugseliste-hefte som skal 
minna oss om framferd og etikette i hendingar og situasjonar som vedgår medlemane i klubben. 
Dette var dagen då Ragnar viste fram resultatet - eit fint hefte med tittelen “Medlemskap i Sotra 
Rotaryklubb”. 

Gunnar Fjell og Presidenten fortalde og om prisutdelinga på Sotra VGS der “beste” 
yrkesfaglege elev og “beste” ålmenfaglege elev fekk utdelt diplomar og pengepremiar. 
“Beste” må sjåast i ljos av dei verdiane som Rotary set høgt. 
Avtroppande President Arne held ei fin tale der han på sin lune og humørfylde måte gjekk 
gjennom dei viktigaste gjeremåla for klubben i året som no har gått. Han var svært nøgd med 
den innsatsen som medlemane hadde gjort og som takk for jobben delte han ut vin til alle 
komiteformennene og andre sentrale aktørar i klubben. 

Innkomande President Nurket informerte om det store fellesarrangementet i Bergen 16.6.2012, 
der Sotra Rotaryklubb hadde ein sentral rolle. Dette var eit arrangement som gav NOK 
100.000,- i nettobidrag til utrydding av Polio. 
Etter denne informasjonen festa Arne Presidentnåla på Nurket og Nurket hadde klar ei 
Pastpresidentnål som ho galant plasserte på Arne. I tillegg hadde Nurket med seg ein drusteleg 
blomebukett til Arne som takk for godt gjennomførd jobb det siste året. Nurket fekk overlevert 
President-kjedet og så var vi over i ein ny epoke. Arne sette seg lydig ned blant publikum og 
May entra podiet som Innkomande President. 

Det vart ei triveleg og inspirerande stund med eit snev av høgtid for Rotaryanarane som møtte 
opp denne kvelden. 
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                 President 2012 - 2013
                Nurket Klem

        
Til Sotra Rotary Klubb sin jubileumsbok
Jeg overtok som president etter Arne Vabø. Overtakelsen var hyggelig i 
klubbens siste møte før sommeren. Arne er en ryddig mann og 
overlot til meg alle sine dokumenter og et skriv med gode råd for 
presidentperioden. Klubben har lenge vært i gode hender, økonomien 
var solid, møtene interessante og hyggelige. Det er gode sosiale 
relasjoner i klubben. Jeg hadde likevel gjennom perioden som 
innkommende president registrert en del områder for forbedring. Disse 
ønsket jeg å gjøre noe med. 

Det er særdeles hyggelig å være president i Sotra Rotary Klubb. Jeg 
opplevde støtte i vervet, møtene var gode og interessante og de sosiale 
tilstelningene var gjennomført på en flott måte. 

Komiteene endret noe på sitt arbeid, det ble skrevet innkalling til og referat fra møtene, og disse ble til 
dels holdt hjemme hos lederen eller andre.  Det var viktig for meg å understreke for komitelederne at de 
måtte bruke sine medlemmer for å få glede av alles kunnskap og erfaring. Komite som enkeltmannsløp 
har ingen glede av. Også administrasjonskomiteen la om sitt arbeid. Tidligere hadde de kun hatt møter i 
fortsettelsen av styremøtene. Det ble nå gjennomført egne møter med fast dagsorden.

Vi hadde i mine periode en intensjon om å få til samarbeid med andre klubber. Vi hadde gjennom 
samarbeidet med alle klubbene i Bergensområdet i forbindelse med en stor aksjon for «End Polio Now» 
fått gode relasjoner med flere klubber. Jeg deltok i et intercity møte og vi fikk til et samarbeid med 
Askøy Rotaryklubb. Samlingene som ble arrangert av distriktet var gode og det var lett å knyte 
relasjoner til andre klubber gjennom disse.
Den sosiale samlingen som sitter best i mitt minne er Vårens Hvite viner, gjennomført på Langøy 
kystkultursenter. Til tross for at plassen var litt liten var stemningen på topp! Maten var, som alltid 
fantastisk og den storslåtte naturen rundet oss dannet en flott og verdig ramme. Det var i den 
sammenheng også en glede for meg å kunne ønske velkommen og dele ut Rotarys nål til to nye 
medlemmer. 

I perioden ble det delt ut en Paul Harris (PH), for mange års formidabel innsats for Yrkesmessa og 
klubben, til Gunnar Fjell, dette var så vidt jeg husker, hans andre PH.
I mitt år som president delte vi ut en pris på kr. 50.000,- til Alexander Dale Oens minnefond. Den ble 
delt ut på årets Yrkesmesse. Det var en ære og en opplevelse å få lov til å gjøre dette på klubbens vegne. 
Det er også en morsom oppgave å dele ut Rotaryprisen på Sotra Videregående skole.
Klubben gjorde en gjennomgang av betalende og møtende medlemmer i min periode. Vi tok kontakt 
med medlemmer som sjelden kom og også de som verken kom eller betalte. Den siste gruppen valgte 
utmelding av klubben. Vi hadde derfor færre medlemmer ved slutten av perioden enn i begynnelsen. 
Som alltid var økonomien i Sotra Rotary Klubb stabil. Vi var riktignok blitt opptatt av å gi fra oss mer 
av pengene til gode formål. Det ble lagt føringer for dette både i min forgjengers og min periode. Det 
var derfor en glede å se dette gjennomført i årsmøtet i den periode jeg var past president. Rotary skal 
ikke «sylte» penger, de skal, som vi sier det i klubben, komme de til gode «som faller mellom to stoler i 
samfunnet».
Bergen 11/11-2014  Nurket Klem

                 
                Nurket Klem
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                                               Presidentskifte  
                    2013 - 2014  

Tysdag 18. juni var det duka for Presidentskifte i Sotra Rotary Klubb. For første gong i 
klubben sin historie var det to staute damer som veksla på å vera leiar for klubben vår. Dette 
vart ein minnerik dag på mange måtar, og for å få inn alle programpostane for kvelden laut 
Nurket starta tidleg på dag, mens Rotarymøtet måtte begynna kl. 19.30.

Dagen begynte med at President Nurket var på Sotra VGS og delte ut Rotary-prisen - sjå eigen 
artikkel om dette. På hovudmøtet for kvelden vart Gunnar Fjell heidra med ein Paul Harris med 
Safir for den strålande jobben han har gjort for Sotra Rotary Klubb. han har gjennom mange år 
markert seg på mange frontar innan Rotaryarbeidet og alle tykte dette var ein vel fortent heider. 
Sjå eigen artikkel om dette. Etter presidentskifte og kake-eting var det enno eit Rotarymøte 
- denne gongen med representantar frå Helse Vest som fortalde om deira internasjonale prosjekt 
på Zanzibar. 

Sotra Rotaryklubb deler kvart år ut prisar til elevar ved 
Sotra VGS som har utmerka seg i særleg grad. 
Tysdag 18.6. var dagen kommen for utdeling av prisane og det 
var stor høgtid på Sotra VGS når Presidenten vår utførde den 
store overrekkinga.
 Her får Silje Rokstad Børnes som den mest kvalifiserte elev 
ved studiespesialiserande programområde, og Espen Haugsdal 
som den mest kvalifiserte elev ved yrkesfagleg 
programområde, begge ved Sotra vidaregåande skule kvar sin 
Rotary-pris 2013 på kr. 5.000,- og diplom. President i Sotra 
Rotaryklubb Nurket Klem står for utdelinga og seier her fram 
velvalde ord til dei to vinnarane. Utdelinga av Rotary-Prisen er 
resultat av eit samarbeid mellom Sotra Rotaryklubb og Sotra 
vidaregåande skule. Kriteria for utvelginga er at kandidaten må 
ha stor interesse for faget, ha lite fråvær, vera initiativrik, ha 
leiarevne, ha brei fagkunnskap og ha evne til å inspirera andre. 
Sotra vidaregåande skule står for utvelginga av kandidatane og 
Sotra Rotary Klubb finansierar prisane.

Innkommande President May 
Almhjell og President Nurket 
Klem, snart Pastpresident, 
smiler til livet
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Heider til Gunnar Fjell 

Gunnar Fjell har vore Rotarymedlem frå oppstarten av Sotra Rotaryklubb i 1985. Han har 
gjennom desse åra markert seg som ein usedvanleg dugleg og initiativrik Rotaryanar.

Gunnar Fjell har gjennom åra teke initiativet til mange lokale og internasjonale prosjekt. Han 
fekk m.a. tidleg starta opp Sotra Rotary sitt program for barna i Andesfjella, eit prosjekt som 
han både har vitja og følgd opp. Gunnar har vidare vore “krumtappen” i mange av Sotra 
Rotaryklubb sine prosjekt. Dei siste åra har Gunnar gjort ein stor innsats for å heva nivået på 
magasinet som Sotra Rotaryklubb gjev ut i samband med Yrkesmessa. Dette har m.a. førd til 
at inntektene rundt messa har vorte merkbart styrka. Dette gjev klubben vår ein økonomisk 
handlefridom som dei fleste kan misunna oss. Avtroppande President, Nurket Klem, viste at ho 
sette stor pris på det arbeidet som Gunnar har utførd for klubben. Han vart derfor denne kvelden 
heidra med Rotary sin høgaste utmerkjing - Paul Harris Fellow med safir. Vi er sikre på at alle 
medlemmene i klubben stiller seg bak denne heidersbevisinga.

Presidentane byter nåler 

Etter at Nurket hadde takka alle medhjelparane sine for det gode arbeidet som var utførd i 2012 
- 2013, var det tid for at avtroppande og innkommande President bytte nåler - og at 
innkommande President, May, fekk ikle seg det gilde Rotarykjedet (nyvaska og stroke for 
anledningen).

May la fram gode tankar for komande Rotaryår og ho presenterte 
det nye styret og den nye organisasjonen sin. May la fram viktige 
programpostar for komande Rotaryår og ho var så gira på at Sotra 
Rotaryklubb skulle komma i gang med nye, internasjonale prosjekt 
at ho like godt hadde invitert Helse Vest til å presentera eit 
interessant prosjekt i Zanzibar, som kanskje Sotra Rotary Klubb kan 
vera med å støtta. Sigurd delte ut programmet for komande 
haustsemester. Deretter vart vi overaust med kaker og kaffi før vi 
kunne setja oss til rette for å få høyra om prosjektet i Zanzibar – sjå 
eigen artikkel om dette.
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                 President 2013 - 2014
               May Almhjell
      

‘

med sikte på et mer langsiktig prosjekt og søknad om TRF-midler. Første fase av renoveringen 
ble raskt gjennomført og videre planer utarbeidet. I oktober 2014 fikk vi meldingen om at TRF-
midlene var godkjent. Fantastisk! Flere klubber ønsker nå å være med oss videre. Dette blir et 
bærekraftig internasjonalt prosjekt helt i samsvar med Rotarys intensjoner. 

Dette året fikk vi også på plass Rotary-skolen til bruk for medlemmer og andre som ønsker 
kunnskap om Rotarys oppdrag  og organisering samt hva Sotra Rotary Klubb egentlig arbeider 
med.                                                                                                                                         
 Yrkesmessen for 10.klassingene i Fjell, Sund og Øygarden var årets store fellesløft og viktige 
inntektskilde. Informasjonsbladet fremstod med høy kvalitet på både innhold og lay out. Med 
mange utstillere og godt fremmøte fikk vi bekreftet at lokalene på Bibelskolen nå var blitt for 
små  - så yrkesmessen 2015 vil finne sted i Sotra Arena. 

Den gode økonomien har gitt klubben mulighet til å støtte positive tiltak for barn og unge 
lokalt gjennom Rotary-prisene til elever på Sotra vgs, Jeger- og fiskerforbundets  nye anlegg i 
Bjørkedalen, Positiv fritid Sotra pluss Kirkens Bymisjon og Andes-barna. 
Av mange interessante og morsomme  møter vil jeg særlig peke på turmøtet med veterantoget 
fra Garnes til Midttun inkludert elegant middag underveis og en spennende utflukt til ”gløvro” 
ytterst ved havet i Øygarden. Med en lensmann i front og en helt bakerst kom gruppen seg 
velberget gjennom en særdeles smal kløft to ganger!
Sotra Rotary Klubb har 30-årsjubileum i 2015 og  jubileumskomiteen har vært i godt arbeid 
med forberedelsene til charterfest og jubileumstur til Tyskland. Vi ser frem til feiringen.
Presidentens motto for Rotaryåret 2013 – 2014 var ”Samarbeid mellom komiteer og mellom 
Rotaryklubber”.  Årets aktiviteter gjenspeiler at  vi er godt i gang!

 May Almhjell                                                                                                                                 
 President  Sotra RK 2013-2014

                 
               May Almhjell

Rotaryåret 2013-2014 – kort fortalt
Sotra Rotary Klubb var preget av  stor aktivitet i 2013-2014     - 
både på og utenom medlemsmøtene. Like etter presidentskiftet 
i juni fikk vi en fin informasjonsøkt om situasjonen ved  Mnazi 
Mmoja Hospital på Zanzibar av Fredskorps-lege Melissa Jørstad 
og representanter fra Haukeland Universitetssjukehus, 
Internasjonal avdeling. Sykehuset på Zanzibar har  enkel 
standard og trengte solid opprusting av hygienen for å bedre 
tilbudet til pasientene. Medlemmene i Sotra RK ble veldig 
engasjert og vedtok på årsmøtet å støtte et  renoveringsprogram 
for sykehuset og etablere samarbeid med Askøy Rotary Klubb 
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                                               Presidentskifte  
                    2014 - 2015 

Tysdag 17.6.2014 var det Presidentskifte i Sotra Rotary Klubb. May takka for seg og den 
nye Presidenten, Sigurd Hope, overtok den ærefulle rollen som President.

May held ein fin tale der ho summerte opp alle aktivitetane klubben hadde arbeidd med i 
Rotaryåret som no er omme. Ho var svært nøgd med det klubben hadde oppnådd og takka alle 
klubbmedlemar og spesielt komiteformenn og personar i styret - sjå under.

Presidenten takkar komiteleiarane
 

Komiteformenn fekk vin som takk for fin innsats  
Presidenten held ein fin tale og takka komite-formennene for eit framifrå arbeid i året som har 
gått.

Presidenten delte rundhånda ut gode vinflasker som takk for alt arbeid og møye. Styret var vel 
nøgde og tykte det var interessant å delta aktivt i Rotaryarbeidet.  
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Før Sigurd kunne kalla seg President måtte han få overlevert både President-kjede og President-
nål. May hadde litt problem med å nå heilt opp til Sigurds jakkeslag, men etter litt arbeid fekk 
ho nåla på plass.Sigurd fomla og litt med å få på plass “Pastpresidentnåla” på jakkeslaget til 
May, men det ordna seg fint til slutt.

May serverte jordbær og is som avslutningsmat for Sotra Rotary Klubb denne kvelden. Alle åt 
godt og hygga seg stort mellom alle programpostane utover kvelden.

Sigurd var vel førebudd på å overta Presidentrollen. Han la fram eit nytt organisasjonskart for 
Rotaryåret 2014 - 2015. Det er mange oppgåver som skal på plass - m.a. 30-årsjubileum for 
Klubben i 2015. Til dette året er det og planlagd trykking av eit “Jubileumshefte” som fortel om 
dei fleste aktivitetane klubben har hatt for seg i alle desse åra.

Den nye Presidenten hadde utarbeidd eit handlingsprogram for dei målsetjingane og oppgåvene 
som dei einskilde komiteane skal ha det komande Rotaryåret.
Asbjørn, som er vår nye innkomande President, la fram første utkast til program for klubben for 
hausten 2014. 
Som avslutning på kvelden framsa husskalden og poeten vår, Morten, nokre visdomsord som 
det var fint å ta med seg heim.

Sigurd fekk ny og fin Presidentnål May får pastpresidetnål  

Sigurd tok lett over Presidentrollen  
May fekk flotte blomar som takk for flott 
innsats som President 
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                  President 2014 - 2015
                Sigurd Hope

Arbeidet med å skrive klubbens historie er i god gjenge. Målet er å få jubileumsboken ferdig til 
jubileumsfesten.
Vi planlegger å dra på en jubileumstur til Tyskland. Micaela, en av våre medlemmer med tysk bakgrunn 
vil vise oss «Den romantiske vegen» - fra Würzburg til Füssen. Vi planlegger en ukes tur i månedsskiftet 
august/september 2015 sammen med partnere. Her vil vi også stifte kjennskap med en tysk rotaryklubb i 
byen Rothenburg.
Vi fikk i fjor gjenopprettet kontakten med Rosenholm RK i Danmark. Denne klubben håper vi vil 
komme på besøk på jubileumsfesten.
I forrige år fikk vi etablert et godt samarbeid med Askøy RK. Dette samarbeidet vil vi videreutvikle. 
Prosjektet i Zanzibar med opprusting av Mnazi Mmoja Hospitalet vil vi sammen jobbe videre med. Det 
første målet vil være å skaffe støtte fra TRF. I vår søknad til TRF har vi i tillegg til Askøy RK med oss 
Askøy Fenring RK, Bergen RK og Rotary Club of Zanzibar som bidragsytere. Dette prosjektet vil gå 
over 3 år og vil bidra til å hindre spredning av smittsomme sykdommer på Zanzibar.
Å styrke samarbeidet internt i klubben, å øke antall medlemmer av begge kjønn og gjøre oss mer synlige 
i vårt lokalsamfunn vil være viktige oppgaver på kort sikt. 
Å finne gode prosjekt som kan «gagne andre» og gjøre livet bedre for flest mulig er vårt langsiktige mål. 
Til dette trengs det midler i form av penger. Klubben vil jobbe intenst for å skaffe disse midlene.
Økonomien i klubben er god og jeg har store forventninger til årets utdanningsmesse i den nye Sotra 
Arena vil gi et godt resultat – både økonomisk og faglig.
Vi vil satse på ungdom under utdanning og legge til rette for ungdomsutveksling, lederutvikling for unge 
mennesker. 
Medlemsmøtene er den arenaen vi skal treffes på hver uke. Der skal vi ha det kjekt sammen og diskutere 
aktuelle tema samt beslutte klubbens aktiviteter. Det er derfor viktig at alle medlemmene setter av tid og 
stiller opp for å skape og opprettholde et godt kameratskap og sosialt miljø.
Jeg ser frem til et begivenhetsrikt jubileumsår og til mange gode samlinger og aktiviteter som vil «gagne 
andre» i mange år fremover. Gratulere med jubileet!

Vennlig hilsen

Sigurd Hope

Å bli valgt til president nr 30 er et privilegium jeg ser frem til 
ærefrykt og glede. Jeg overtok presidentkjedet fra May 
Almhjell på medlemsmøtet den 17. juni 2014. Rotaryåret 
2014/15 er i startfasen og mange planer er lagt for 
jubileumsåret. På vårt første styremøte for en uke siden, 
vedtok vi høstens program. Asbjørn Algrøy er innkommende 
president og har hatt ansvaret for å komponere et program med 
mange spennende tema og aktiviteter. De viktigste temaene for 
2015 blir jubileumsfesten og jubileumsturen.  Jubileumsfesten 
kombineres med charterfesten og vil bli lagt til en lørdag i 
nærheten av vår charterdato.

                  
                Sigurd Hope
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Sotra Rotary Klubb arrangerar kvart år ei yrkesmesse for elevar som går siste året på 
ungdomsskulen. På messa får elevane møta folk frå mange forskjellige yrkesgreiner og dei får 
rettleiing i kva som krevst av utdanning for å vera førebudd til dei einskilde yrka. 

Fysioterapeut, lækjar, sjukepleiar ..... kroppen vår kan vera utgangspunkt for mange studieretningar. 

Både utdanningsinstitusjonar og næringsliv er representert med stand på messa. Her er 
representantar frå mange yrkesgreiner som elevar og foreldre kan snakka med og som kan gje råd 
og veiledning om utdanningsvegar etter ungdomsskulen. 

Vi vil oppmoda alle elevar som skal velja utdanningsretning etter ungdomsskulen å ta seg ein tur på 
messa. Ein tur innom kan absolutt gje kunnskap som er verdifull å ta med seg når vidare skulegang 
skal veljast. 

Sotra Rotaryklubb utgjev eit hefte / magasin - “Magasin for Jobb&Utdanning”, og har og oppretta 
ei Facebook-side i samband med Yrkesmessa:
            https://www.facebook.com/pages/Yrkesmessa-Sotra-Rotary/271794316203050

                       YRKESMESSA

JOBB&UTDANNING
TEMABLAD FOR SOTRA ROTARYKLUBB  ÅRGANG 27.

informasjon

MAGASIN FOR

YRKESMESSA

ANDERS VIL VERTA 
SKIPPAR PÅ FISKEBÅT
S. 21

BJØRKEDALEN
AKTIVITETSPARK
 S. 36

DESIGNEREN - 
KAISA SOLENG 
 S. 42

UTDANNELSE
I  MILITÆRET
 S. 48

I BIBELSKULEHALLEN PÅ BILDØY
TYSDAG 14. JANUAR � 2014 � KL. 18.00 – 21.00

ANDRE SAKER:
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                 YRKESMESSA 2002 - 2003

Sotra Rotary Klubb held 26.11.2002 Yrkesmesse på Bibelskulen på Bildøy. Messa vart som 
vanleg godt besøkt. Det var sett opp stand frå mange yrkesgreiner og elevar og foreldre fekk 
god innsikt i dei einskilde yrka. 

Presidenten, Bjørn Arvid Straume, opna messa. 

Politiet var representert på messa og elevane var svært interessert i denne yrkesgreina. 

Den årlege Yrkesmessa gjekk av stabelen 26.11.02. Arbeidet med å organisera denne messa er 
tidkrevjande, men veldig interessant. Det er derfor hyggeleg kvar gong Sotra RK lukkast med å 
gjennomføra denne messa vellukka. 

For å klara alt arbeidet med planlegging og gjennomføring, er både Yrkeskomiteen og 
Samfunnskomiteen engasjert for fullt heilt fram til evaluering etter messa er gjennomførd. Klubben 
har no arrangert messa i mange år og mange av oppgåvene er no vorte “rutine”. Det er likevel ei 
stor utfordring å utforma Temahefte og selja annonsar i dette bladet, slik at Yrkesmessa ber seg godt 
økonomisk. Tilbakemeldingane som Sotra RK har fått på messa er stort sett svært positive og 
klubben er glad for at vi på denne måten kan yta både ei samfunnsmessig og yrkesmessig god 
teneste for innbyggjarane på Sotra. 
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                 YRKESMESSA 2003 - 2004

Yrkesmessa gjekk av stabelen på Bibelskulen på Bildøy tysdag 20. januar 2004. 

Enno ein gong har Sotra RK gjennomførd ei Yrkesmesse som vi kan vera stolte av. 
Vi hadde mange vitjarar på messa og det er mange gode attendemeldingar både frå 
deltakarane og utstillarane. 

Presidenten, Conrad, opna messa kl. 19.15. Det var som vanleg eit syande liv og vanskeleg å koma 
til orde, men presidenten var kort og grei og la ingen dempar på den gode stemninga. 

Alle rotaryanarar møtte opp i god tid og hjelpte til med å få messa i orden før kl. 19.00.
P.g.a. isføre og vanskelege køyreforhold, vart likevel opninga av messa utsett til kl. 19.15.
Det er hardt å vera rotaryanar på Yrkesmesse-kveldar - spesielt når føret legg ein dempar på fart og 
stabilitet.

Ein av krigarane våre, Gunnar, som skulle hjelpa til med trafikkdirigeringa, fall på sin post.

Han brekka håndleddet stygt og måtte fraktast til lækjarvakta.

              President Conrad Hansen

Det var eit yrande folkeliv på messeområdet.
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Trass i den tragiske ulukka med frakteskipet Rocknes på måndag, klarde politiet å stilla med ein fin 
stand på messa.

Dei hadde stort besøk og det er klart ungdommen tykkjer det er stas å snakka med politiet.
Mange videregåande skular var og representert og dei hadde og godt besøk av ivrige ungdommar.

 

Mellom alle vitjarane på messa, fann vi og Guvernøren vår, Egil Eikanger, og ordføraren i Fjell 
kommune, Jan Utkilen.
Begge dei celebre gjestene viste stor interesse for messa og ordføraren var mellom dei siste som 
gjekk frå messa på tysdag kveld. Han nådde ikkje heilt rundt på alle standa, men var strålande nøgd 
med tiltaket frå Sotra RK.

I tillegg til Guvernøren vår og ordføraren i Fjell kommune, hadde vi og fint besøk frå Askøy 
Rotaryklubb. Både Presidenten, Elias Eriksen, og “messegeneralen”, Tor Leganger-Hansen, var og 
inspiserte messa vår.

Vi vart og invitert til å delta på Askøy RK si Yrkesmesse torsdag 22.januar på Askøy vidaregåande 
skule. Presidenten hadde og med seg Temahefte frå deira Yrkesmesse - eit imponerande blad. 

Presidenten, Guvernøren og ordføraren i 
Fjell kommune i hyggeleg prat på messe-
området
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                 YRKESMESSA 2004 - 2005

18. januar 2005 var det på nytt duka for Yrkesmesse på Bibelskulen. 
Mellom 7 - 800 deltakarar var frammøtte dei hektiske timane messa varde. 

Yrkesmessa vart og i 2005 ein suksess for Sotra Rotaryklubb. Mange yrkesgreiner var representert 
og dei unge elevane fekk gode råd om vidare skulegang og yrkesveg. 

Nytt av året var at Sotra Rotaryklubb gav ein Paul Harris-medalje til ein person som har utmerka 
seg særleg positivt i lokalmiljøet vårt. Paul Harris er den utnemninga Rotary set høgast, og det er 
berre eit fåtal personar som har motteke denne utmerkinga her på Vestlandet. 

Kenneth Bruvik vart dette året idra med ein Paul Harris.

President Ragnar Hansen gav ei interessant og utførleg skildring av det arbeidet Kenneth Bruvik 
utfører for barn og unge i regionen vår. Etter overlevering av 50.000,- kroner, vart Kenneth heidra 
med ein Paul Harris og ein diplom som vitne på at han utfører eit svært viktig arbeid for den 
oppveksande slekta. 

Kenneth vart reint rørt av både pengar og heidersteikn, men takka på ein framifrå måte 
Sotra Rotaryklubb for både gåve og utmerkjing. 

President Ragnar Hansen og Kenneth Bruvik
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                 YRKESMESSA 2005 - 2006

Yrkesmessen 2006 gikk av stabelen 17. Januar. Fremmøtet var bra tross et ufyselig vær som 
toppet seg akkurat da fleste ankom messen. Under messen delte Sotra Rotary ut en pris på 
Kr. 10.000 til koret Fjelltrall. 

Det var kjekt å se masse nysgjerrige elever og foreldre på messen i kveld. Utstillerne var flinke til å 
orientere elevene om de forskjellige yrkesvalgene og hva som skal til for å komme dit. Flere 
utstillere hadde aktiviteter for elevene, og særlig Forsvaret og Fysikkstudiet hadde vært kreative. 
Det er mye lettere å engasjere ungdommene på den måten. I sin korte åpningstale la Presidenten 
vekt på to ting; “Velg noe du har lyst til og tror du vil trives med, og tenk samtidig på hvilke yrker 
det vil være mest behov for slik at du unngår å utdanne deg til arbeidsløshet!” 

På arrangementssiden begynner det å merkes at både vi som arrangør og utstillerne 
begynner å bli ganske drevne i dette - det meste gikk på skinner. Tusen takk for innsatsen til Mario 
og yrkeskomiteen, og alle de andre som hjalp til! 

President Alexander J. Nordhuus Vest Næringsråd var også dette året 
representert med ein fin stand
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                 YRKESMESSA 2006 - 2007

Presidenten held eit flott innlegg til ungdommane og dei andre 
deltakarane på messa. 

Etter innlegget gjekk Presidenten rundt og snakka med deltakarane 
og fortalde om Rotary sine mangslungne prosjekt og gjeremål. Dette 
var tydeleg folk interesserte i. 

Det var eit sydande liv i salen helt fram til etter kl. 20.15 - då begynte 
det å dovna litt av. Dei fleste utstillarane pakka saman standa sine i 
god tid før kl. 21.00. 

Rotary kan enno ein gong vera godt nøgde med arrangementet av 
Yrkesmessa. 

President Christian C. Onstad

Yrkesmessa gjekk av stabelen på Bibelskulen på Bildøy 16.1.2007. mellom kl. 18.00 og 2100. 
Det var mellom fire og fem hundre frammøtte, noko som Rotary er svært nøgd med. 
Nærare 50 utstillarar hadde sett opp mange fine stands. Desse var utrusta med mange flinke 
informantar som stod klare til å svara på infløkte spørsmål frå elevar og foreldre. 
Presidenten held eit flott innlegg til ungdommane og dei andre 
deltakarane på messa. I år kom deltakarane noko spreidd i tid. Første pulje kom kl. 18.30, ei kl. 
19.00 og den siste kl. 19.30. Dei fleste fekk likevel med seg Presidenten sin tale. 

Trearbeid er interessant og Morten er svært 
interessert i yrket sitt. I mangel på ungdomsskule-
elevar kasta han seg over andre Rotaryanarar og 
sette i gang kurs og veiledning i utforming av 
trapper og hus.
Morten blei så ivrig i dei teoretiske gjennomgangane 
sine at det heile vart eit livleg skodespel.

Politiyrket vekkjer alltid stor interesse hos 
ungdommen. I år var det representantar frå Askøy 
som var møtt fram for å forklara elevane om yrket 
sitt.
Politiet hadde med seg ein flott bil og dei flotte 
politidamene fortalde med innleving kva oppgåver 
som må løysast av lensmann og politi.
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                 YRKESMESSA 2007 - 2008

Tysdag 15.1.2008 var det duka for Yrkesmesse i Bibelskulehallen. 
Dette vart ei svært vellukka messe. I år var elevane bedd om å komma i fleire puljer, noko 
som medførde at ikkje messa vart overfylt i eit kort tidsrom. 

Rolf Øvretveit vart tildelt Rotaryklubben si største utmerkjing - ein Paul Harris-medalje. 
Rolfen var både kry og rørd over den fine utmerkjinga. 

Og i år samla messa mange hundre deltakarar og både elevar og foreldre fekk kyndige råd og 
rettleiing om vidare skuleveg for dei einskilde yrkesvala. 

For å fremja kunnskapen om Rotary, var det utlyst ein spørjekonkurranse. Her var eit flott kamera 
gevinsten for den som svara rett og vann loddtrekninga. Det var Guro Epeskog som vart den heldige 
vinnaren av fotoapparatet. 

President Inger Tormodsen

 Inger Tormodsen og Rolf Øvretveit

Grafisk Trykk var representert med ein fin stand.
I år var det lensmann Odd Dale frå Askøy som 
representerte Politiet

                 YRKESMESSA 2008 - 2009

Igjen gjorde klubben vår en flott innsats under yrkes-
messa. I år regner vi med at vi hadde nærmere 1000 
besøkende fra 10 klassingene og foreldre fra Sund, 
Fjell og Øygarden. Nesten alle våre faste utstillere 
deltok og vi kunne registrere høg stemning i løpet av 
de ca. 3 timene som messa varte. 

Nesten alle av klubbens medlemmer kom og gjorde en 
flott innsats. Vi hadde besøk av guvernøren vår, Tor 
Leganger Hansen, samt Jon Ivar Solvik fra Askøy 
Rotaryklubb. Videre to utsendinger fra Bergen Sydvesten 
Rotaryklubb. De sistnevnte kom for å se og lære. Det er 
tydelig at ”vår måte å gjøre det på” inspirerer andre 
klubber. 

Alexander Dale Oen skulle ha vært vårt ”store 
trekkplaster”. Han var opptatt på annet hold. Så snart som 
mulig vil han få PHF medaljen for sin vilje til å vise at 
”det nytter å satse” hvis man vil noe med livet sitt. 

President Eilif Lønningen

President Eiliv Lønningen og 
Guvernør Tor Leganger Hansen

 

Helsefag var representert ved 
Rotaryanarane Mario (fysioterapeut) 
og Helge (tannlege).

 

       93



                 YRKESMESSA 2009 - 2010

Yrkesmessa var og dette året ein suksess. Ca. 1000 elevar i 10. klasse samt foreldre og lærarar 
frå Sund, Fjell og Øygarden møtte opp. Over 40 utstillarar hadde stands på messa - dette var 
ny rekord. 

Tirsdag den 19. januar møtte over 40 utstillere ungdomsskoleelever med lærere og foresatte opp til 
et par timers interessante og lærerike opplevelser. De ble møtt av representanter fra forsvaret, 
politiet, brannvesen, helseetater, bank, næringslivet og videregående skoler med mer. Flere stilte 
med egne lærlinger som lett kunne gå i dialog med ungdommer som søkte ideer til framtidige 
karrieremuligheter. 
Blant de mange kreative utstillerne kan nevnes BKK som lot ungdommene få prøve seg i 
rappellering under det høge taket i skolens gymnastikksal. 
Alle tilbakemeldinger tyder på at det i år var nærmere 1000 besøkende innom messeområdet. Det 
har heller aldri vært så mange utstillere som i år. Noe som tyder på at også næringslivet og skoler 
setter pris på denne måten å kunne møte ungdommene. 
Kombinasjonen Samfunnsmagasinet, som deles ut gratis til alle husstandene i regionen, og 
Yrkesmessa har inspirert andre Rotaryklubber. Dette konseptet er i ferd med å spre seg til flere 
andre klubber i landet. 

President Tønnes K. Realvsen ACOS var i år einaste firma under temaet 
Medium og kommunikasjon

BKK hadde spennande 
utstyrt montert i salen

Helsefag er alltid populært
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                 YRKESMESSA 2010 - 2011

Tysdag 18. januar var det på nytt duka for Sotra 
Rotaryklubb si årlege stormønstring - Yrkesmessa på 
Bibelskulen. Og dette året var messeområdet fullt av 
stands frå skular og yrkesliv. Mange hundre 
ungdommar møtte opp og dei var interesserte i alle 
slags yrke. 
Det var som alltid mykje liv og røre i gymsalen på Bibel-
skulen på Yrkesmessa til Sotra Rotaryklubb. 
9.- og 10.-klassingane vart køyrde med bussar til 
Bibelskulen - og dei kom i tre puljar. Første pulje kom kl. 
18.30, neste kl. 19.00, og siste pulje kom kl. 19.30. 
Det var som vanleg litt trafikale problem utanfor skulen, 
men trafikkdirigeringskorpset fekk orden på det heile etter 
kvart. 
Messa vart avvikla med stil, og mange ungdommar gjekk 
heim att med både nokre erfaringar rikare og nokre gode 
råd på vegen vidare. 
Vel blåst! President Bernad Eriksen

Politiet med Gamlelensmannen frå Øygarden Næringsmiddellina på SVGS baud på leverpostei 
og eigne bakverk frå «eigne verksemder»

Feiaryrket kan vera både utfordrande og 
interessant

Sotra Vidaregåande reklamerte for Helse- og 
sosial-fag



                 YRKESMESSA 2011 - 2012

Tysdag 17. januar kunne Sotra Rotary Klubb opna Yrkesmessa på Bibelskulen presis kl. 
18.00. Og kl. 21.00 kunne dei konstatera at dei hadde gjennomført enno ei vellukka Yrkes-
messe for ungdommar frå 9.- og 10. klasse på Sotra- og Øygarden-skulane. 

Elevar og foreldre strøymde på heilt frå dørane vart opna og totalt vitja nærare 500 elevar og 
foreldre Yrkesmessa. 

Fleire hundre elevar var om kvelden innom Bibelskulen og fekk informasjon om framtidig yrkesval. 

Presidenten i Sotra Rotary Klubb held ein fin tale for dei frammøtte. Han understreka at han var 
President for heile regionen og at messa var tileigna alle ungdommane som var frammøtte. 

Og ungdommane kunne boltra seg i store mengder informasjon frå erfarne yrkesutøvarar eller 
ungdommar som nett hadde teke til i eit yrke. 

Det var mange imponerande stands som var sette opp i gymnastikksalen på Bibelskulen

President Arne Vabø

Sparebanken Vest hadde teke med seg eit 
spennande fotballspel på messa

BKK hadde i tillegg til flott stand ein eigen 
quiz med ei signert Brann-drakt som premie
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                 YRKESMESSA 2012 - 2013

Tysdag 15.1.2013 gjekk Sotra Rotary si årlege Yrkesmesse av stabelen. Dørene opna for 
skuleelevane kl. 18.00 og alt etter ein halv time var lokalet fullt av interesserte elevar og 
foreldre. 

Det var som alltid eit rikt utval av utstillarar og rådgjevarar. Desse var både frå vidaregåande 
utdanningsinstitusjonar og frå næringslivet. 
Elevane hadde mange stands dei kunne vitja- her var dei fleste fagområder i samfunnet representert. 
Kl. 19.00 held Presidenten i Sotra Rotaryklubb, Nurket Klem, ein fin tale der ho understreka kor 
viktig det er for ungdom å ta ei god utdanning. 

Sotra Rotaryklubb gav i 2009 den høgaste utmerkinga til Rotary, Paul Harris medalje, til Alexander 
Dale Oen. Alexander og broren, Robin, har starta fondet “The Dale Oen Experience”. Dette er eit 
fond for å støtta ungdom til “mestring gjennom aktivitet”. Sotra Rotaryklubb vil gjerne støtta dette 
tiltaket, som er heilt i tråd med Rotary si ånd. Sotra Rotaryklubb overrekte Robin Dale Oen ein 
sjekk på kr. 50.000,- som støtte til dette fondet. 
Robin Dale Oen var svært glad for denne støtta. Han takka hjarteleg og ungdommane på messa 
applauderte dette tiltaket. 

President Nurket Klem

Gamlekarane løyste politiske spørsmål med kaffi og 
lappekaker

Frå Sotra VGS viste elektrofaglinja 
fram ein finurleg anordning



                 YRKESMESSA 2013 - 2014

Den tradisjonsrike Yrkesmessa for Ungdomskulane i Fjell, Sund og Øygarden gjekk av 
stabelen tysdag 14. januar 2014 kl. 18.00 - 21.00 Messa vart som alltid halden på Bibelskulen 
på Bildøy. Det er Sotra Rotary Klubb som er ansvarleg for messa. 
Over 1100 personar møtte opp på messa dei 3 timane ho varde og dei 41 utstillarane hadde 
hendene fulle med informasjon til ungdommen.

Presidenten i Sotra Rotaryklubb, May Almhjell, held ein informativ tale til deltakarane på messa. 
Ho minna og om at det no berre var 6 veker att til elevane må velja studieretning.

Presidenten fortalde og om dei prosjekta som Sotra Rotary Klubb støttar både internasjonalt og 
lokalt. Dette gjeld utryddinga av Polio, Sotra og Askøy Rotaryklubb si støtte til sjukehusprosjektet i 
Zanzibar, støtta vår til barnehage og utdanning i Equador og den lokale støtta til Sotra og Øygarden 
JJF og prosjektet deira i Bjørkedalen.

Presidenten fortalde og om opplæring (RYLA) og utvekslingsprogram som Rotary organiserar og 
ein tidlegare utvekslingsstudent, Trude Talberg Johnsen frå Øygarden, fekk og fortelja litt om det 
året ho var utvekslingsstudent gjennom Sotra Rotary Klubb i Australia.

Til slutt takka Presidenten alle utstillarane (skular, institusjonar og bedrifter)  for at dei gjer denne 
messa mogeleg. Presidenten takka alle stand-deltakarane for innsatsen og ønskte dei velkomen 
attende til neste år.

I samband med Yrkesmessa vert det og utgitt eit Magasin for Jobb&Utdanning. Dette magasinet 
vert send til alle husstandar på Sotra og i Øygarden. Du kan lasta ned magasinet her: 
http://sotra.rotary.no/Filnedlasting.aspx?MId1=12&FilId=359&back=1&MId2=229

For meir informasjon kontakt: Karstein Lunde, tlf. 41 21 11 71 , email: ka-birge@online.no 

Følg oss og på Facebook: 
https://www.facebook.com/pages/Yrkesmessa-Sotra-Rotary/271794316203050

       98

President May Almhjell Kaisa frå ACOS snakka varmt om designerfaget i 
næringslivet

Tidlegare Utvekslingsstudent, Trude Talberg Johnsen, 
held ein framifrå appell om tida som utvekslingsstudent i 
Australia

Jentene klatrar høgt til vers i våre dagar
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                Utveksling - innledning

Rotary er oppteken av at alle land skal ha god sameksistens. Ein lekk i dette arbeidet 
er å la ungdom og studiegrupper læra kvarandre å kjenna gjennom vitjing og studiar 
landa imellom. Rotary har mange ordningar som vert nytta i dette arbeidet. Vi vil her 
nemna nokre av dei ordningane Sotra Rotary Klubb har delteke i og gjort seg nytte av.

Utvekslingsstudent.
Her kan Sotra Rotaryklubb senda ut ein elev frå Vidaregåande mellom 16 og 18 år og få 
tilsvarande elev attende frå eit anna land. Utvekslinga varer 1 år og studentane må gå på skule 
tilsvarande heimlandet. Studentane skal i laupet av året bu hos 4 forskjellige familiar. Det 
medfører ein del arbeid, ansvar, kostnader og administrasjon med ei slik utveksling.

GSE/SVE
Dette er ein ordning for unge yrkesaktive personar (ikkje Rotaryanarar) mellom 25 og 40 år. 
Klubbane i Distriktet sender inn søknad på sine kandidatar til Distriktet. Distriktet vel så ut 5 
personar som vert send til eit anna land for opphald og studiar i 4 – 6 veker. Under opphaldet 
får deltakarane god kunnskap om vertslandet. Kulturelle, sosiale, og arbeidsmessige forhold 
vert studert gjennom bedriftsbesøk, opphald hos Rotaryfamiliar og deltaking på møter i 
Rotaryklubbar. Deltakarane må presentera heimlandet og må etter heimkomst fortelja 
Rotaryklubbar i distriktet om sine opplevingar og erfaringar. Rotary ønskjer på denne måten å 
utvikla store kontaktnett for inernasjonal sameksistens. GSE står for Group Study Exchange, 
SVE står for Single Vocational Exchange. Mens GSE-studentane har forskjellig 
yrkesbakgrunn, arbeidar  SVE-studentane innan same fagfelt.

Roundtrip/Camp
Dette er eit opplegg som Rotary arrangerar for at ungdommar frå mange land kan koma 
saman og delta i eit felles opplegg som er organisert av fleire Rotaryklubbar i eit distrikt. 
Oftast vil kvar gruppe berre ha ein student frå kvart land og det skal vera både gutar og jenter 
i gruppa. Ungdomar mellom 15 og 24 år kan delta på desse sommarleirane og arrangør-
klubbane bestemmer alderssamansetjing og kor mange som kan delta på dei einskilde 
gruppene. Kvar gruppe har eit «tema» som hovudaktivitet – f.eks. dykking, segling, kultur, 
sykling osv. Det vert kvart år  arrangert mellom 80 og 100 sommarleirar.  Ein sommarleir 
varar rundt 14 dagar og her kan og barn av Rotarianarar søkja om deltaking.

Det fins og andre gode studieprogram som er utforma av Rotary, men dei vil vi ikkje gje 
døme på her.
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                    Noen utvekslingsstudenter

 
                                                               Erin Flanigan

Første studenten vi hadde i klubben var Erin Flanigan fra Chicago. Hun bodde først hos 
Helge Lie og så kom hun til Frank Karlsen.
Erin var en glad og livlig jente som lærte seg norsk muntlig og skriftlig det året hun var her.
Vi har fortsatt kontakt med henne og i sommer traff vår datter henne igjen i USA.

Frank Karlsen skriver:
Erin Flanagan kom fra Chicago. En livlig jente med fantastisk språkøre. Hun lærte seg meget 
godt norsk den stunden hun var i Norge.
Fant seg fort til rette i Norge og knyttet fort mange bekjentskaper. Fremdeles holdes det god 
kontakt.
Hun lærte seg å stå på ski og hadde stor glede av det.
Vi måtte passe på telefonbruken for hun likte å ligge under dynen om natten å snakke med 
moren sin.
Vertsfamiliene har Ove nevnt : Helge Lie, Frank Karlsen og Ove Foldnes.
I dag jobber hun med salg av vin fra Napa Velly og bor sammen med sine 2 hunder.

 

                                                           Herdis Ulveseth
Herdis Ulveseth var utvekslingsstudent frå Sotra Rotaryklubb i 1993. Ho var i USA 
samstundes som Erin Flanigan var i Norge.

                                                              Tordis Lunde
Sotra Rotaryklubb fekk i 1994 med ein GSE-student, Tordis Lunde,  på utvekslinga som 
gjekk til Sør-Afrika.

                                                             Lene C. Fjellsbø
Sotra Rotaryklubb sendte ut Lene C. Fjellsbø som utvekslingsstudent til Australia i 1997. 
Klubben fekk mange brev frå Lene under opphaldet hennar «down under».
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                    Noen utvekslingsstudenter

 

       102

                                                                Ivar Fjell

Ivar Fjell var GSE-utvekslingsstudent frå Sotra Rotaryklubb i 1993. Ivar Fjell var (og 
er) journalist. Han reiste til India. Han vart så glad i landet og folka i India at han slo 
seg ned i dette landet. 

Seinare gifta han seg der og har fått fleire barn. 

Ivar Fjell budde for nokre år sidan i Norge (i Oslo) før han returnerte til India. Der er 
han enno.

Ove Foldnes skriver:

Ivar Fjell var GSE utsending fra Sotra rotaryklubb i min presidentperiode. Han 
representerte distrikt 2250 sammen med 4 andre deltakere fra henholdsvis Karmøy Vest, 
Stord, Bergen Vest og Florø rotaryklubb. team leder var Johan Sognefest fra Voss 
rotaryklubb. 

Teamet besøkte distrikt 3130 i India og reisen starta 03.01.1993
Ivar Fjell var då 27 år og journalist. Han hadde tidligere vært redaktør i Vest Nytt men 
da han ble sendt til India var han akkurat i ferd med å skifta jobb og hadde 
utgangspunkt fra Oslo. 

Ivar hadde stor interesse for India og jeg husker godt da jeg ringte han og spurte om han 
kunne være interessert i å dra som GSE utsending til India for Sotra rotaryklubb. Han 
ble helt stliie lenge før han brøt ut i et begeistret ja! Å dra til India var hans store drøm! 

Han dro og var en flott representant for klubben. Kom tilbake og holdt et svært 
spennende foredrag i klubben om en annen kultur og store opplevelser. Turen endte 
faktisk med giftermål for Ivar Fjell med en indisk dame. 

Så langt jeg kjenner til har han senere bodd og arbeidet vekselvis i India og Norge. 

                  Utveksling - Hanne Misje

Hanne Misje dro i august 1994 til New Zealand, på ett års utvekslingsprogram.
Nedenfor er gjengitt et brev hun skrev til Sotra Rotary v/ Conrad Hansen:

Sensommeren 1994, 16 år gammel, tok jeg mitt livs største skritt. Jeg dro til New Zealand på 
ett års utvekslingsprogram gjennom Rotary International. Jeg tør å påstå at dette året formet 
meg mye til den personen jeg er blitt i dag. At jeg var så langt borte fra venner og familie, 
førete til at jeg måtte finne nye venner og personer jeg kunne stole på. Dette var ikke noe som 
var gjort over natten. Selv om New Zealand er mye likt Norge, så er det forskjellig, og 
menenskene er også annerledes. De tenker og oppfører seg på en annen måte enn oss, og 
mange av verdiene våre kolliderer. Det er jo ikke så rart, landene ligger jo nesten så langt fra 
hverandre som det går an. Men alle tok veldig godt i mot meg, og det hjalp meg mye, for jeg 
følte meg temmelig ensom i begynnelsen. De åpnet hjemmene sine og inviterte meg rundt, og 
etter en liten stund var det som om jeg alltid hadde hørt til i deres verden. 
 
Året som utveklsingsstudent gjorte meg til et selvstendig menneske, og jeg tenkte ofte på hva 
jeg hva jeg hadde lyst å gjøre videre i livet. Jeg visste at nå var Norge for lite, jeg ville ut og 
utforske. Det er vel slik at de fleste som har vært og reist føler det. Jeg ble i hvert fall bitt av 
basillen. Nå visste jeg at selv om jeg savnet de hjemme, så var de der for meg, og forresten 
så stod jo tiden mer eller mindre stille hjemme, mens jeg var ute i den “store verden” og 
opplevde så utrolig mye. Hver dag oppdaget jeg noe nytt, og åpnet horisonten mye mer enn 
jeg noen gang kunne ha gjort om jeg hadde blitt hjemme. Så jeg bestemte meg vel allerede 
det året på New Zealand at når jeg var ferdig med videregående skole, så skulle jeg ut å reise 
igjen. Og parallelt med russefeiring og eksamenslesing la jeg planer for hva de neste årene 
skulle bringe. I hvert fall noe av det, for det meste skjer underveis, men en mal lå der og 
ventet på meg.
 
Det å reise gjennom Rotray første gang, gav meg og min familie en følelse av sikkerhet. Selv 
om det var mange av reglene som “hoderystende”, så var det veldig mye bra. For eksempel 
haddde vi de “4-D” - reglene som var “don’t drink, don’t drive, don’t do drugs, and don’t 
date”. Noen av dem var mer seriøst ment enn andre, det var selvfølgelig lov å gå på en “date”, 
men det var ikke lov å ha fast kjæreste. Det var en ganske logisk grunn til dette og det var rett 
og slett at om man bandt seg til en person gjennom hele året, så var det mye man gikk glipp 
av med andre mennesker. En annen fin ting var at det var en hel klubb som tok vare på deg, 
så det var alltid noen som arrangerte aktiviteter, og man lærte å forholde seg til mange 
mennesker, tale i store forsamlinger til et voksent publikum, og ta initiativ for å se og bli sett 
av medlemmene i klubben.
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I dag har jeg rukket å bo 4 av mine 23 år i utlandet, jeg har to lengre reiser til Asia bak meg. 
Jeg har bak meg en treårig utdannelse innen hotell- og restaurantadministrasjon i Sveits. To 
av disse tre årene bodde jeg på internat sammen med studenter fra over tretti forskjellige 
nasjoner. Jeg har vært tilbake og besøkt venner og vertsfamilier på New Zealand, og jeg har 
vært innom Australia. Jeg regner ikke med at jeg kommer til å bli fastboende i Norge på en 
stund enda. Det er altfor mange steder der ute som må utforskes og ses. Tiden vil vise hva 
som kommer, men det er mye det at jeg fikk muligheten til å reise så ung første gang at jeg er 
så modig som jeg er i dag. Ønsker deg lykke til med dine fremtidige valg!
Hilsen Hanne Misje
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              Utveksling - Katrina Hutchinson

Katrina Hutchinson kom frå Whangarei I New Zealand til Sotra Rotaryklubb januar 
1994. Ho kom frå same familie som mottok Hanne Misje som Norsk utvekslings-student 
i New Zealand.

Katrina budde først hos Conrad som dette året var rådgivar for utvekslingsstudentar i Sotra 
Rotaryklubb. Hos Conrad budde ho dei første 14 dagane. Ho fekk i denne perioden ordna alle 
naudsynte papir og gjort seg kjend med Sotra VGS der ho skulle gå på skule.

Etter 14 dagar på Sotra reiste Katrina til familien Grøneng på Skjetten utanfor Oslo. Der 
gjennomgjekk ho eit intensivt Norsk-kurs for utvekslingsstudentar frå 6. Til 16. februar.

Etter at Katrina hadde gått på norskkurs kom ho attende til Sotra, men blei så med Conrad 
og familien på vinterferie på Geilo. Det likte ho godt. Ho hadde litt trening i å køyra alpin og 
trivdes godt i løypene på denne skiresorten.

Etter vinterferien flytta Katrina til Frank på Straume der ho budde til byrjinga av juni. Etter 
opphaldet hos Frank flytta Katrina til Jostein på Misje. Her vart ho kjend med familien til 
Hanne Misje og Hanne kom og heim frå New Zealand den tida ho budde hos dei.

I midten av september flytta Katrina til Karstein Lunde på Straume. Der budde ho til byrjinga 
av januar 1995. Ho feira jul i Norge.

Katrina var ei hyggeleg jente som lærde mykje om Norge og norske tradisjonar, men det er 
vel ikkje til å stikka under ein stol at ho i lange periodar lengta heim att til New Zealand. Ho 
lærde seg norsk og har skrive fleire brev og helsingar til Sotra Rotaryklubb på norsk.

Her sit Katrina saman med Hege Nygård som 
var GSE-studenten som Sotra Rotaryklubb sende 
ut i mai 2004.

Katrina på hyttetur med familien Conrad Hansen 
på Geilo vinteren 1994.
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                Utveksling - Kirsty Shade

Kirsty Shade var utvekslingsstudent i Sotra RK 
i 1998. Ho lærde seg fort norsk og vi hugsar ho 
som ei svært triveleg jente. 

No er Kirsty attende i Perth i Australia, men ho held 
framleis kontakt med vener i Noreg. 

 Kirsty arbeidar no med marketing i organisasjonen 
AHA. Dette er ikkje popgruppa frå Noreg, men ein 
interesse/lobby-organisasjon for hotell-verksemder 
i Australia. Ho har sikkert gode tips å koma med 
når det gjeld hotell-valg for dei som har tenkt seg til 
Australia. 

Kirsty Shade er blitt Rotaryanar i “The Rotary 
Klubb av Western Endeavour” - 
http://www.westernendeavour.asn.au 

Her er visittkortet hennar: 
Kirsty Shade 
Marketing & Communications Officer 
AHA (WA Branch) 
ph 08 9321 7701 
fax 08 9321 7730 
email mac@ahawa.asn.au 
web www.ahawa.asn.au 

Kirsty er blitt ei vaksen, 
elegant dame. 

Heisann Conrad 
Jeg vett ikke hvis du Husker meg – jeg var en Utvekslingstudent i 1998 ! 
Jeg var pa internet og (Found) Sotra Rotary Klubb sine Internettsider – jeg er veldig 
imponert !  Jeg haper det ga bra med alle medlemer pa Sotra. (especially) lille Jostein, Frank & Bjorn Arvid. 
 Norskin min er ikke sa bra og sikkert morsompt – men jeg prover !! Jeg har ingen ordbook med meg !! 
Jeg er en Rotary Medlem her I Perth og  (belong to ) The Rotary Klubb av Western 
Endeavour http://www.westernendeavour.asn.au og har det bra.
Her I Perth jeg jobbe i marketing og det go bra ogsa. 
Lise Fjellsbo ( min lille syster fra Sotra) skal kommer pa besok til meg pa tirsday og jeg gledder meg veldig 
mye. 
Kan du vaere sa snill onsker alle pa Sotra Rotary klubb masse klemmer fra meg, og se jeg saver Norge veldig 
mye Jeg har (attached) en lille bilde av meg med venner fra arbieden min 
Har det bra 
Kirsty 

E-mail fra Kirsty februar 2004:
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          Utveksling - Trude Talberg Johnsen

Trude Talberg Johnsen var studenten som Sotra Rotary Klubb 18.juli 2003 sende frå 
Sotra til Melbourne. 

Trude var eitt år som student i Melbourn i Australia. Ho er oppvaksen i Øygarden og er ei 
flink og aktiv jenta. Ho reiste til Australia då ho var ferdig med første året på Sotra 
Vidaregåande Skule og held fram på skulen når ho kom att frå Australia. 

Trude Talberg Johnsen vart vald som utvekslingsstudent mellom mange søkjarar frå 
regionen. 

Trude har fortlaupande informert oss om opphaldet i Australia på si eiga heimeside - 
sjå denne. 

På Yrkesmessa 21.01.2014 var Trude på plass og held eit innlegg til elevane.

«Presidenten fortalde og om opplæring (RYLA) og utvekslingsprogram som Rotary 
organiserar og ein tidlegare utvekslingsstudent, Trude Talberg Johnsen frå Øygarden, fekk og 
fortelja litt om det året ho var utvekslingsstudent gjennom Sotra Rotary Klubb i 
Australia.»
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Brev - innlegg frå Trude til Rotarybladet.
kjaere Conrad v/Sotra Rotary

Her “down under” strømmer det paa med nye og spennende opplevelser. Å komme 
fra en liten plass som Oygarden til Melbourne er bare helt fantastikk, og 
jeg trives godt som storbyjente.

Det aa maatte bli et familiemedlem i en familie jeg ikke kjenner er baade 
tøft, utfordrene og krever mye tolmodighet, men jeg foler jeg har klart meg bra og 
den forste familien min fikk meg til aa fole meg vel hjemme. Hvordan det vil 
gaa med den andre vet jeg naa ikke helt, men det ser bra ut og de har mange 
spennende planer for meg. 

Jeg har saa langt bare tilbrakt 3 dager hos den nye familien, saa jeg venter spent paa resten av tiden. Jeg skal ogsaa 
tilbringe jul og nytt aar med denne familie, noe som vil si at jeg skal lengre inn i innlandet, naermere sagt Bendigo aa 
feire julen,(d vil jo si at det blir enda varmere).

Temperaturen ligger om dagen rundt 28- 35 grader. Lordagen (15 nov)var det 
varmeste jeg har hatt saa lenge jeg har vert her paa 38 grader, det var 
nesten drepende. Var utrolig glad for at det ikke var en skoledag for det 
er ikke varmt og tort, men varmt og vaatt.

Har ogsaa sommerferie paa skolen naa, saa det er herlig aa sove lenge aa 
staa opp i bikini for aa bade om morgene. Varmt og godt!

Ellers har jeg reist litt rundt i Melbourne og sett en del. Vert i 
Melbournes hoyeste bygning, Rialto taarnene. Vert paa tur i fjellene hvor 
jeg var saa heldig aa saag en vill koalabjorn(noe som er veldig sjeldent aa 
se). Matet kenguruer og Possumer (som dere sikkert  har sett paa bilder).  
Har ogsaa vert helt sor i australia paa en camping plass med noen av de 
fineste strendene jeg noen gang har sett, plassen het Wilson Promontory 
national park og var bare helt nydelig.

Ha ogsaa vert paa den tradisjonelle “the Melbourne show” noe som var utolig 
morsomt. Naar bondene kommer inn til Byen og viser hva de kan. Saa har vi 
heste lop som er veldig populaet, og veldig morsomt. Har ogsaa vert aa sett 
Australsk fotball, noe som er kjempe goy, mye liv og underholdning, har 
selvfolgelig begynnt aa heie paa ett australsk lag kalt Essendon.

Ellersk kan jeg bare si at jeg ELSKER aa vere utveksling student, aa jeg kan 
ikke takke dere, sotra rotary nok for aa la meg faa denne fantastiske 
opplevelsen aa laere saa mye om ett annet land og cultur. Jeg har ogsaa 
laert aa kjenne meg selv, og se pa meg selv paa en helt annen maate. Hvordan 
jeg reagerer og gjor forskjellige ting som jeg ikke ville ha opplevd i 
Norge. Og en blir garantert veldig selvstendig av dette, og det vil hjelpe 
og gaa med meg resten av livet.

Ellers kan jeg ikke komme paa saa mye mer i farten. Haaper dette er lang nok 
og at det er brukenes.
Du maa nok skrive det om igjen, eller skrive det over til den rette Norsk 
skriften igjen.

Hadde vert fint om jeg kan faa en tilbakemeldig paa om denne teksten er grei 
+ bildene.
Mvh
Trude Johnsen

Ps: Jeg har ogsaa vert oppe i Rochester aa mott Sheree som kommer til deres 
klubb, det er ei koselig jente, vi tilbrakte en dag i lag.
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                     Utveksling - Hege Nygård

Rotary har ei ordning som opnar for at yrkesaktiv ungdom kan få høve til å studera sitt 
eige arbeidsområde i utlandet. Denne ordninga - GSE (Group Study Exchange) - verkar 
slik at eit Rotary-distrikt (i vårt høve 52 Rotrayklubbar) dekkjer utgiftene med å senda 
ei gruppe (ca. 5) ungdommar i ca. 1 mnd. til eit anna land. 

Der får dei høve til å studera sitt eige arbeidsområde ved bedriftsbesøk og diskusjonar med 
tilsvarande yrkesaktive i dette landet. 

Hege Nygård er GSE-studenten vår 2003/2004. Ho reiser til USA i apri/mai 2004. 

Publisert 04.02.2004 

 

                                Hege Nygård er GSE-studenten vår Foto Conrad 

Hege er 27 år og arbeidar som økonomisjef hos IT-selskapet ACOS A/S på Straume. 

I tillegg til budsjett og rekneskapsarbeid har Hege ansvaret for oppfølgjing av mange 
kontorrutiner som t.d. fakturering, timeregistrering, lønningsarbeid og logistikk. 

Hege er oppvaksen på Brattholmen og er ein ekte Sotrastril. Ho har gått på Sotra VGS og 
seinare på Handelshøgskulen BI. I tillegg har Hege gjennomførd etterutdanning og er i dag 
autorisert rekneskapsførar. 
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En GSE yrkes- og kulturutveksling består av et omfattende program:  
 
GSE varer fire til seks uker. I denne relativt korte perioden må du være forberedt på et 
program som krever både fysisk og mental styrke. I tillegg til tiden som går med til reising, 
bedriftsbesøk, møter, presentasjoner, omvisninger og studier må en også være forberedt på å 
bruke tid etter utvekslingen er avsluttet. Gjennomsnittlig gjør et GSE medlem ytterligere åtte 
presentasjoner til Rotary klubber eller i andre fora etter hjemkomst

GSE-Teamet frå distrikt 2250 reiste til USA i april/mai i 2004 
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                     Utveksling - Sheree Milne

Sheree Milne er utvekslingsstudenten som skal vera på Sotra i 2004. 

Sheree kjem frå ein liten landsby, Rochester, der det berre bur ca. 2.800 menneskje. Ho er 
derfor vane med eit nærmiljø der alle kjenner alle på godt og vondt. 

Området som Sheree kjem frå er mest kjend for mjølkeproduksjon og byen Rochester 
produserar store mengder ost. I same området er det og store vindrueplantasjar, og som vi veit 
er ost og vin ein god kombinasjon. 

 

Sheree Milne er utvekslingsstudent i 2004                            Sheree, 17.mai i Bergen
Foto: Sheree 

Sheree vil bu hos 4 forskjellige vertsfamiliar på Sotra. Ho vil såleis læra å sameksistera med 
fleire forskjellige folk. 

Sotra RK har og lagd opp eit program for ho slik at ho og skal møta dei andre Rotaryanarane 
på Sotra. I tillegg vonar vi ho får mange nye vener som kan ta ho med på ymse aktivitetar. 

Sheree er ei aktiv jente med mange hobbyar. Ho likar m.a. å spela ”netball” som er eit slags 
basketball-spel. I tillegg har ho lært seg å snakka Indonesisk, så dersom nokon treng litt 
ekstra opplæring i dette språket, kan ho sikkert hjelpa til. 

Sheree har som ungdommar flest stor glede av musikk. Ho likar dyr og har både 2 hundar og 
3 kattar heime i Rochester. Ho er og levande oppteken av samfunsmessige spørsmål og har 
klare meiningar om både Irak-krigen, terrorisme, narkotika og viktige saker av meir lokal 
karakter.
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                                                 GSE ER INGEN FERIE 



            Utveksling - GSE-team frå USA

23. - 26. mai 2007 var Sotra Rotary Klubb vertskap for et GSE (Group Study Exchange) 
team fra USA. GSE er et av Rotary’s mange tiltak for å bygge nettverk og bidra til erfa-
ringsoverføring på kryss av landegrensene.
 
Deltagerne er ikke-Rotarianere som plukkes ut gjennom en grundig evalueringsprosess. 
Ledsagere og team-leder er alltid en fra Rotary, i dette tilfellet Neil Young. GSE studentene 
denne gangen var 4 kjekke jenter fra området rundt Washington. Katherine som er 
prosjektleder i the Luther Instutute, Elizabeth som er bistandsarbeider for USAID, Chia-Chia 
som er ‘public health analyst’ på Center for Disease Control & Prevention og til slutt Shawn 
som er sosialarbeider og direktør for Family Services. 

De har besøkt en rekke Rotary klubber på Vestlandet mellom 14. mai og 10. juni, og under 
besøket hos oss hadde vi arrangert et program med følgende tre besøk: Haukeland Sykehus, 
Statoil Kollsnes og Kystmuseet. Den første dagen besøkte de oss på vårt Rotary møte og 
holdt en fin presentasjon for oss. Torsdagen var Kristi Himmelfartsdag og da fikk de fri og 
noen var med vertsfamiliene på hyttetur, noe de satte stor pris på. 

GSE Teamet har laget en egen blogg på internet med dagbok over besøket deres i Norge. 
Den finner du på: 

                                            http://norwaygse.blogspot.no/

           Fra venstre: Chia-Chia, Shawn, Neil, Katherine, Elizabeth 
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       Utveksling - SVE-team frå Australia

Tysdag 25.9. hadde Sotra Rotary Klubb vitjing av eit SVE-team frå Distrikt 9550 i 
Australia. Det vart eit hyggeleg møte der deltakarane presenterte seg og klubbane dei 
kom frå. Dei fleste deltakarane var gjennom arbeidet sitt knytt til energi-sektoren, men 
og kommune og service-sektoren var representert i teamet. Deltakarane var levande 
opptekne av abeida sine, miljøspørsmål og global forureining. 

SVE-teamet hadde tidlegare på dagen vitja Kystmuseet i Øygarden før turen gjekk til 
Kolsnesanlegga. Dei hadde hatt ei stor oppleving. 

SVE-teamet har no vore 14 dagar på Vestlandet med Distrikt 2250 som vertskap. Dei har vore 
på brevadring i Stryn og på rundreise i heile distriktet vårt frå nord til sør. Laurdag 29.9. ber 
det heim att til Australia. 

Bergen Vest har hatt hovudansvaret for gruppa her i Bergensområdet, men SVE-teamet har 
vore både hos “Gode sirklar” i Fjell og på Marsteinen i Sund. Dei har altså fått eit godt in-
ntrykk av øyane her vest for Bergen. 

SVE-team frå USA som vitja Distrikt 2250 i september 2007. Hos Sotra 
RK var dei 25.9.2007.
President Inger Tormodsen i raud jakke, kunstnar og Rotaryanar Kjersti 
Bjærum heilt til høgre.
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                                 GSE Team Rotary D9550 to D2250 Norway
                                                     September 2007

             This is a team photo of the team to Norway taken at the selection Weekend:
 

Left to Right
Leanne Tanti, Natasha Angelo, DGE Joanne Schilling, Col Lawson (Team Leader), Meredith 
Anderson, Justin DeZylva, Sloane Milliner (Reserve)

Leanne Tanti is a Human Resources Person with Ergon Energy, Cairns
Natasha Angelo is a group training person with NT YouthWorx, Darwin
Team Leader Col Lawson is an Electrical Engineer and Asset Manager with Ergon Energy, 
Cairns
Meredith Anderson is an Environmental scientist with Thuringowa City, Townsville
Justin DeZylva is an Electrical Engineer with NT Power and Water Corp, Darwin
Reserve, Sloane Milliner is a Business Accounts Analyst with Townsville City
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     GSE Utveksling - Marte Lie Vilkensen

SVE-studenten vår - Marte Lie Vilkensen
 
Rotary har ei ordning som opnar for at yrkesaktiv ungdom kan få høve til å studera sitt eige 
arbeidsområde i utlandet. Denne ordninga - GSE (Group Study Exchange) - virkar slik at eit 
Rotary-distrikt (i vårt høve 52 Rotrayklubbar) dekkar utgiftene med å senda ei gruppe (ca. 5) 
ungdommar i ca. 1 mnd. til eit anna land. 

Der får dei høve til å studera sitt eige arbeidsområde ved bedriftsbesøk og diskusjonar med 
tilsvarande yrkesaktive i dette landet. Når gruppa er samansett av personar med same fagfelt 
kallar vi utvekslinga for SVE (Single Vocational Exchange). 

Tilsvarande mottek vårt distrikt studentar frå det andre landet. Studentane bur som 
familiemedlemmar hos Rotaryanarar under studiane og kostnadane med opphaldet vert såleis 
svært lågt. 
 

                                    

                                   
                                   SVE-studenten vår - Marte Lie Vilkensen i 2008

Sotra Rotary Klubb har og i år fått med ein SVE-student, nemleg Marte Lie Vilkensen. 

       115



Marte, som no er 26 år, har i oppveksten budd mykje i utlandet (USA og Belgia), men budde 
på Sotra (Foldnes) mestedelen av ungdomstida. Ho har norske foreldre frå Sotra/Bergen. 

Marte er utdanna siviløkonom med Master i International Business frå NHH og Vanderbilt 
University, Nashville USA. 

Sidan 2006 har Marte arbeidd i Statoil (no StatoilHydro) si internasjonale avdeling for 
personal og organisasjon (Human Resource Management - HR). Dette likar ho veldig godt, 
sidan ho får bruka både engelsk- og fransk-kunnskapane sine der. Ho har jobba med HR både 
i avdelinga for Forretningsutvikling, Midtausten og Industrielle Relasjonar. Etter fusjonen 
mellom Statoil og Hydro vart avdelinga hennar flytta til Oslo, så no har ho nett flytta 
austover. 

Marte gler seg veldig til å reisa til Australia på studietur. Rotarydistrikt 9550 i Australia, 
som ligg på austkysten og nordover til byen Darwin, vil ta i mot studentane. Studieturen vil 
vara frå slutten av mars til byrjinga av mai i 2008 og det er primært energibedrifter som skal 
vitjast. Dersom den politiske situasjonen er stabil nok, vert det kanskje og tid til å vitja Aust-
Timor. Det er Kjell Opheim frå Stryn Rotaryklubb som skal vera Teamleiar på turen. 

Marte kjende lite til organisasjonen Rotary før ho deltok på distriktskonferansen i Haugesund. 
Der blei ho kjend med noko av det organisasjonen står for. Ho vart spesielt imponert over det 
arbeidet Rotary har utførd når det gjeld Poliovaksineringsprogrammet. 

Marte ser no fram til å representera Rotary og distriktet vårt på studieturen til Australia. 

Vi i Sotra Rotaryklubb er stolte av å kunna senda ein slik kjekk og kunnskapsrik representant 
frå vår klubb. Vi ønskjer ho lukke til på turen. 
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                Utveksling - Roundtrip 2009

Sotra Rotary Klubb.

Vertskap for Round Trip gruppe fra 10. til 13. august 2009
Vertsklubber i vårt distrikt var Arna,Nordhordaland, Sotra,Torgalmenning og Askøy. 
Gruppen var på 11 personer, 4 jenter og 7 gutter fra 9 forskjellige land. 
Aldersgruppe fra 16-22 år.  Ressurssterke elever. 
Aina og Frank hadde tilrettelagt et program som hadde 3 kriterier….. fisk – historie-og olje/
gass.
Innkvartering på Bibelskolen 

Dag. 1. 
Ankomst og lunch på bibelskolen. 
Fordeling i 4 biler og besøk på smoltanlegget på Vik 
Et moderne anlegg med høg teknologi.
Videre til O-vågen og om bord i båt for å se Blom oppdrettsanlegg  som ligger ute i 
Hjeltefjorden.
Besøk på Kystmuseet og film om livet på øyene ”før i tia”
En takk til Vigleik for godt opplegg. 
Retur til Fjell Båtlag sitt klubbhus der Ole Magne og Ole K m/frue  Vigdis ventet med fint 
dekket langbord og en fantastisk fiskemiddag.
Så en liten fisketur på fjorden med Ole M og Ole K før de ble i 21- tiden kjørt hjem på kaien 
ved Bibelskolen.
 
Sjåfører på dag 1 var Conrad, Kåre, Bjørn Arvid og Frank. 

Dag 2. 
Studentene ble hentet kl. 0900.
Første stopp var parkeringsplassen ved Fjell festning.
De fikk anledning til å gå opp til festningen. 
Omvisning på fjell festning av Svein Bjørge.
Gikk ned Russerstien.
Neste stopp var Telavåg museet. 
Film og omvisning. Lunch på museet. 
Retur til Sartor senter der pizza var bestilt på Peppes. 
Fri ettermiddag og kveld.
Sjåfører den dagen var : Conrad, Kåre og Jostein. 
Torgersen daglig leder.
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Dag 3. 
Buss hentet elevene kl. 0900.
Første stopp var Norske ventiler på Ågotnes. En eksempelbedrift  på små og 
mellomstor leverandørindustri til olje og gassindustrien i Norge. En takk til Yvonne 
Neste stopp var FMC- Kongsberg. Anne Marie Sangolt med sin markedsansvarlige orienterte 
om bedriften og utbyggingen på Ormmen Lange. 
Så i Bussen og tur til Hellesøy der vi fikk en fortreffelig lunch.
Nytt vertskap som er tyskere.
På vei hjem besøkte vi Misje miljøet, et eksempel på grender langs kysten. 
For å sette hele velstanden i kontrast besøkte vi Gjertsen-naustene
Og den gamle båtkulturen som var så viktig ”før i tio”
Reidar Kausland fortalte og viste. Takk til Kystlaget.
Så bar det til Bibelskolen for grilling.
Gaid på bussen denne dagen var Frank og Jostein.
Frank sin Vigdis hadde handlet grillmat svin og ikke svin, grønnsaker og ellers alt tilbehør. 
Studentene bidro under tilberedningen. 
Under åpen himmel hadde vi et festmåltid.
Fra klubben kom: presidenten Tønnes, Reidun, Kåre, og Eilif.
Vi avsluttet ca. kl. 2000.. og da kom regnet. 

Dag. 4 
Avreise. Kl. 1015 etter fotografering. 
Conrad, Kåre, Vigdis og Frank fraktet studentene til Bryggen 
Der Torgalmenning Rotaryklubb var klar til å overta. 

En takk til alle som her er nevnt… og vi som engasjerte oss har fått mange gode minner.  
Rotary på sitt beste. Knytte vennskap, kunnskap og forståelse over landegrensene.

Straume 17. aug. 2009 
Frank Karlsen. 
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                   Prosjekt - Innledning
Sotra RK deltek kontinuerleg i fleire prosjekt. Det største prosjektet vårt er den årlege 
Yrkesmessa. Her får ungdomsskuleelevar sjansen til å orientera seg om framtidige 
studieretningar og yrkesval. 

Sotra Rotary Klubb har og fleire nasjonale og internasjonale prosjekt som du kan lesa 
om på denne sida. 

Som ein del av den internasjonale Rotaryorganisasjonen bidreg vi kvart år med 
økonomisk støtte for m.a. utrydding av polyomylitt. Her har Rotary internasjonalt gjort 
eit stort arbeid over mange år. Sotra Rotaryklubb er bidragsytar både gjennom Rotary 
Norge og Rotary International.

Sotra Rotary Klubb bidreg og i det nasjonale prosjektet Handicamp, der handikappa frå 
heile verda får ein sjanse til å vera på leir saman i Norge. Dette årlege arrangementet, 
som går føre seg på Haraldsvangen nord for Oslo, har vorte svært populært over heile 
verda.

Gjennom samarbeid mellom Rotaryklubbane i distriktet arbeidar vi med utveksling og 
opplæring av skuleungdom og ungdom som har interesse for internasjonale studiar. 

Lokalt har Sotra Rotary Klubb mange prosjekt. Yrkesmessa er det største, årlege 
prosjektet, men klubben støttar og arbeidet med Fjell festning, gjev hjelp til 
handikappa og gjev litt støtte til skuleklassar og organisasjonar som arbeidar for 
internasjonal sameksistens. 

Sotra Rotary Klubb har gitt mykje støtte til det arbeidet som Kenneth Bruvik gjer for 
barn og ungdom i kommunane våre. Kenneth Bruvik har og fått utmerkinga Paul 
Harris for det arbeidet han utfører. Les meir om dette under andre artiklar på sidene 
våre. 

Sotra Rotary Klubb deltek og i internasjonale prosjekt. Vi har mange år støtta 
hjelpearbeidet for fatige born i Quito i Ecuador. Saman med den danske 
vennskapsklubben vår, Rosenholm Rotaryklubb, har vi gitt støtte til ein skule i Polen 
og ein skule i Pascani i Romania (Fjell kommune sin vennskapskommune) for å skaffa 
skulen betre undervisningsutstyr. 

Sotra Rotary Klubb er stolte av at vi gjennom arbeidet vårt har klart å hjelpa mange til 
ein betre kvardag. 

Her kan du lesa om nokre av dei prosjekta Sotra Rotary Klubb administrerer og/eller 
støttar.
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                   Prosjektet Quito
Sotra RK har mange år gitt støtte til ein førskule i Quito i Ecuador. Støtta medfører at 
ein del elevar får høve til å delta på førskulen. På skulen får elevane mat og vaksine og 
dei får vaska kleda sine. 

Det er Quito Valle Rotary Klubb som administrerar ordninga med lærarkrefter til ein 
førskule i Quito. Sotra RK støttar prosjektet med midlar, slik at mange elevar får 
skuletilbod. 

Quito ligg nord i Ecuador - oppe i Andesfjella. Det er stort sett fatige indianarar som 
bur i dette området og dei har stort behov for den hjelpa Rotaryklubben i Quito 
administrerar. 

Det er barn frå 4 til 6 år som får dette tilbodet og det er eit svært populært tilbod til eit 
av dei fatigaste strøka i landet. 

Gunnar Fjell frå Sotra Rotary Klubb har vore i Ecuador og ved sjølvsyn sjekka at støtta 
Sotra Rotary Klubb gjev vert administrert på den beste måten.

20. september i 2002 hadde og Bergens Tidende ein heilsides artikkel som omhandla 
prosjektet og der Sotra Rotary Klubb fekk ros for støtta.

Sotra Rotary Klubb har og motteke stor takk frå Rotaryklubben i Quito, og vi mottek 
og helsingar/julekort som er fantasifullt teikna av borna som får hjelp gjennom 
støtteordninga.
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             Prosjektet Skule i Romania
Sotra RK har saman med vennskapsklubben vår, Rosenholm RK i Danmark, 
gjennom eit Matching Grant-prosjekt klart å framskaffa heile $ 17.500,- til 
undervisningsmateriell og utstyr til ein skule i Pascani i Romania. 

Prosjektet starta alt i 2004 og har blitt leia av Sotra RK. 

Førebels legg vi ut ein PowerPoint-presentasjon som viser litt av tilhøva på den skulen 
i Pascani som har fått hjelp frå prosjektet - sjå undermeny “Presentasjon”. 
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                 Prosjektet Fjell festning
Sotra RK har saman med forsvarsforenininga utgitt ei bok om Fjell festning. 
Dette er eit stort prosjekt og Sotra Rotary Klubb har fått inn midlar frå fleire 
næringslivsorganisasjonar for å støtta prosjektet. 
Ole Konrad Ekerhovd og Bjørn Arvid Strømme har vore initiativtakarane til 
prosjektet. 
På grunn av Sotra Rotary Klubb’s bokprosjekt og andre initiativ ifm Fjell fes-
tning fant vi det naturlig å flytte ukens klubbmøte til Fjell festning på frigjørings-
dagen søndag 8. mai 2004. Mange Rotarianere hadde funnet veien, både til fots og 
med buss/bil. 

Det ble en uforglemmelig tur med et fantastisk flott vær. Bedre ramme kunne vi ikke 
fått rundt den fine fotturen opp Russerstigen og den påfølgende friluftsgudstjenesten 
ved festningen. Ole Konrad og Bjørn Arvid hadde fått en spesiell rolle som 
‘snorbærere’ ved den offisielle åpningen av nybygget over kanonbrønnen, som før 
øvrig er bygget av Entreprenørfirmaet til Atle. 

Bokprosjektet 
Bjørn Arvid Straume og Ole Konrad Ekerhovd viser fram sjekken som fortel at distrikt 
2250 støttar bokprosjektet med kr. 10.000,- 

Sotra Rotary Klubb ved innkomande president Ragnar Hansen fekk på PETS 2004 
overlevert ein sjekk på kr. 10.000,- frå distrikt 2250 til støtte for bokprosjektet om Fjell 
festning. Distriktet delte i år ut midlar til 4 prosjekt og det var søkt pengar frå 8 
klubbar. 
Eldsjelene i arbeidet med bokprosjektet Fjell festning, Bjørn Arvid Straume og Ole 
Konrad Ekerhovd, viser fram sjekken som vart overlevert Sotra RK frå distrikt 2250 på 
PETS 2004. 
Pengane går til støtte for utgiving av ei bok om Fjell festning som Sotra RK saman 
med Forsvarsforeninga og Eides Forlag no utarbeidar om dette minnesmerke frå siste 
verdskrig.
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Åpning av kuppelen 

Søndag 8. mai 2005 ble frigjøringsdagen markert med kransnedleggelser utenfor 
Fjell kirke og på Fjell festning. Etterpå ble det også foretatt offisiell åpning av det 
flotte nye bygget over kanonbrønnen på Fjell festning. 

Etter kransnedleggelsen ved Fjell kirke kl. 09.00 ble det arrangert guidet fottur opp til 
festningen via den såkalte Russerstigen som går fra Fjell Gård og nærmest rett opp til 
festningen. Det var meget bra oppmøte til denne turen med anslagsvis 100 deltagere, 
deriblant en håndfull spreke Rotarianere. Vel oppe på toppen var det flere tilreisende 
med buss og bil som sluttet seg til turgåerne. Kl. 12.00 startet en høytidelig utendørs-
gudstjeneste ved prost Erling Kopperud, etterfulgt av taler og ny kransenedleggelse 
ved monumentet utenfor munningen til fjellanlegget. Tidligere Forsvarssjef Thorolf 
Rein og Elsa Nordvik fra Sotra og Øygarden Forsvarsforening holdt taler, og lederen 
for Norges forsvarsforening, Arnold Blix, delte ut medaljer til 4 ildsjeler i Sotra og 
Øygarden Forsvarsforening som takk for deres innsats i forbindelse med Fjell festning. 
Disse var Olav Nesse Nordvik, Anne Berit Foldnes, Håkon J. Nilsen og Gerhard 
Nordvik. 
Etter dette forflyttet forsamlingen seg opp til det nye bygget over kanonbrønnen. Også 
her ble det holdt flere taler. Særlig ble Elsa Nordvik hedret for sin utrettelige innsats 
for forsvarssaken og arbeidet med å realisere nybygget over kanonbrønnen. Den 
samme Elsa Nordvik fikk deretter æren av å klippe snoren som Ole Konrad og Bjørn 
Arvid holdt foran døren til nybygget, og dermed erklære nybygget for offiseillt åpnet. 
Entreprenøren bak nybygget finner vi også i våre rekker, ettersom det er Atle’s firma, 
Brødrene Ulveseth, som har stått for byggingen av det flotte kuppellignende bygget. 
Bygget er tegnet i samråd med Riksantikvaren og utmerker seg bl. annet med et flott 
kobbertak. På sikt er det meningen å etablere en kafe øverst i bygget og et museum 
nederst i brønnen. Allerede var en fin miniatyrmodell av kanonen på plass i et av de 
mange tilstøtende rommene nederst i kanonbrønnen. 
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                 Prosjektet Skule i Polen

Sotra RK har saman med vennskapsklubben vår, Rosenholm RK i Danmark, 
gjennom eit Matching Grant-prosjekt klart å framskaffa heile $ 37.200,- til 
materiell og undervisningsutstyr til ein skule i Polen. 

Prosjektet vart etablert av Rosenholm RK og det er denne klubben som har vore 
“primus motor” for gjennomføringa av prosjektet. Torben Folmer Bech har vore 
krumtappen i arbeidet og saman med læraren Bogdan på den polske skulen har dei 
gjennomførd prosjektet med glans. Den 28.5.2004 var det ofisiell overrekkjing av dei 
innsamla midlane. Sotra RK var representert ved president Conrad Hansen. 

Turen til Polen vart kombinert med ein tur til Pascani - Fjell kommune sin 
vennskapskommune i Romania. Sotra RK ville alt i 2004 vurdera om det var grunnlag 
for å starta eit samsvarande prosjekt mot ein skule i Pascani - då med Sotra RK som vert 
og Rosenholm RK som støttespelar. Dette viste seg og vera ein god ide. Prosjektet vart 
starta i 2004 og sluttførd i 2006 - sjå prosjekt for Skule i Romania. 
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Under er gjengitt den tale Conrad Hansen holdt 28.mai 2004 under besøket i 
Janowice Wielkie i Polen: 
Dear Mayor, Distinguished Guests, Rotarians and Friends.

First of all, I would like to thank you for having invited me to Janowice Wielkie. I am very pleased to be 
here with you all.
I am also sending you the best wishes on behalf of all our Rotarian members from the Rotary Club of 
Sotra.
Secondly, I would like to provide you with some pieces of information about Norway and the Rotary 
Club of Sotra.
Norway has a very long coastline to the North Sea.
If you turn Norway upside/down around the southern edge - the northern part will reach Rome. 
The sea is warmed up by a waterstream from the Mexican Gulf - called the Golf-stream.
That means that the climate is not so cold even if Norway lies in the north of Europe.
Rotary Club of Sotra is located on the Western part of Norway. 
In this part of the country we have high mountains and long and deep fjords.
We even have great glaciers that give us stable conditions for our hydro-electricity powerplants. 
In the North Sea we have plenty of oil, gass and fishfarms. 
Together with the industry and “shipscompanies” this helps Norway to be a rich country. 
We, in the Rotary Cub of Sotra, are very glad that our little amount of money can help this school to give 
a better education for its pupils.
We are also very happy that our twin club in Denmark, the Rotary Club of Rosenholm, has organized 
this project in a proffesional way.
The Rotary Club of Rosenholm has, together with the Rotary Club of Jelena Gora, made this project a 
successful achievement for Rotary.
I would also like to express my gratitude to your local teacher, Boguslaw Kutryba (Bogdan), who has 
played a key role to make this project a success.
A good education opens up many opportunities for getting good jobs, rising consequently the life 
standard. 
So, in order to build up a stable and wealthy society, a solid education plays a main role.
I hope that this project has supplied you with lots of new possibilities for your education.
Finally I would like to hand the banner of the Rotary Club of Sotra… 
to the Mayor of Janowice Wielkie, 
to the President of the Rotary Club of Jelenia Gora, 
to the Headmaster of  Janowice Wielkie School and 
to our contactperson in the project - teacher Boguslaw Kutryba (Bogdan).
I wish you all a happy and prosperous future.
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                     Kenneth Bruvik

Kenneth Bruvik har i 10 år arbeidd med ungdom som er skuletrøytte eller har vanskar med å 
finna seg heima i det skulesystemet vi har i dag. Han tek ungdommane med ut i naturen og 
lærer dei praktisk teamarbeid og bruk av naturen som ei kjelde til inspirasjon samt fysisk og 
åndeleg “medisin”. Arbeidet hans har vekt interesse langt utover Sotra og Hordaland. I 2005 
vart Kenneth Bruvik heidra med Rotary sin høgaste utmerking - ein “Paul Harris”-medalje 
- for det arbeidet han utfører. Sotra Rotary Klubb løyvde og kr. 50.000,- for å støtta dei tiltaka 
han iverkset. Utmerkinga frå Rotary førde til at Kenneth fekk god blest om arbeidet sitt. 

Rett etter prisutdelinga deltok Kenneth i ikkje mindre enn 5 radio- og TV-program der han 
fekk høve til å fortelja om det arbeidet og dei interessene han lever og åndar for. Kenneth 
understreka i foredraget sitt at utmerkinga frå Rotary hadde gjort “livet lettare” når det galdt 
å få gehør for idear og tiltak som han ivra for. Han hadde med eitt fått annerkjenning for det 
arbeidet som han utfører. Media-fokusen førde til at han vart kjend og det vart mykje enklare 
enn før å koma i kontakt med sentrale personar og myndigheter som kunne hjelpa til med å få 
gode tiltak gjennomførde. 

Pengane han fekk frå Sotra Rotary vart brukt til innkjøp av båt og påhengsmotor. Dette var eit 
svært viktig arbeidsreiskap i arbeidet hans. Båten vert flittig brukt til både garn- og teinefiske. 
Ein ypperleg terapi. Og med praktiske gjeremål som sløying, filletering og matlaging får ung-
dommen nyttig trening i daglegdagse oppgåver. 

Sotra Rotary Klubb hadde og denne gongen ei gåve på lur. Det var søkt om distriktsmidlar for 
å støtta det arbeidet som Kenneth gjer. Sotra Rotary Klubb fekk innvilga kr. 8.300,- frå 
distriktet, noko som gav eit fint bidrag til den nye gåva - 6 varmedressar og 6 flytevestar av 
høg kvalitet. Kenneth var svært takksam for gåva. Tidlegare president, Ragnar Hansen, over-
leverte og ein ny “Paul Harris”-diplom der namnet til Kenneth var skrive korrekt. 
Møtet vart avslutta med ein engasjerande spørjerunde - og Kenneth svarde som alltid godt på 
alle spørsmål. 

For å lesa meir om arbeidet som Kenneth utfører kan du gå inn på Norges Jeger- og Fisker-
forbund. Du kan og senda mail til Kenneth på adressa: kenbru@njff.org

Tysdag 20.2.2007 var Kenneth Bruvik på plass hos 
Sotra Rotary Klubb. Han fortalde om tida etter at 
han fekk utmerkinga “Paul Harris” samt 50.000,- 
kr. frå Sotra Rotary Klubb. Det vart eit interessant 
foredrag og ein livleg spørjerunde i etterkant.
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Kårtveitpollen
Foto: Willy Haraldsen

“Ungdommane til Kenneth” på den 
årlige lunchen med fotballklubben Brann

For pengane Kenneth fekk av Sotra 
Rotary Klubb kjøpte han båt og motor.

Kenneth med laks på 11 kg



                   Prosjektet  Zanzibar
Hovudtema 18.6.13 var prosjektorientering frå Helse Vest vedkomande eit 
prosjekt dei har i Zanzibar saman med Fredskorpset. På møtet var og 
naboklubben vår, Askøy Rotaryklubb, representert med to deltakarar.

Det var Ragnar som tipsa Sotra Rotary Klubb om det arbeidet Helse Vest v/Haukeland 
sjukehus utførde i Zanzibar. Og den nye Presidenten vår, May, tykte dette var ein så 
god ide at ho like godt tok orienteringa om prosjektet på sjølvaste innsetjingsdagen 
som ny President. 

Det var Jon Wigum Dahl, Avdelingsdirektør ved avdeling for Internasjonalt samar-
beid , Helse Bergen og Solveig Hansen, Assisterende avdelingsdirektør ved Medisinsk 
avdeling, Helse Bergen, som først orienterte om administreringa av prosjektet. Deretter 
overtok Melissa Jørstad, lekjar ved Medisinsk avdeling som har vore 6 mnd i 
Fredskorpsutveksling ved Mnazi Moja, sykehuset på Zanzibar. 

Melissa hadde ein flott presentasjon av det arbeidet ho hadde vore med på i Zanzibar. 
Ho fortalde om dei elendige sanitærtilhøva som rådde på det sjukehuset ho arbeidde 
på. Fredskorpset og utvekslingsteamet hadde ikkje noko budsjett der dei kunne retta 
på desse tilhøva og det er her Helse Vest no prøver å få Rotary med på eit prosjekt. 
Dersom Sotra og Askøy RK kan vera med å bidra til å få retta på dei sanitære tilhøva 
på sjukehuset, vil dette ha ei uvurderleg betydning for resultatet av det arbeidet som 
Fredskorpset legg ned i dette landet. 

Prosjektet verka svært interessant og både Askøy og Sotra RK vil no vurdera om 
klubbane kan vera bidragsytarar for å betra tilhøve på sjukehuset. På denne måten vert 
og begge klubbane delaktige i internasjonalt arbeid, noko som er ein av 
hovudmålsetjingane for Rotaryklubbar. Foredraget frå Melissa vekte stor interesse og 
møte varde langt utover tilmålte tidsrammer denne kvelden. Dei som ønskjer å lesa 
meir om prosjektet finn utførlegg stoff på linken http://tidsskriftet.no/article/2962264/

Til venstre: 
Melissa Jørstad.

Til høyre:  president 
May Almhjell (2013-
2014) overrekkjer 
blomar til Helse 
Bergen etter den fine 
presentasjonen dei 
hadde.
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               The Dale Oen Experience
                                            ”MAKE DREAMS REAL” 

 

Alexander Dale Oen 

Årets Rotary slagord passer perfekt for den 23 år gamle svømmeren Alexander Dale 
Oen fra Øygarden. Lørdag den 7. mars 2009 fikk han PHF medaljen med diplom og 
pin av presidenten for året - Eiliv Lønningen. Dette under et arrangement ved Sartor 
Senter. 

Alexander, som bare var to tiendedeler fra olympisk gullmedalje i 2008, er den første 
nordmannen som har vunnet olympisk medalje i svømming. Han forteller at han 
drømmer mye om å nå helt til verdenstoppen i denne idrettsgrenen. Men at det ikke 
nytter bare å drømme. Det kreves arbeid og innsats utenom det vanlige. 

Alexander har fått denne medaljen ved at han framstår som et forbilde for andre 
ungdommer. Dette både med sin væremåte og at han har vist at man kan nå så langt 
som helst bare viljen er tilstede 



                  Prosjektet  Shelterbox
Sotra Rotaryklubb har bevilga NOK 12.000,- til kjøp og utsending av 2 ShelterBox-ar. Ein 
ShelterBox vert nytta til hjelp for folk som er råka av naturkatastrofar rundt om i verda. 
ShelterBox har og eigne organisasjonar i mange land - m.a. i Norge.
 

ShelterBox-organisasjonen i Noreg opplyser m.a.: “ShelterBox reagerer umiddelbart ved jordskjelv, 
orkaner, flom, sykloner, tsunamier, skred eller konflikter ved å levere bokser med nødhjelpsutstyr. 

Hver boks gir en utvidet familie på opp mot 10 personer ett telt med nødvendig utstyr som de kan 
bruke mens de er ufrivillig forflyttet eller hjemløse. Utstyret i boksen er skreddersydd etter hvor den 
skal og hvilke behov mottakerene har. Hvert eneste produkt er av god kvalitet og mye arbeid er blitt 
lagt i å sørge for at utstyrtet er robust og tåler påkjenningene det vil bli utsatt for. Det koster 6000 
kroner for en boks inkludert levering til dem som trenger det. Hver boks har et unikt nummer slik at 
giveren kan følge boksen helt frem til mottakeren. Dette kan gjøres via vår nettside. 

ShelterBox Response Teams som er godt trenede lag av frivillige hjelpearbeidere undersøker 
behovet for og leverer boksene der det er behov for det. Vi sier “we support people, not countries” 
og ShelterBox leverer hjelp til alle som måtte trenge det uavhengig av religiøs tilhørighet, politiske 
meninger, etnisitet og hudfarge. 

ShelterBox ble grunnlagt i år 2000 og har hjulpet til ved mer enn 120 katastrofer i 67 land. Siden 
begynnelsen i år 2000 har ShelterBox tydelig etablert seg blant de fremste hjelpeorganisasjoner når 
det kommer til å gi husly til dem som trenger det mest. Vi har hjulpet til ved katastrofer på alle 
kontinenter. Med den kunnskapen og de erfaringene vi har skaffet oss på bakken med tilhørende 
nettverket og infrastruktur, står vi nå i en sterk posisjon for å kunne hjelpe stadig flere mennesker. 
Med deres støtte kan vi gjøre livene enklere for dem som har blitt rammet av katastrofer eller 
konflikter, og kanskje en dag er det noen av oss som trenger hjelp. Vårt mål er å kunne hjelpe 
500.000 mennesker i året.”
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                Tur på Nordåsvannet 1987

         Sommermøte på Nordåsvatnet

Midt i ferien, la Perry Farstad sommermøte til 
Nordåsvatnet. Det Ole Magne kunne fortelle om 
dets historie, var verd hvitvin og reker. 

Været var på vår side.

Fra venstre Ove Foldnes, Ole Magne og Bjørn Myrvang

 Perry Farstad

 Arne Nygård
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   Besøk i det nye Bergen landsfengsel

                          Besøk i Bergen landsfengsel våren 1990
Det var Ove Foldnes som ordnet med turen til Bergen landsfengsel. 

Fengselet var ikke ferdig utbygget, men vi fikk vite at det kom til å bli et topp moderne 
fengsel med plass til 250 fanger. Fengselet vil få  fotballbaner, flere 
undervisningstilbud, kapell og en scene til kulturaktiviteter. 

Glassene i fengselet blir skuddsikre, og rundt fengselet blir det satt opp en høy mur. 

Fengselet skal også få et snekkerverksted der det blant annet skal produseres møbler 
som skal legges ut for salg.
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Inngangen

                         Besøk på Hansa

Besøk på Hansa Mineralvannfabrikk 12. Nov. 1991

Hansa Bryggeri har fått mer plass etter at de flyttet til Kokstad. Vannet til bryggeriet kommer nå fra 
Gullfjellet. Vi ble vist rundt om i det gigantiske anlegget, som produserer alle slags typer 
drikkevarer. Vi fikk  se vannet renne inn i prosessanlegget og at det litt senere  kom ut som ferdig 
drikke som tappes i flasker. Vi fikk høre at det var hard konkurranse og kamp om kundene i dette 
markedet.  
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Ole Konrad Ekerhovd og Svein Allan 
Pedersen

Kåre Dyrøy



             Besøk hos NRK Hordaland

             Bedriftsbesøk hos NRK’s distriktskontor i Bergen

Den 27oktober 1992. Det var påmeldt 35 stk. og 11stilte opp med  verge. Og det var i svakeste laget. 
Vi ble ønsket velkommen fra en av NRK representant. Vi ble deretter vist rundt i kontorer, kontroll-
rom, NRKs platelager, lyd studio, sending, (Bergen Lokal) (By og Bygdenytt), og selvsagt, NRK TV 
og opptaksrom. Det var knapper, taster, mikrofoner, lamper i taket, så langt en kunne se.  Man snakker 
til de som sitter inne i en veiløs fjord, og forteller at i morgen blir det regn og regnbyger i vente. 
Spesielt der man inviterer publikum i store studio. Vi fikk prøve Vestlandsrevyens sene og TV kamera , 
og vi tok oss bedre ut der en hjemme. Sminket og fri for skrukker og rynker. Møte ble en stor 
opplevelse for de som var tilstede. 
Lite viste vi om det som var bak NRK fasaden. Det vi vet nå imponerer oss gjester. Omvisningen var 
slutt. Klokken ble 21.00, og ute snødde det lett.
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Gunnar Fjell i NRK’s studio

Platelageret

Kontrollrommet



                        Besøk på Kollsnes 1

Besøk på Kollsnes 25.mai 1993.

Vi ble tatt imot av en Forstad, som orienterte oss om planene om det nye gassanlegget. 

Etterpå ble det tid til  kaffe og kaker i kantinen. Her fikk vi vite mer tekniske data og at anlegget 
skal bli ferdig bygget innen i 1996. Ole Eilertsen var quide på bussturen rundt det vide 
anleggsområdet. 

I tiden fremover vil omtrent 2000 personer ha arbeidsplassen sin knyttet til dette området. Deler av 
brakkebyen var allerede ferdig bygget, og den store jobben med å bygge gigantanlegget vil snart 
komme i gang for alvor. 

Det var forøvrig strålende solskinn under visningsturen på Kollsnes. 
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Her skal gassen komme opp

              Omvisning på Hanøytangen

                                        Omvisning på Hanøytangen 21.sept. 1994.

Det var 20 forventningsfulle Rotary gjester m/ ledsagere som entret Hanøytangen med buss. Her 
skal Kværner bygge forankringsmoduler, og flyteplattform til Trollfeltet.  Vi ble godt mottatt med 
kaffe og kaker og en stolt Jac Jansen som orienterte om fremdriftsplanene til Kværner.  Etter en 
informasjon fikk vi omvisning på området.  Med verneutstyr fikk vi komme ned i dokken og opp 
med heisen.  Om et år vil det være store forandringer her og vi var hjertelig velkommen tilbake. Her 
lå en gang det store dokk anlegget til Hilmar Reksten som aldri kom i bruk for store tankskip. Takk 
for en interessant omvisning.  
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Til høyre: Konstruksjon i 
betong og stål



           Petroleumsutvinning i Sibir

                                          Petroleumsutvinning i Sibir

30 november 1993

Vi i Sotra Rotary Klubb inviterte en representant fra Statoil for å fortelle om et 
samarbeid med russerne om å utvinne olje i Sibir. 

Han fortalte at Statoil og BP har 
opprettet samarbeid om å produsere olje. Han fortalte også om feltets infrastruktur, 
som manglet det meste.  Alt ble fløyet inn med helikopter. Selskapene  hadde ryddet 
opp i det meste. 

Nå blir det tatt mer hensyn til sikkerhet og miljø.  Statoil og BP mente at de fleste 
problemene nå er løst.
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         Besøk av Lahn Johannessen i 
                   Askøy Rutelag    

Fjord Line - Askøy Bergen -  14.desember 1994.

Lahn Johannesen gikk gjennom selskapets historie fra 1924 da navnet var Søre Askøy 
Dampskips selskap, senere ble det BNT Herdla før de endte opp med Fjord Line Askøy Bergen. 

I tillegg til sjøtransport driver selskapet i dag med langtransport og turbilkjøring, og har flere enn 
160 ansatte. Selskapet har vært helding med  kjøp og salg av noen ferger. Selskapets nåværende 
ferger er av ypperste klasse, og de er blant annet utstyrt med sprinkleranlegg.

“Konkurransen er hardnet til, men gi oss et par år til så er vi kommet over kneiken”, uttalte Lahn 
Johannesen. 
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                    Utflukt til Hitsøy

Det var Ole Konrad som kom på ideen om en dagstur til Hitsøy,  10 mai 2001.

Bergen og omland friluftsråd har restaurert et av husene på øya. Vi var nysgjerrige.

Vi fastsatte en dato, og kjørte til Møvik kai. Vi ble fraktet ut til Hitsøy med båt. En frisk fornøyelse.
Det var et stykke å gå.  Vel fremme, grillet vi. Her var det god mat og drikke og vi fikk jordbær til 
dessert.

Huset var pusset opp innvendig og utvendig. 

Sola kom og vi ble sittende i solveggen for å nyte maten som Håkon Lie hadde laget.

Vi vendte ned til kaien igjen og ble fraktet tilbake til Møvik kai. Det var også en frisk fornøyelse.
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Våningshuset



           Renseanlegget i Breiviken

Besøk på Bergen kommune sitt rense- og gjenvinningsanlegget i Breivik. Våren 2001.

Det var Ove Foldnes som inviterte oss med på tur til rense- og gjenvinningsanlegget i Breivik. 

Vi ble tatt imot av en representant fra Bergen kommune, og turen gikk først ned under 
havoverflaten. Her var det to lange tunneler, der den ene gikk til Sandviken og den andre til 
Eidsvåg. I disse tunnelene lå det blant annet kloakkledninger, vann og telefonnett. 

Kloakken ble pumpet herfra og opp til hovedrenseanlegget som lå flere etasjer høyere oppe, der 
kloakken først ble grovsortert før den gikk gjennom nye behandlingsprosesser. Den faste massen ble 
til pellets, og væsken ble til slutt så klart at kunne drikkes. Et lukket system hindret ubehagelig lukt 
i anlegget.
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Sluttprodukt: rent vann

                              Vestnytt

Sotra RK var tysdag 18.11.03 på bedriftsbesøk hos VestNytt. Det var redaktøren i lokalavisa, 
Elisabeth Netland, som tok imot oss og som stod for opplegget for kvelden. Dette vart ein 
svært vellukka klubbkveld som vi vil sjå attende på med glede. Medlemmene var uvanleg 
engasjerte og gjorde dette til ein høgst minneverdig kveld. 

Lokalavisa VestNytt vart starta i 1988 - på restane etter den konkursramma avisa SotraNytt. Avisa er politisk 
uavhengig og har private eigarar. 

VestNytt har sidan starten utvikla seg positivt og det er i dag 15 årsverk sysselsett i avisa. Av desse er 7 i 
redaksjonen og det er 5 journalistar. Avisa har dei siste åra hatt ein årleg omsetnad på ca. 12 mill. 

Avisa kjem ut 3 gonger i veka - tysdag, torsdag og laurdag og har no eit opplag på 5.720. Avisa har tidlegare 
hatt litt høgare opplag, men p.g.a. den store “gjennomtrekken” av busette i området er det vanskelig å halda 
på alle abonnentane. 

Elisabeth Netland fortalde at stoffet i avisa i nokon grad er avhengig av interessene til journalistane. Dersom 
det er mange sportsinteresserte journalistar, vert det mykje sportsstoff o.s.v. 

Ein av dei viktigaste kjeldene for stoff finn avisa i kommunane sine postlister. Det er viktig at 
kommunane har ein open og positiv haldning til journalistane. 

Ei anna viktig kjelde for stoff er politiet og retsvesenet (på dei 2 lågaste nivåa). Ikkje alt stoff herfrå vert 
publisert over politiradioen, men noko stoff kjem og den vegen. 

Elles er lesartipsa svært viktige for avisa, og det er ofte VestNytt er på pletten der det skjer noko lenge før til 
dømes brannvesen og politi. 
Medlemmene i Sotra RK vart trakterte med kaffi, kjeks, frukt og brus. Vi fekk og ei fin omvisning i 
avis-lokala. 
Elisabeth klarde verkeleg å setja kveik i medlemmene frå Sotra RK og spørsmål og kommentarar hagla i 
heile møtet. Møtet vil gå inn i klubbhistorien som svært interessant. 

Redaktør Elisabeth fortel  Elisabeth får Rotarymaleriet av Presidenten 
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                Omvisning på MS Far Saga

Omvisning på “MS Far Saga”, 18. mars 2004.

Perry Farstad inviterte til omvisning ombord i den nybygde supply båten “MS Far Saga”. Båten lå 
til kai ved Coast Center Base på Ågotnes og etter omvisningen på dette flotte og moderne fartøyet 
gikk turen til spisesalen, der det ble servert mat og god drikke. Som takk for besøket overrakte Ole 
Konrad Ekerhoved  en gave til kapteinen ombord. Gaven bestod av en tegning av Audun Hetland.  

Kommandobroen er rikt utstyrt

En av skipets offiserer fortalte om skipets muligheter
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Ole Konrad Ekerhovd overrekker bilde av Audun Hetland

                   Besøk på Kollsnes 2



                Besøk i Bergens Tidende

Besøk hos Bergens Tidene. Tirsdag 30 august 2005

Det var i president Tor Kleppestø sin periode som president at vi tok kontakt med Bergens Tidende, 
og spurte om vi kunne få til et bedriftsbesøk, for å se den nye rotasjonspressen. 

Vi ble tatt godt mottatt og fikk høre avisens historie fra starten og frem til i dag.  

Avisen har  nå endrer format til tabloid og er den største avisen utenfor Oslo. To rotasjonspresser i 
trykkeriet presser henholdsvis BT og VG. I hallen blir avisene klippet, brettet og lagt i reklame før 
de pakkes og sendes videre til budavdelingen, som har ansvaret for å bringe avisene ut til 
abonnentene. 

Hele 21 fullastede trailere måtte til for å transportere utstyret til BT-bygget i Drotningsvik.

Bergens Tidende eier både presse og trykkeri. Konsernet eier også lokalavisene Askøyværingen, 
Bygdanytt, Fanaposten, Strilen, Byavisen og Vestnytt.
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Tirsdag 30. August 2005 var vi på bedriftsbesøk på Statoil på Kollsnes, hvor Berhard holdt et 
meget engasjerende foredrag om Troll/Kollsnes, etterfulgt av en kort omvisning i 
kontrollrommet og på anlegget. 
Det begynte for ca. 130 Millioner år siden, den gangen da dinosaurene rådet grunnen. Allerede da 
ble sannsynligvis grunnlaget for Troll gassreservoiret lagt. Det handler om energi - i dag som i går; 
Kollsnes het etter sigende  ‘Kølsnes’ i riktig gamle dager og det kom av at man hadde en veldig god 
torv som på den tiden ble benyttet som energikilde. 

Det handler om store tall og flotte rekorder på Troll/Kollsnes: Offshore-plattformen er det største 
objekt noensinne transportert av menneske. Kompressorene som ‘dytter’ gassen gjennom 
rørledningene de ca. 1100 kilometrene fra Kollsnes til kontinentet er de største i verden, og det er 
hele 5 stykker, med enda en til under prosjektering! 
Strømregningen på Kollsnes er ca. 1 Million kroner pr. dag, men det er kanskje ikke så farlig når 
omsetningen var på ca. 100 Millioner pr. dag i 2004. Høsten 2005 vil omsetningen nærme seg en 
dobling av dette nivået. 

Troll feltet er meget stort i internasjonal sammenheng og har nok gass til å dekke 10% av Europas 
gassbehov i over 50 år. Med Troll gassen er Norge faktisk verdens største gassprodusent per capita. 
Kontrollrommet på Kollsnes var intet mindre enn imponerenede, med avanserte monitorer og stor-
skjermer som gir operatørene en utrolig bra oversikt over alt som skjer både på Kollsnes anlegget 
og ute på Troll platformen. Sist men ikke minst, Kollsnes er 
sannsynligvis det eneste (?) anlegget i verden av sitt slag med egen hjortestamme på området..... 

Foto: Øyvind Hagen - Statoil ASA
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Pakke- og budavdeling

Reklameinnlegg i avisen

Tor Kleppestø takker for godt og lærerikt 
besøk

Rotasjonspresse

                   Besøk hos HSD / Tide

Tysdag 31.10.2006 var Sotra Rotaryklubb invitert til HSD/tide på bedriftsbesøk. Vi vart godt 
mottekne av Gunnar Buvik som hadde ansvaret for opplegg og omvisning. 

Gunnar fortalde føst om førebuingar og gjennomføring av flytting av HSD frå dei gamle kontorlokala og 
opp i Møllendalsveien (tidlegare Ford i Strømmen). Dette var ein veldig interessant gjennomgang. Heile det 
gamle kontormiljøet skulle skiftast ut og alle skulle plasserast i kontorlandskap, noko som sjølvsagt 
medførde omfattande planleggjing på mange områder. 

Flyttinga gjekk veldig bra og mange fekk kvitta seg med store mengder gamalt papir og “skrot”. På den nye 
kontorplassen fekk kvar medarbeidar berre eit lite skap til å oppbevara arkiva sine. 

Plassering i kontorlandskap hadde stort sett berre fått positive følgjer og alle tykte no dei hadde eit godt 
arbeidsmiljø. 

Gunnar gjekk og gjennom fusjonen mellom HSD og Gaia. Dette hadde administrativt vore ein grei 
prosess, men prosessen hadde vorte svært forstyrra av politiske utspel i alle retningar. Han var glad for at dei 
2 selskapa no var i mål og at dei kunne konsentrera seg om meiningsfullt arbeid i tida framover. 
HSD hadde teke godt vare på ein del gamle bileter frå pionærtida i selskapet. Dette pryda lokala saman med 
enkel kunst og gode dikt og ordspråk frå diktarar. Dette var både ei billig og fantasifull utsmykking av 
kontorlandskapet. 
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Dekorasjon hos Tide

Konrad Hansen og Bjørn Arvid Straume

Dekorasjon hos Tide



             Besøk hos Fjell ungdomsskole

Tysdag 29.8.2006 var vi inviterte til Fjell ungdomsskule på Straume. May Almhjell, som er 
rektor på skulen, hadde lagt opp til ein fin presentasjon av skulen. Frede Thorsheim er 
ansvarleg for den nye realfagsopplæringa på skulen. Han imponerte oss stort med det Fjell 
undomsskule hadde klart å få til på dette området. 

May begynte med å gje eit oversyn over den nye læreplanen og kva som no vert vektlagd på skulen. 
Hvudmålsetjinga er å framskaffa gagns menneskje for heim og samfunn. Dette er sjølvsagt ei høg 
målsetjing, men ut frå vår meining har skulen verkeleg teke tak i denne oppgåva på alvor. 

Frede Thorsheim tok oss først med på ei omvising på “øvingsapparata” ute. Deretter fekk vi vera 
med på “Newtenrommet” inne på skulen. Dette var veldig interessant. 

Fjell ungdomsskule har både elevar utplassert hos bedrifter samt at dei detaljstuderer produksjonen 
i bedriftene og set så saman modellar av bedriftene som ein lekk i undervisninga. På denne måten 
vert all teoriundervisning knytt opp mot praktiske eksempel som elevane sjølv har observert under 
bedriftsbesøka. 

Fjell ungdomsskule har utvikla og oppførd eit “uterom” for utprøving av fysiske teoriar og 
matematiske reglar. Her kan elevane få eit godt bilete av korleis dei einskilde lovane fungerar 
i praksis. Dette vert mykje meir interessant og forståeleg enn berre å bruka teori og papir

Newton – ute

May Almhjell og Frede Thorsheim hadde ein flott presentasjon av Fjell 
ungdomsskule, den nye læreplanen og det nye undervisningsopplegget for 
realfag. 
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Frede forklarte korleis dei einskilde apparata fungerte og var stolt over kva skulen hadde fått til på 
dette området. Han fortalde og om eit par solur som skulen har fått montert - eitt i fritt terreng og 
eitt på skulebygningen. Sjølv om det ikkje er sol kvar dag på Sotra, får elevane her eit greit bilde på 
alle moment som ein må ta omsyn til ved konstruksjon av eit solur som skal visa rett tid dei 
forskjellige plassane på jorda. 
Rotaryanarane stod som tende ljos og høyrde på Frede sine teoriar og forklaringar. 

Fjell ungdomsskule - lydhøyre rotaryanarar 

Newtonrommet inne på skulen var fullt av “dippeduttar” og tekniske, små legoklossar. Her var 
modellfly, elektroniske avstandsmålarar, stjernekikart, detektorar og mykje anna. 

Rotaryanarane fekk ein flott presentasjon av ein modell av Norwegian Talc som dei no dreiv å 
utvikla. Modellen var utvikla etter eit bedriftsbesøk som elevane hadde hatt på denne bedrifta. Kvar 
einskild prosess frå varemottak til ferdig utsending og sal av produkta var dokumentert. 

Elevane viste entusiastisk kor langt dei var komne i utviklinga av modellen, og vi let oss imponera. 
At elevane ved Fjell ungdomsskule kan sine saker vart og prova ved at dei i januar 2004 vann 
realfagsprisen for 2003. 

Newton – inne

Modellen av Norwegian Talc Sjekken som Fjell ungdomsskule mottok for 
realfagsprisen 
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        Besøk på KNM Fridtjof Nansen

                                  Besøk på KNM Fridtjof Nansen, 21.11.2006
Det var i Alex sin presidentperiode at vi ble ønsket velkommen ombord til omvisning i den nye 
fregatten KNM Fridtjof Nansen ( F 310 ). Skipet er bygget i Spania (Nansen klassen) og er på ca 
5 300 tonn og rundt 135 meter. Skiplet har plass til helikopter. Skipet har 2 dieselmotorer og en 
gassturbin, skipet er bygget for å tåle høyt trykk, som for eks. granat nedslag tet ved skipet, skipet 
hadde ikke våpensystemer ombord for de det var helt nytt. Men skipet var spennende, Hva som blir 
plassert inne i båten vet vi ikke. Det var en opplevelse å få besøke KNM Fridtjof Nansen.
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                       Besøk hos ACOS

Tysdag 3. februar 2007 var det bedriftsbesøk på IT-verksemda ACOS A/S som held til i Tema-
huset på Straume. 

Det var først omvisning i dei nye lokala. Medlemmene tykte lokala var innreida både estetisk 
og praktisk. 

Dei 2 etasjane inneheld både einmanns- og fleirmanns-kontor samt kontorlandskap, 
undervisningsrom, “maskinrom” og praktiske møterom. Det var dessutan rimeleg ryddig og 
reint i lokala. 

Etter omvisningane i lokala vart medlemmene bydd på kaffi, brus, vin og snittar. Ingen drakk vin, 
men stemningen var likevel svært god. 

Conrad fortalde om bakgrunnen til verksemda - oppstarten, dei vanskelege startåra og den fine 
veksten dei siste åra. 

Conrad kunne og fortelja om system som var utvikla av bedrifta som no skapte diskusjonar heilt inn 
i departementskretsar i Noreg. 

Conrad er ein av gründarane av ACOS, men bedrifta vert i dag leia av eit ungt team på 5 personar 
med Tina L. Fardal som dagleg leiar. 

ACOS har hatt ei svært positiv utvikling dei siste åra, og er i dag rangert mellom dei mestveksande 
verksemdene innan teknologi i Noreg og Europa. Verksemda tel i dag nærare 50 personar. 

Conrad fortalde om ACOS si utvikling 

Ei aktiv og interessert forsamling fekk høyra om ACOS og nokre av 
systema verksemda har utvikla. 
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             Rolls Royce på Hordviknesset

Tysdag 22.5.2007 var Sotra Rotary på besøk hos Rolls Royce på Hordvikneset. Presidenten, 
Christian, som arbeidar hos Rolls Royce, hadde først ein presentasjon av verksemda. Deretter 
fekk vi ein svært interessant omvisning på fabrikken. 

Sotra Rotary vart ønskt velkommen av sin eigen president, Christian, som er organisasjons- og 
personalsjef på Rolls-Royce Marine AS. Han serverte tebrød og kaffi og gav ein fin presentasjon av 
konsernet Rolls-Royce og sesielt avdelinga på Hordvikneset. 

Rolls Royce, som har hovudkvarteret plassert i Darby i England, er ei svært stor verksemd med over 
38.000 medarbeidarar. 

Rolls Royce Marine, der vi vitja avdelinga på Hordvikneset, er og ein stor arbeidsplass med over 
7.600 tilsette på verdsbasis. 

Mange av Rotaryanarane har bakgrunn frå maskin- og motor-aktivitetar. Desse var sjølvsagt 
levande oppteken av både ny og gammal teknologi. Ja, det var tydeleg at dei gamle 
“museumsmotorane” gav ekstra glød hos dei litt tilårskomne deltakarane på ekskursjonen. Vi kunne 
sjå det rykte litt i både fot og arm når vi kunne ta i augesyn gamle motorar frå 1960-talet. 

Fabrikken er imponerande. Det er og svært mange underleverandørar til denne verksemda i 
regionen. Såleis representerar Rolls-Royce både eit inovativt forskningsmiljø og ein av 
hjørnesteinsbedriftene i regionen. 

Vi takkar for ein svært interessant presentasjon og ei fin omvisning av ei imponeande verksemd. 
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   Besøk på den nye Bergen brannstasjon

Tysdag 5.2.2008 var Sotra Rotaryklubb på besøk på den nye Branstasjonen på Nygårdstangen 
i Bergen. Vi vart motteken av varabrannsjef Karl Otto Nesdal. Vi fekk ein fin presentasjon av 
Brannstasjonen og det arbeidet som brannvernet i Bergen utfører og vi fekk ein interessant 
omvisning på Brannstasjonen. 

Karl Otto Nesdal gav oss informasjon om korleis arbeidet med brannvern var organisert i Bergen og 
regionen. Han held ein informativ og fin presentasjon av det arbeidet som vert utførd av dei ein-
skilde fagavdelingane som er knytt til Brannstasjonen. Dette er eit arbeid som går langt utover det 
vi ofte forbinder med sløkkjing av ein brann. 

Brannvesenet i Bergen satsar mykje på førebyggjande arbeid, noko som gjev svært gode resultat. 
Statistikken viser at det er langt mindre alvorlege brannar i Bergen enn i andre tettstader i Norge 
som ein kan samanlikna seg med. Dette er ein klar følgje av det arbeidet som er nedlagd i førebyg-
gjande brannvern. 

Bergen brannvesen satsar og mykje på katastrofeberedskap og legg mykje arbeid ned i å vera 
førebudd på katastrofar før dei eventuelt inntreff. Dette er svært viktig, sidan denne delen av 
beredskapsarbeid ofte ikkje er med i planleggjinga frå andre samfunsinstansar. 

Varabrannsjef i Bergen, Karl Otto Nesdal gav 
oss nokre informative og lærerike timar på 
Bergen brannstasjon 

I garasjen stod bilane klare til utrykkjing - reingjorde og med alt 
utstyr i kontrollert forfatning. Mange bilar er stasjonert på 
Bergen brannstasjon, men kommandosentralen har og styringa 
over bilar på dei desentale stasjonane
. 
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                  Marthas Delikatesser AS

 Marthas Delikatesser, 29. april 2008.

Grunder Ole Magne Høyland inviterte Sotra Rotary til en omvisning i fabrikken. Vi fikk se hvordan 
rekesalaten blir laget. Fulle rekebokser og spann kom på rekke og rad nedover samlebåndet.

Høyland opplyste at årsaken til at han startet med produksjon av rekesalat var at han hadde lagt 
merke til at det var svært få reker i en rekesalat.

“I salaten som produseres her på Ekerhovd er det over 40 prosent reker”, sa han. Resten av 
oppskriften er hemmelig, men råvarene blir hovedsaklig kjøpt fra lokale leverandører.

Familiebedriften har vokst seg større fra år til år og er i dag regnet som et solid foretak. 

Virksomheten er blant annet hedret med en  Målblom fra Sotra Mållag med begrunnelse av at de er 
den eneste salatprodusenten i landet som benytter seg av det nynorsk skriftspråket på salatboksene.    
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Rotarydamer

                    Livet på Brattholmen

Livet på Brattholmen, 12 .mai 2009
Maidagen var kald og sur da major Arne Nygård kåserte om livet på Brattholmen i gamle dager. 

Før Sotrabroen kom i 1972 var det et yrende liv på fergekaien på Brattholmen fra tidlig morgen til 
sent på kveld. 

Her møttes reisende og handlende til en hyggelig prat over en tår kaffe. Alle kjente alle den gang 
og dersom det en sjelden gang stod en fremmed bil i fergekøen ble det hvisket og tisket hvem den 
fremmede kunne være. 
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                     Sotra Gruppen AS

Tysdag 9.6.2009 var Sotra RK på vitjing hos Sotra Gruppen AS på Vindenes. Sotra Gruppen 
AS er ei gruppering av fleire verksemder. Sotra Marine Produkter AS er den største bedrifta 
i Europa når det gjeld anker- og kjetting-produkt. I tillegg høyrer Sotra Contracting AS og 
Norheimsund Sveis AS inn i same gruppa. Nothengjo er og registrert som eigen driftseining. 

Jarle Vindenes, grunder og primus motor, tok imot oss på Hengjo og held ein fin presentasjon av 
Sotra Gruppen. Jarle starta i si tid opp med Sotra Contracting AS. Dette er ei bedrift som m.a. 
utfører service på offshore-båtar - ein av båtane som trong service låg ved djupvasskaien utanfor 
verkstaden. Desse mekaniske verkstad-tenestene hadde og vorte utvida ved å kjøpa bedrifta 
Norheimsund Sveis AS. 

Jarle understreka at det no var sonen, Jan Vindenes, som stod for drifta av det største selskapet i 
gruppa - Sotra Marine Produkter AS. 

Jan Vindenes fortalde ivrig om Sotra Marine Produkter AS. Vi fekk og omvisning i lagerlokalet. 
Desse lokala var ikkje einaste staden verksemda hadde store lager av utstyr innan “Anchors and 
chains” - også i Sund kommune var store lager - og mange andre plasser i Noreg og resten av verda. 
I denne bransjen er det viktig å vera nær kunden når han har eit brennande behov for varer - då 
pleier prisen på varene ver tolug bra. 

Heile seansen vart krydra av nytrekt kaffi, gode tebrød og mineralvatn. 

Vi fekk og omvisning i kontorfløyane og resten av Notaloftet. 

Ein minnerik kveld. 

Jarle Vindenes presenterte Sotra Gruppen AS
 

Jan Vindenes presenterte Sotra Marine Produkter AS
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                     Besøk på Glesvær

Tysdag 23.8.2011 var Sotra Rotaryklubb på vitjing på Glesvær i Sund kommune. Møtet vart 
halde på Glesvær kafe/restaurant. 

Dugnadsjengen held på med å stella i stand til Pereferi-festivalen og det var eit yrande liv på 
Glesvær denne kvelden. 

Møte byrja med at Jon Steinar Midlang fortalde om opphavet og historien til Glesvær 
kafe/restaurant. Korleis det i gamle dagar var bakeri og så butikk, mens det no hadde utvikla seg til 
kafe/restaurant og catering. Han understreka at det ikkje var lett å halda ein plass som dette i drift 
og at det måtte ekta strilar til - med stor arbeidskapasitet - for å klara eit slikt løft. 

Etterpå fortalde tidlegare ordførar i Sund kommune, Arne Olav Nilsen, om dugnadsånd og 
lagsarbeid på strilelandet. Han understreka at eit kvart levande samfunn hadde behov for aktive lag 
og organisasjonar for å lukkast. Det gjeld å sjå mulighetene og å nytta dei. Dette hadde dei til fulle 
klart på Glesvær. Han kunne stolt fortelja om både eit aktivt Ungdomslag og Sjøsportlag. 

Til slutt viste Morten oss fine blider av båtar frå Glesvær i forskjellige tidsepokar. Han hadde og eit 
par muntre historiar å knyta til Glesvær og båtmiljøet. 

Til venstre Jon Steinar Midlang, 
til høyre Arne Olav Nilsen 

Foto: Willy Haraldsen 
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   Besøk på Vinmonopolet på Midttun 

Øverst til høyre: Her ser vi sprittanker på rekke og rad. Vinmonopolet lager også 
teknisk sprit.
Øverst til venstre: Tanker med fransk rødvin. Vi fikk også vite at man tar hjem 
vin fra land som Sør Afrika, Argentina og USA.
Tekst under : Her er et av laboratoriene som kontrollerer at det vi drikker, er i 
samsvar med kvalitet og pris. Nesten all vin og brennevin blir kontrollert.
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                      Goddo - turene

Goddo turene

Robert samarbeidet med kameratskapskomiteen: 
Arranger vår tur sørover leia til Bømlo.

Avgang fra Døsjø lørdag 5 mai kl 9,00, med retur søndag kl 18,00
Transport med MS Viggen pluss følgebåter.

Faglig Inhold:
Reisen har et først sterkt maritimt faglig innhold som vil sette krav til alle førtereisende.
2 Studie av mindre gardsbruk drift 3 Paneldebatt om “fritidsbrukernes” fremtid i  fellesmarkedet. 
Hovedinnleier Robert Halleraker ( arr. kom), skal forsøke å begrense hovedinnleggert til 1 time. 
Erfaringen sier at det kan vær vanskelig. Om kvelden er der sosialt  samvær og utveksling av 
erfaringer man har forhåpentligvis “snappet opp i løpet av dagen. på det tidspunktet 3, har vi også 
med oss de sjøsyke.

Søndagen program:
* Norsk frokost- hva det er? Har vi kultur her?
* Kystfiskets fremtid. oppdrett av fisk, eller fiskere. hva er mest viktigst. 
* Dieselmotorens fremtid i miljø Norge, eller tilbake til årer og segl. 

Oppsummering, evaluering- kontitvurdering- Ebaluering- returnering- paradekiova?  Slutt.

Døsjø forhåpentligvis Kl 18,00
Kurset gir adgang til å titulere seg: Bereist Roaryaner. Høres det lærerikt ut?

Påmelding til Robert Halleraker og Frank Karlsen innen tirsdagsmøtet 17.04.

Andre opplysninger: Tørrmat taes med av den enkelte. Nødvendig tørstedrikke av den enkelte. 
Sovepose o.l. taes med av den enkelte. Sjøkart taes med av Frank.

Arr. kom. besørger varm mat lørdag,

Diesel, vann og smørolje. Og rimelige toalettforhold, og ingen Damer.

Arrangementskomiteen.

Slapp frank opp for diesel midtfjords?

(Innbydelsen er stort sett original.......)
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Ankerdram før avreise

Flaggheiseing ved ankomst

Ankomst

Glade rotyanere

Ved Barmen Brandasund

Etter flere omganger kom øvelsen med svømmeføtter

Hos Nillo på Skjeret

Allsang - Ragnar, Gunnar, Norvald.

Buen til Nillo på Skjeret                                     Fotot: Willy Haraldsen

Frokost Morten leser dikt



                       Norsk Helikopter

Bedriftsbesøk hos Norsk Helikopter.
Her handlet det meste om sikkerhet. Etter et foredrag, fikk vi komme inn hallen der helikoptrene 
sto parkert. Der fikk vi ta et helikopter mer i øyen syn, det vil si at vi fikk gå inn i helikopteret og 
bli forklart en  hel den om hvordan det fungerte. Hvorfor sikkerheten er så viktig. og den oppgaven 
pilotene hadde. For bråke kan de. Det vet alle på Sotra noe om. Dagen var særs lærerikt. 

            På tur med Gamle Vossabanen

På tur med gamle Vossabanen, 25.august 2013.

Turen gikk fra Garnes til Midttun, og tilbake til Garnes. 

Det ble servert middag i den nyrestaurerte spisevognen som Kong Haakon reiste med i sin tid. 
Etter at tunnelen gjennom Ulriken åpnet ble det slutt for den gamle vossabanen og nå for tiden 
transporterer et veterantog turister i sommerhalvåret.

Foto: Willy Haraldsen
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Mens vi venter på toget Garnes stasjon



Ole Konrad og Helge Lie May Almhjell m/ make

Sigurd Hope m / frue Frank og Gunnar

Garnes stasjon
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                         Ågotnes Sveis
Tysdag 27.5.2014 hadde Sotra Rotaryklubb omvisning på verksemda Ågotnes Sveis AS.
Dette vart ei veldig interessant og lærerik stund for deltakarane frå Sotra Rotaryklubb.
Roald Sekkingstad begynte med ei eigen bedrift i 1996. Han har i dag bygd opp ei stor bedrift med 
3 avdelingar i Bergensområdet - Sotra, Laksevåg og Åsane. På det meste sysselset han over 100 
personar - mellom desse mange utlendingar.
Bedrifta har vakse seg stor og har i dag mange bein å stå på - ikkje berre sveising og vøling av 
motorar slik opprinnelsen var. Den siste kontrakten verksemda fekk var på NOK 35 mill. 
Medarbeidarane har 35 dagar til å ferdigstilla denne kontrakten - dei skal konstruera og ferdigstilla 
6 “løftearmar” kvar på 55 tonn. Det er rett og slett imponerande kor store arbeidsmengder Ågotnes 
Sveis set i gang med. 

Deltakarane i Sotra Rotaryklubb fekk ei fin omvisning i alle verkstadhallane på Sotra. Vi fekk godt 
innblikk i kva dei einskilde maskinene kunne utføra og korleis dei kunne innstillast og kontrollerast.
Det var svært god orden i verkstadhallane og alt var reint og fint organisert, slik at det var lett å 
finna fram til verktøy og delar.
Roald viste fram dei ulike maskinene som var konstruerte for å skjæra i metall, valsa og bøya og 
sveisa. Vi fekk rikeleg innblikk i både svart og kvitt arbeid - rett nok ikkje slik lesaren trur, men 
arbeid med svart og kvitt metall :-).

Presidenten og Hanne Sekkingstad
Roald Sekkingstad viser korleis deler 
til industrien kan skjærast ut av 20 cm 
stålplater.

Foto Ågotnes: Willy Haraldsen 



                    Minnetur Lars O. Lie

Tysdag 12.6.2012 vart det arrangert minnetur for Lars O. Lie for tredje gong etter at han 
gjekk bort for 2 år sidan. 
Denne gongen gjekk turen frå Fjell kyrkje til Morland og vidare til Fjereide. Larsen gjekk ofte turen 
frå Fjell til Morland - ein tur han var svært glad i. 
Dette vart ein umåteleg fin tur. Den lange perioden med fint ver hadde gjort stiane turre og 
lettgådde. Veret var og denne kvelden av det aller beste med sol og ein temperatur nett passe for 
turgang. 
10 spreke Rotaryanarar og hunden Cæsar møtte på Fjereide der 2 av bilane vart brukt til transport til 
Fjell. Der vart vi møtt av Ove som alt hadde gått frå Fjereide til Fjell, men som no vart med oss på 
den same turen - berre andre vegen. 
Den gamle Kyrkjevegen frå Fjell til Morland er ei samanhengjande historisk gullgruve. Den 
lokalkjende troppsførar, Frank, fann ein flott rasteplass ved vatnet og Ove leste frå kjelde-
dokumentasjonen om Kyrkjevegen, slik at vi alle vart åndeleg metta. 
Frank og Vigdis sytte for at vi vart fysisk metta og. Ja, all svolt vart stilna med varme pølser frå 
termos, brød, ketchup og sennep - ei god grønsaksupe serverte dei og. Dei hadde mat til 21 
personar, men vi var berre 11 - så det vart rikeleg :-). 
Etter rasten gjekk turen vidare over Morlandsgardane og mot Vest. Fin turr veg, kulturelle 
minnesmerker og godt hummør kjenneteikna slutten av turen. 
Litt over 2 timar brukte vi - inklusiv matpause. 

Gamle historiske murer

Kyrkjevegen

Rasteplass
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                         Tur i Øygarden

Tysdag 10.06.2014 var det tid for ein ny tur i skog og mark - denne gongen til Øygarden. 
Det var Eiliv som var los og hovudforteljar på denne turen, men han hadde fått den lokale, 
kunnskapsrike kjentmannen Bjørn Sæle med seg på turen.
                                              

 

Eiliv tok oss med på en vandring lengst vest i Øygarden hvor vi fikk se gamle boplasser, øyer og 
holmer, villsauer, vauler og spesielle fjellformasjoner, skoger og vann. Høydepunktet var turen 
gjennom «Gløvro» - en smal passasje i fjellet. Ca 50 m lang, 10 m høy og 40 cm bred på det 
smaleste – en spennende opplevelse å gå igjennom. Vi fikk også se spor etter naturkreftene som 
hadde plassert vrakgods langt inn på land og raserte skogsområder som stormene hadde herjet i. 
Spesielle steinarter som var fraktet dit under istiden kunne vi også se.

Turen startet ved gamleskulen på Bakken og gikk vestover mot Sjåneset på Nordre Sæle. Bjørn 
Sæle – kollega med Eiliv – var med og fortalte om området. Etter en fin fottur gjennom 
sprakebusker og lyngmarker, kom vi til en stor heller hvor man mener det bodde folk for over 8000 
år siden, da isen trakk seg tilbake etter den siste istiden. 

Rasteplass

På tur inn i Gløvro Rullestein i Gløvro
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Vi vandret videre vestover til Gløvrevågen og Benkjena. Her hadde vi  en god kaffipause før vi 
utforsket «Gløvro» nærmere både fra utsiden og innsiden. Alle kom igjennom uten skader eller 
varige mén. Vi studerte rullesteiner som var svært ulike resten av steinartene i området. Disse var 
nok fraktet hit av isen. Turen gikk videre nordover langs klippene før vi vandret gjennom furuskog 
tilbake til utgangspunktet. Skogen hadde fått stygg medfart av stormene som hadde knekt store 
mengder med trær.

Eiliv og Bjørn fortalte historier om ulykker på havet, sagn og eventyr og turdeltakerne fikk mange 
gode og spennende opplevelser. Det er synd ikke flere rotarianere hadde anledning til å dele 
opplevelsene. 
«…og me var alle samde om at det hadde vore ein fantastisk triveleg tur…» er vel en god 
oppsummering av Sotra rotaryklubb sin årlige minnetur etter Lars Lie den 10.6.2014. 

Takk for turen
 
Takk til Eiliv Lønningen og Bjørn Sæle for en flott tur!

Vi googlet noen ord vi lurte på:
Vaulen: Navnet kommer av norrønt vaðill, ‘grunt vann, vadested’.
Gløvro: Fjellsprekk

Villsauer i Øygarden

Nokre steinar var frakta til Øygarden 
med isen
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                   Tur til Moseldalen 1989

Sotra Rotary Klubb var hausten 1989 på ein kombinert vennskaps- og studietur til Rhin og Mosel i Tyskland.
Svein Allan, som på den tid var kontorsjef på Det Norske Vinmonopolet, hadde lagt opp til vitjing på ein flott vingard i 
Hochheim i Rheingau. Conrad hadde førebudd vitjing på ein vingard i Brauneberg i Moseldalen og det var avtalt møte 
med Rotaryklubben Mittelmosel-Wittlich i Mosel.

Sotra Rotary Klubb stilte med 16 deltakarar (inklusive følgje) på turen. Deltakarane tok fly direkte frå Bergen til 
Frankfurt og deretter var 4 leigebilar (små BMW-bilar) stilt til disposisjon for vidare transport. Alle deltakarane var 
utstyrd med kart og tidsfesta program for dei neste dagane. Det viste seg likevel å vera eit problem å køyra i kortesje 
på motorvegane i Tyskland, og det var berre 3 bilar som kom fram samstundes til Rüdesheim som var 1. stopp. Den 4. 
bilen dukka opp etter ei stund, slik at vi kunne gå samla til kveldsmaten på hotel Felsenkeller, der vi budde. 
Før middagen fekk damene ein innføring i tysk vin mens mannfolka leska seg med forfriskande tysk øl.

Etter middag var det ikkje lagt opp noko bestemt program, så det enda med at dei fleste rusla bort i den livlege 
Drosselgasse for å testa dei lokale vinane. Rüdesheim ligg i det kjende vinområdet Rheingau og sjølve byen/bygda er 
verdskjend for både gode vinar og eit forykande folkeliv. Rüdesheim er ein turistmagnet, så her er like mange 
utlendingar (spesielt Skandinavar) som lokale innbyggjarar. Bygda er godt tilrettelagd med «gåareal», ein taubane som 
går lågt over vinmarkene og ein svær statue på bakketoppen.

Dei fleste sov godt om natta og dei som sakna nokre eignelutar i nattens mulm, fekk desse att i resepsjonen morgonen 
etter.
Deltakarane skulle møta på omvisning på vingard i Hochheim kl 11 neste dag. Ruta frå Rüdesheim til vingarden (ca. 10 
km) var nøye oppteikna på utlevert kart. Vi starta opp i samla kortesje, men ein av sjåførane tykte det gjekk for 
langsamt - han gav gass og kom fram ca 40 min. etter oss andre.

Deltakarane fekk fin omvisning på vingarden og i vinkjellaren. I vinkjellaren var det tilrettelagd for vinsmaking av 
vingarden sin produksjonen. Det var noko uvandt å starta med vinsmaking i 12-tida om morgonen, men deltakarane 
spytta ikkje i glaset sjølv om konsumet ikkje var altfor stort.
Frå omvisning på vingard gjekk turen til lunch på erverdige Schloss Johannisberg. Vinmarkene har har historie attende 
til år 817, så dette er ein historisk og kulturell plass.

 

Rudesheim
Drosselgasse
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Det var dekka lunchbord med tysk skinke, spekepølse og diverse ostar - og så sjølvsagt vin. Her bomma turleiaren litt 
på kor tyrste folk frå Sotra kan vera, så her vart vinkonsumet noko høgare enn det som er forsvarleg så tidleg på dagen. 
Det same kan vel seiast om lydnivået som dei glade «Norweger» klarde å skapa i lokalet. Den fredelege, aristokratiske 
restauranten var i alle høve tømd for andre folk enn den norske gruppa før vi betalte og la ut på den vidare turen mot 
Moseldalen.

Før vi kom til Mosel stoppa vi og såg på den kjende plassen Lorelei i Rhin-elva. Dette er punktet der Rhinen er på det 
smalaste mellom Sveits og Nederland. Svingar og sterk straum har ført til mange skipshavari på denne plassen. Ein 
annan grunn til havari seiest å vera at sjøfolka vert fortrolla og då ser ei ung, flott jomfru oppi fjellet - såpass at dei 
gløymer å styra. Dette er det og laga ein fin sang om - som vi m.a. syng i tysktimane på skulen i Norge.

Etter sightseeing rundt Lorelei gjekk turen vidare til den flotte byen Cochem i Mosel. Det vart litt kluss i vegvalet mot 
Moseldalen, så når delegasjonen kom til Cochem var det mange som var trøytte og ikkje ville reisa vidare - dei tykte 
Cochem var ein slik fin, liten by.

Reiseleiaren var derimot knallhard i sine prioriteringar - vi måtte fram til hotella våre i Ürzig. Det var nok mange som 
kvilte seg litt under den fine sightseeingturen oppover Moseldalen mot Ürzig og Bernkastel.

Når det er vinfest i byane og bygdene i Tyskland er alltid alle hotel oppbestilt lang tid på førehand. Ekstra gale er det når 
det er «Weinfest der Mittelmosel», som er den største vinfesten i Moseldalen. Delegasjonen frå Sotra måtte derfor bu 
på høgdedraget ovanfor bygda Ürzig ca 12 km frå festbyen Bernkastel. Vi måtte dela oss på 2 hotel, men vertskapet var 
hyggelege på begge hotella. Etter innlosjering bar det avgarde med drosjebilar til den store «festbyen» Bernkastel.

I Bernkastel var eit yrande liv og etter å ha innteke ein pizza til kveldsmat kunne delegasjonen frå Sotra kosa seg med 
vinar frå dei beste vinmarkene i Moseldalen.
«Weinfest der Mittelmosel» føregår kvart år den første helga i september - frå torsdag kveld t.o.m. måndag kveld. Hov-
udgata vert stengd og omdøypt til «Mittelmosel Weinstrasse». Her er det sett opp over 30 vin-stands der dei forskjellige 
bygdene i midtre del av Mosel er representert med sine utvalde vinar. I vin-gata kan ein og få kjøpt matrettar av ymse 
slag, så det er mogeleg å opphalda seg lenge i denne interessante gata.

Die Lorelei Cochem

Bernkastel
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Deltakarane frå Sotra Rotaryklubb hadde derimot eit strengt program, så det vart ikkje altfor seint heim på hotellet den 
første kvelden.
Dei etterfølgjande dagane fekk gruppa utført ei rad aktivitetar. Det vart sigthseeingturar på Mosel, busstur gjennom 
Moseldalen og spasertur til den gamle borga «Burg Landshut». Utgangspunktet for turane var alltid Bernkastel. 
Deltakarane var forsiktige med å nytta bilane desse dagane - dei stod stort sett parkerte på hotella.
Ein av dagane måtte vi likevel ut og køyra. Det var på turen til vinbygda Brauneberg - ca. 5 km. frå Bernkastel. Her 
vitja vi vingodset Adolf Conrad Schreiber og det kjende vinberget Brauneberger Juffer. Hos vinbonden Günter Conrad 
fekk vi omvising i produksjonslokala samt ein rikhaldig vintest av produkta som  vart laga på garden. Fleire 
Rotaryanarar frå Sotra har importert vin frå denne bonden, og vinen har alltid vore svært god. Vi fekk og køyra opp i 
vinberget og sjå på dei beste vinmarkene. Det er ufatteleg bratt i desse vinberga, men dette gjev og ein svært smaksrik 
og god vin.

På laurdagskvelden er det alltid eit heidundrande fyrverkeri. Dette var det viktig å få med seg. Sidan vi ikkje hadde 
tinga plass på nokon båt, var det best utsikt frå brua og elvebredda og vi måtte stilla oss opp i god tid. Kl 21.00 braka 
det laust - og det vart smell, dunder og sprakande ljos så langt auga rakk. I over ein time held dei på og både Tyskarar 
og Nordmenn var over seg av begeistring - kanskje Tyskarane mest.
Heile Burg Landshut var opplyst med «ei elv» av fyrverkeri medan Tyskarane uavlateleg skaut ut kolosale salvar med 
torden og elde frå begge elvebredder og i liane ovanfor.
Sotrafolket fann seg ein fin uterestaurant, der dei vart sitjande å smådrøsa utover seine kveldstimar. Nokre små finurlege 
episodar utspann seg på restauranten og, men dei var nok av mindre dimensjonar enn det ofselege fyrverkeriet som var 
å skoda tidlegare på kvelden.
Sundagen er kanskje den mest interessante dagen under Mosel-festivalen. Då er det ein veldig prosesjon som går 
gjennom heile byen. Dette er nesten som eit 17,-mai-tog i Bergen. Kvar bygd i regionen skal pynta si eiga «vinvogn» 
der dei plasserar bygdas vindronning og terner/prinsesser i vogna samt at dei har tenarar som spring rundt vogna og 
deler ut gratis vin til publikum. Her gjeld det altså å stå i første rekkje - med tomt glas så ofte som råd er. Å stå på brua 
er den aller beste plassen, men då må ein vera ute i god tid - og det var vi. Prosesjonen begynnar kl. 14.00 presis og 
Sotra-delegasjonen var på plass.

Bernkastel Bernkastel  -  Weinstrasse

Fra vinberget Juffer mot Brauneberg
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Det er ca. 100 forskjellige innslag i prosesjonen - og den varar i mange timar. Mellom dei ca 25 «vindronning-vognene» 
frå dei forskjellige vinbygdene er det janitsjarorkester, folkevise-grupper, folkloregrupper og andre musikalske innslag 
- trommeorkester er umåteleg poppulært. Og uniformar må det vera - til flottare og meir prangande til betre er det.

Deltakarane frå Sotra Rotaryklubb hadde ei strålande stund under prosesjonen. Her var mykje å sjå og høyra på som vi 
ikkje var vande med frå Vestnorge - sjølv om vi har Bauekorps i nabolaget Bergen. Det var sjølvsagt krevjande å smaka 
på litt vin frå alle Mosel-bygdene, men vi klarde oppgåva med glans. Stadig nye vindronningar sette oss i godt humør.

Tysdag 5.9.1989 la rest-gruppa frå Sotra Rotaryklubb kursen attende til Frankfurt og flyet heim att til Norge. Vi var 5 
personar som alle hadde handla ein kartong vin. Når denne vinen kom i tillegg til bagasjen, var plasskapasiteten i den 
vesle BMW-en sprengd. Passasjerane sat nedlesste i vin og kuffertar så dei knapt kunne pusta. Bilturen tok heldigvis 
ikkje mykje meir enn 1 ½ time, men eg trur passasjerane var glade for å komma seg ut av blekkboksen når vi kom fram 
til flyplassen.

Dei som deltok på denne kulturelle studieturen kunne i ettertid sei at det hadde vore ein interessant og hendingsrik tur. 
Og mange ville gjerne ta ein slik tur ein gong til.

På måndag måtte mestedelen av Sotra-delegasjonen reisa heim 
att til Norge, men 5 personar, Frank, Vigdis, Norvald, Helge 
og Conrad vart att i Bernkastel. Vinfesten var ikkje slutt og om 
kvelden måndag 4.9.1989 kl. 18.30 hadde vi fellesmøte med 
Mittelmosel-Wittlich Rotaryklubb. Møtet fann stad i friluft i 
Mittelmosel Weinstrasse på vinstand nr. 3.
Det vart utveksla vimplar og diskutert klubbsaker mellom 
Rotaryanarar frå Tyskland og Norge. Mittelmosel-Wittlich 
hadde ikkje noko formelt program for kvelden, så møtet kunne 
vel med litt velvilje kallast for eit pratemøte. Vi snakka tysk og 
«Prost» var vel det mest brukte ordet.
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                  Kontakt med utenlandske klubber

                                                   Vennskapsklubben Rosenholm i Danmark

Sotra Rotaryklubb har frå midten av 90-åra hatt den Danske Rotaryklubben Rosenholm som vennskapsklubb 
http://www.rotary-rosenholm.dk/
Gjennom dei siste 20 åra har både Sotra Rotaryklubb og Rosenholm Rotaryklubb hatt gjensidige besøk hos 
kvarandre.

                                                          Besøk fra Rosenholm RK 
I slutten av mai 2003 fekk Sotra RK besøk av vennskapsklubben vår Rosenholm RK i Danmark 
Det var lagd opp til både individuelle program og fellesprogram. 
Leiar av internasjonal komite, Inger, hadde laga eit fantastisk fint hageselskap med masse god mat. Ho nytta 
og høvet til å skru på godværet som held seg heile kvelden og natta gjennom. 
Når alle var i god stemning bussa vi samla til Bergen og mønstra på ombord i Statsråd Lehmkhul. Det vart 
ein flott og minnerik tur som varde til langt på kveld. Mange deltakarar fann og høve til å halda fram 
hyggestunda til langt på natt - både på restaurantar og i meir heimlege lysthus. 
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                  Tur til Danmark mai 2005 
 Sotra Rotaryklubb var fredag 20.5. til sundag 22.5. på tur med Prinsesse Ragnhild, Colorline, frå 
Bergen til Hirtshals og retur. Det vart minnerike dagar med godt program og utflukt til Skagen. 
Under turen vart det og tid til vinkurs - som vanleg “kvite vinar om våren”. 

 

                                                 Alle var samla til lunch første dag 
28 forventningsfulle deltakarar møtte fredag 20.5. opp på hurtigrutekaien i Bergen - kl. 12 presis. 
Det var tid for å bestige ei prinsesse. 
Det vart ein minnerik tur. Opplegget var ikkje for stramt og det var lagd inn pausar og “fristunder” 
for individuelle aktivitetar - både med prinsesser og/eller anna kostbart løye. 
Mange fann trivnad i å gå i butikkar - her fans både kjøt, drykk og godlukt i mange variantar. Andre 
brukte kapitalen sin på håp og tru - om blafrande og klingade gevinstar i små vektklassar men med 
stor valør. Det lukta svidd i begge leirar - pengane for fort, og godt var det. 

Kveldsaktiviteter

Damene har det strålande Ein god drink kan få gapet opp

Etter eit travelt program med politiske og kulturelle innslag, var det tid for kvile og show. 
I danserestauranten var det høg musikk og spennande fludium. Dette måtte sjølvsagt testast både på 
den eine og andre måten. 
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Fredagen var ein fin dag. Frå dekket og dei fine lokala på Prinsesse Ragnhild fekk vi nyta utsikta 
til vår kjære heimstad Sotra. Vi såg brua, husa, nausta, Gjenbrukstasjonen og andre preler som ligg 
strødd sørover i leia. 
I Stavanger fekk vi vitjing av ein bråte Siddissar som gjorde båten fullare på mange måtar. Kjekt var 
et likevel. Vi koste oss. 

Tur til Skagen

På laurdag starta gruppa opp med utflukt til Skagen. Skagen ligg heilt på nordlegaste pynten til 
Danmark. Her møtest Kattegatt og Skagerakk. Dette skapar eit 
fantstisk ljos som har tiltrekt seg kunstnarar sekelvis attende i 
tid. Så kva er vel meir naturleg enn at og kunstnarane i Sotra 
Rotaryklubb legg turen til Skagen. 
Vi prøvde å stå i kø framfor mange bussar før vi endeleg trefte 
ein som ville ha oss med. Men det var og ein storslagent, flott 
bus. Mange nytta høvet til ein liten dubb på den halvtimes 
køyreturen, men vart straks vakne når vi kom fram til kystperla 
Skagen. 
Som det seg hør og bør kan veret i ein fiskarlandsby til tider 
vera vått - slik var det og på laurdagen, og dei feste kjøpte seg 
paraply før dei fann seg ein krakk på innsida. 
Vi speida etter “fiskarjenta” Herborg Kråkevik, som har slått 
seg ned på denne plassen, men vi såg ho ikkje. Vi såg derimot 
ei flott hamn med mange fiskebåtar, seglebåtar og småbåtar i 
alle fasongar. Og så var det handlegater ... og mange plassar ein 
kunne setja seg litt nedpå .... Kunstmuseet hadde mange kjende 
bilder av både norske og danske kunstnarar. 
Lunchen var storslagen med sjømat i alle fasongar ... og vi vart mette nok ein gong. 
På bussturen attende til båten fekk vi show av Siddissane. Det vart ein svært hyggeleg tur med 
mykje løye. 
Vinkurs 

 

Vinpanel klar til dyst 

 

Laurdag kl. 18 var det oppstart av vinkurs for ivrige vinvener av Sotra Rotaryklubb. Deltakarane, 
som var alle 28, vart behørleg oppropt over båten sitt høgtalaranlegg. Dette førde til at oppmøtet på 
eit øyeblikk vart komplett og seansen kunne ta til berre ti minuttar etter oppsett plan. Makelaust. 
I år var det vin bygd på 4 forskjellige druesortar som var tema. Vi hadde Riesling frå 
Mosel/Tyskland, Sauvignon Blanc frå Loir/Frankrike, Chardonnay frå Chablis/Frankrike og 
Gewürztraminer frå Alsace/Frankrike. 

Etter at standardleksjonen i etikette, vindyrking, kvalitetsfaktorar, lovverk etc. var gjennomgådd, 
kunne testen begynna. 
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Vinkurs med sang 

 

Conrad vart overrekt gåve frå Presidenten                                                .. og heldigvis, Larsen var på plass med California Blue 

Ragnar hadde laga eit fint kurshefte til vinkurset vårt og vi både begynte og slutta med dikt frå 
Ragnar til tonefølgje frå kjende komponistar. Det vart ein musikalsk vinorgie av dei store. 
Kurshaldar Conrad vart ivrig, men klarde å gjennomføra sin del av seansen på litt over ein time. 
Deretter var det nye sangar og artistopptredenar - både Lars, Perry, Arne og president Ragnar la for 
dagen store evner i sangkulturen sitt mysterium. Vi vart alle rivne med i desse stemningsskapande 
aktivitetane. 
Conrad vart overlvert ei fin gåve for vinforedraget - Rotary-mansjett-knappar. Han vart og hylla 
med dikt og sang - det vart nesten litt mykje. 

Etter kvart som vinkvelden skreid framover, vart dei kulturelle og politiske innslaga mangslungne. 
Dei einskilde panela samla seg derimot til ein siste innspurt der juryen sin “folkevin” vart kåra. 
Vinane som vart testa var laga av forskjellige druer og hadde forskjellig prisleie. Det er ikkje alltid 
pris og smak er samanfallande, noko som og folkejuryen kom fram til. 
Ved avstemming vart rekkefølgja denne: 
1. Doppf & Irion Gewürztraminer frå Alsace kr. 127,- (polpris) 
2. Dr. H. Thanish Riesling Kabinett frå Mosel kr. 94,- (polpris) 
3. Poilly-Fumé, J. Pabiot & fils, Loire kr. 146,- (polpris) 
4. Moreau Chablis 1er Cru Vallion, Chablis kr. 236,- (polpris) 

Det ligg vel kanskje nokre feilkjelder i avstemminga, men dette vart reslutatet denne gongen - folket 
har talt. 
Ved retur sundag morgon kl. 12.40, var alle samde om at dette hadde vore ein gild tur - som kanskje 
for framtida burde inngå som ein tradisjon i Sotra Rotaryklubb sine tradisjonsrike tilstellingar. 

Kolossal konsentrasjon om testinga - eller er det politikk ? 
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                  Tur til Danmark mai 2006 

5. - 7. mai gikk årets Danmarkstur av stabelen - og hvilken tur det ble! Værguden(e) hadde 
simpelthen plantet et gedigent høytrykk midt over hele reiseruten. Når vi da i tillegg hadde et 
kjempeflott program ble det hele perfekt! 

 

                                           
                                                    Fin stemning på uterestaurant i havnen i Skagen 

‘Reisearrangør’ Perry hadde lagt opp et balansert program for oss, akkurat passe blanding av 
fellesaktiviteter og tid for oss selv. 

Det begynte med en meget artig og lærerik vinsmaking ombord på fredagskvelden. Allan som 
dessverre ikke kunne være med hadde plukket ut 4 hvite viner til oss, hvorav de tre første var meget 
gode, hver på sin sjarmerende måte. De fleste syntes å holde en knapp på Chablis J. Moreau&Fils 
Bourgogne eller Gewurztraminer Dopff & Irion Alsace. Den siste vinen var en La Cigarelle du 
Prince de Danmark Bordeaux og her holder vi Allan mistenkt for å teste om vi fortsatt var ved sans 
og samling nok til å oppdage at den var faktisk ikke så god....... :-) 

På lørdagen var det utflukt til Skagen i et fantastisk flott vær. 

Først fikk vi en uforglemmelig omvisning på Skagen museum hvor giuden med en sjelden 
innlevelse og glimt i øyet tok oss gjennom fascinerende tolkninger av noen av bildene til de store 
Skagen malerne, bl. annet det kjente maleriet av fruene på Skagen Sønderstrand. 

Etterpå var det fritt leide i skønne, smukke Skagen med litt shopping og litt forfriskninger i det fine 
været. 

Dagen i Skagen ble avrundet med et deilig måltid på sandgulv i en fiskerestaurant i havnen. 

På turen hjem var været så bra at vi kunne sitte ute på dekk i timesvis og nyte det flotte 
fjordlandskapet vårt på vei hjem. 
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Besøk hos Rotary Club Berengaria 
                                                        Cosmopolitan 
I forbindelse med reise som jeg og fru Grete hadde til Kypros i oktober 2008, benyttet vi anledningen til å 
besøke en av de fire rotaryklubbene i Limassol. Det var på forhånd via e-mail avtalt med presidenten, Nigel 
Howarth, om at besøket skulle finne sted på onsdag den 29. oktober. Klubben har møte hver onsdag kl. 2000 
i et konferanserom på Hotel Londa. 

Berengaria betyr distriktet som klubben dekker i Limassol og Cosmopolitan betyr at medlemmene i klubben 
er internasjonale. Klubben har 28 medlemmer fra land som USA, England, Montenegro, Frankrike, Holland 
o.s.v. Presidenten er fra Libanon. Møtet foregår ved at deltakerne betaler 20 Euro hver og så inntar en bedre 
middag mens samtalen pågår. Arbeidsspråket er engelsk. 

Da vi var tilstede ble jeg bedt om å fortelle om vår klubb og våre prosjekter samt vise på et medbakt kart 
hvor Sotra og Øygarden befinner seg. Videre fikk past president denne kvelden nålen sin samt at en av 
medlemmene holdt sitt ”egoforedrag”. Møtet varte i ca. 1 time og 45 minutter. Før middagen ble det holdt en 
kort andakt og etter middagen ble glasset hevet med en skål for et godt rotaryår. 

Eiliv Lønningen 

               
               Eiliv vitja Phoenix i Arizona 
I samband med reise i USA, vitja Eiliv “The Rotaryclub of Scottsdale” i Phoenix, Arizona 
mandag den 9. november 2009.
 
“The Rotaryclub of Scottsdale” har omlag 170 medlemmer. 

Møtelokalet er i Camelback Golf Club der medllemmene, før møtet tek til kl. 1200 om føremiddagen, inntar 
ein velsmakande lunch. 
Eiliv blei vel motteken og biletet viser han og president Mike Casey som utvekslar sine respektive 
klubbvimplar. 

                      Eiliv får overlevert Banner  
 

       180

Rotary - flagg
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                     Guvernørbesøk

Det er vanleg at Distriktsguvernøren avlegg eit besøk til kvar av Rotaryklubbane i distriktet. 
Dette for å høyra om aktiviteten og det indre liv i klubbane og for å gje inspirasjon og støtte i 
det arbeidet klubbane gjer.

Sotra Rotary Klubb har hatt besøk av Distriktsguvernøren kvart år – som oftast i 
haustsemesteret. Dei fleste besøka er dokumentert og er tilgjengeleg i dette kapitlet.
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                     Guvernørbesøk
                               2003 - 2004

Tysdag 25.11.03 hadde Sotra RK besøk av Guvernør og Innkomande Guvernør for distrikt 
2250. Sjølv om Trine hadde godt tak på Guvernørane måtte Innkomande Guvernør Odd 
Rønnestad desverre gå etter eit kort formøte på kinarestauranten. Guvernøren, Egil Eikanger, 
var derimot ein ivrig deltakar både på styremøtet kl. 19.00 og på det ordinære møtet kl. 20.30. 

Guvernør Eikanger var ein svært hyggeleg mann som fortalde om Rotarygjerninga si med både innleving og 
entusiasme. Det var veldig kjekt å høyra at han har ein filosofi som passar Sotra RK godt. 

Guvernøren har mottoet - “revitalisering av Rotary”. Dette passar oss i Sotra RK svært godt - vi føler oss 
både sprudlande og spreke sjølv om nokon av oss dreg litt på åra. Vi meinar at vi både er vitale og ivrige i 
tenesta for Rotary, men vi kan heilt sikkert bli enno betre. 

Guvernøren rosa Sotra RK for det arbeidet klubben gjorde og var imponert over den gode stemninga det var 
i klubben vår. Han understreka og at han var godt nøgd med dei formelle oppgåvene Sotra RK utførde mot 
Distriktsorganisasjonen. 

Sotra RK fekk mange gode tips av Eikanger, noko som klubben vår set stor pris på. Vi har eit godt samarbeid 
som nok vil vara i lang tid framover. 

Guvernøren trekte fram mange positive tiltak som Sotra RK har fått gjennomførd - Utvekslings-student, 
GSE-representant, Fjell-festning-prosjektet, Polen-prosjektet og Ecuador-prosjektet samt den innsatsen 
klubben vår gjer for Handicamp, Polio Pluss samt Rotary Fundation generelt. Vedkomande Yrkesmessa 
var han så oppglødd over tiltaket at han gjerne vil vera til stades på Bibelskulen 20.januar dersom tida hans 
strekk til. 

Sotra RK spanderte kake på dei frammøtte og alle gav uttrykk for at dette hadde vore ein svært hyggeleg 
kveld. 
Guvernøren gav oss verkeleg inspirasjon og kveik til å halda fram med arbeidet vårt innanfor dei einskilde 
arbeidsområda. Vi får vona han finn turen ut til oss så ofte han har tid. 

Presidenten i Sotra RK overleverte Guvernøren 
eit “Sotra RK-bilde” som takk for ein fin kveld. 
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                     Guvernørbesøk
                               2004 - 2005

Tysdag 9.11. hadde Sotra Rotary Klubb besøk av Guvernør Egil Eikanger. Tradisjonen tru starta be-
søket med felles middag - denne gongen heima hos President Ragnar. Deretter deltok Guvernøren på 
eit styremøte i Sotra RK kl. 19.00 for til slutt å halda eit interessant innlegg på Rotarymøtet kl. 20.30. 

Sotra RK set stor pris på å få Guvernørbesøk - og vi trur Guvernøren likar å komma på besøk til oss og Sotra 
RK fekk i alle høve mykje ros for aktiviteten i klubben og alle prosjekta klubben tek del i. Guvernøren sitt 
motto “I hundre mot nye mål” kan passa godt på Sotra RK som heile tida engasjerar seg i nye prosjekt og 
tiltak. 

Det var stort frammøte av ivrege Rotaryanarar som viste gnistrande engasjement og hadde mange spørsmål 
til Guvernøren. 

Guvernøren var som alltid inspirerande å høyra på og han krydra poenga sine med muntre historiar frå både 
maritimt og meir landleg miljø. 

Som takk for eit flott innlegg fekk Guvernøren servert fleirstemt sang av frammifrå merke av det lokale 
Sotra-Rotaryklubb-koret. Han var nok imponert når klubben og kunne varta opp med kulturelt innslag av høg 
klasse. 

Ein svært hyggeleg kveld. 

Som første Rotaryanar fekk Egil med seg, til odel 
og eige, eit eksemplar av Sotra Rotaryklubb sitt 
sanghefte. Han fekk og eit eksemplar av Sotra RK 
sitt nye jubileums-maleri. 

Eit litt redusert sangkor held ei glimrande fleirstemd framføring for Guvernør 
Eikanger - han vart nok imponert.
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                     Guvernørbesøk
                               2006 - 2007
Tysdag 14.11.2006 hadde Sotra Rotary Klubb besøk av Guvernør Astrid Kløve-Graue. Dette vart eit 
interessant møte med svært mange frammøtte rotaryanarar. 

Som sedvanleg hadde Guvernøren først møte med President og sekretær for så å ha eige møte med styret i 
Sotra Rotaryklubb der klubben sine aktivitetar og gjeremål vart gjennomgådde. 
Kl. 20.30 var det tid for Guvernøren å møta dei andre melemmane i Sotra Rotaryklubb. Møtet byrja som 
sedvanleg med meldingar - og påmeldingslister for Lutefiskmiddag og bedriftsbesøk på Toro vart sende 
rundt. Deretter hadde Bjørn Arvid ein morosam 3-minuttar som handla om alskens passord som vi er omgitt 
av i dagleglivet. 
Guvernør Astrid Kløve-Graue hadde eit svært interessant innlegg der ho fortalde både om eigen bakgrunn, 
karrieren i Rotary og den omfattande opplæringa ho måtte gjennom for å bli Guvernør. 
Vi vart og minna om Verdenspresidenten sine motto og mål som gjeld - Reint vatn, - mat og helse, - 
analfabetismen, - medlemsutvikling, - ungdom og - familie. 

Astrid fortalde og om interessante turar ho hadde hatt til Svalbard og Riga og dei mangfoldige 
Rotaryklubbane ho førebels hadde besøkt i si tid som Guvernør. Ho ivra for at vi måtte hjelpa Nord-Norge 
med å få rekruttera fleire medlemmer, slik at dei framleis kunne oppretthaldast som eige distrikt. 

Guvernøren fortalde vidare om leiarskaps- og strategiplanane som var utarbeidd og som ville bli presentert 
for oss til neste år. I tillegg kom Astrid med ein mengde gode idear for aktivitetar vi kan gjennomføra for 
å gjera nærmiljøet meir oppmerksomme på Rotary samt tiltak vi kan iverksetja for å hjelpa og gleda andre 
menneskje. Ho var og innom temaene Medlemsutvikling og yrkesfordeling i klubbane. Ho minna oss og om 
mottoet “Lead the way”. Ho skrytte og av Sotra Rotaryklubb og meinte vi var ein typisk “Ja-klubb”. 
Eit svært interessant innlegg til både glede og ettertanke. 

Før møtet vart avslutta minna Alex oss om påmelding for omvisning på forsvaret sin “dyre” og “mykje 
omskrivne” fregatt. 
Heilt til slutt fekk vi diktopplesing av Oddvar - og kveldens kulturinnslag var i boks med eit morosamt dikt 
av Jakob Sande. 
Ein innhaldsrik og minnerik kveld. 

Guvernøren likte seg i Sotra Rotaryklubb 
Guvernøren vart påskjønna med boka om Fjell Festning som 
takk for eit interessant og informativt innlegg. 
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                     Guvernørbesøk
                               2007 - 2008

Guvernør Carl Lewin flankert av president Inger Thormodsen og assisterande guvernør Grete Sæbøe. 
Etter middag hos president Inger deltok gjestene på styremøte i Sotra Rotaryklubb kl. 19.00 samt på det 
ordinære møtet kl. 20.30. 

Guvernøren var interessert i Sotra Rotaryklubb sine aktivitetar og han fortalde ivrig om moment som han 
meinte var viktige for å driva klubben framover i god rotaryånd. 

Carl Lewin nytta mykje av møtet til å appelera til at klubben måtte skaffa nye, yngre medlemmer, slik at dei 
unge kreftene kunne bera klubben vidare med allle gode aktivitetar. 

Guvernøren var og oppteken av at vi måtte vera stolte av å vera Rotarymedlemmer og at vi gjennom Rotary 
hadde unike muligheter til å få gjennomførd store prosjekt. 

Guvernøren understreka og den store “maktfaktoren” som Rotary Fundation representerte og korleis denne 
kunne nyttast til å skapa fred og fredeleg sameksistens folk og kulturar mellom. 

Det var interessant å høyra på guvernøren som la fram mange aktuelle hendingar for å underbyggja 
meiningane sine. Ein vekkjar for oss i Sotra Rotaryklubb. 

Guvernør Carl Lewin flankert av president Inger Thormodsen og assisterande guvernør 
Grete Sæbøe. 

       187



                     Guvernørbesøk
                               2008 - 2009

Tysdag 26.8.2008 hadde Sotra Rotaryklubb besøk av 
Guvernør Tor Leganger-Hansen. 

Dette vart eit svært interessant møte både for Guvernøren, styret 
og medlemmane i Sotra Rotaryklubb

Guvernøren var først heima hos Presidenten vår, Eiliv 
Lønningen, til hyggeleg prat og tur. Deretter var det styremøte 
der Guvernøren deltok og kom med gode framlegg og idear til 
dagleg drift i klubben. 

Guverøren held eit flott innlegg på det ordinære rotarymøte der 
han spesielt understreka kor viktig det var å gje den 
oppkomande slekta gode livsvilkår - kvar dag er det meir enn 
30.000 barn i verda som døyr som følgje av for dårlege 
oppvekstvilkår. Det bør vera ein sjøvfølgje at vi i den rike verda 
gjer vårt ytterste for å få betra denne situasjonen. Vi som er 
Rotaryanarar kan gjera mykje gjennom Rotary Foundation. 

Det vart og tid til andre markeringar

Alex fekk ei bok om alle dei største slaga i historien. 
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I tillegg til Guvernørbesøket var det mange markeringar på møtet tysdag 26.8.2008. Det var så mykje å 
markera at Guvernøren berre så vidt fekk tid til å gjera seg ferdig med innlegget sitt før møte var slutt. 
Frammøte denne tysdagen var og eksepsjonelt og lokalet var stappfullt av rotaryanarar. 

Presidenten ville gjerne overlevera ei gåve til Alex, som fyller 60 år 31.08.2008. Alex fekk ei flott bok og var 
svært takksam for dette. Han er ikkje vand med å bli minna om at han snart er 60 år. 

Morten vart i vår heidra med ein Paul Harris og han ville gjerne takka for denne utmerkinga. Han fann dagen 
for Guvernørbesøket som eit høveleg tidspunkt til ei markering, slik at Guvernøren og fekk kjennskap til 
denne heidersmannen. Morten spanderte kaker på alle frammøtte - og det var som sagt ikkje få. Han held og 
eit fint innlegg og skjenka ivreg kaffi til alle under heile møtet. 

Oddvar hadde vore på Rotarymøte i Kuala Lumpur. Han overrekte vimpel og helsingar frå Malaysia. Han 
kjem attene til ei meir utførleg skildring av vitjinga under yrkesforedraget sitt seinare i haust. 

Når endeleg Guvernøren slapp til, hadde han mykje godt på hjarta. Han hadde og teke med seg eit banner 
som han overrekte klubben vår og som han håpa kunne hengja framme ved alle høvelege anledningar i dette 
rotaryåret. I tillegg fekk Presidenten vår overlevert vimpelen til Askøy Rotaryklubb. 

Eiliv ville gjerne takka Guvernøren for det interessante foredraget. Han gav Guvernøren boka om Fjell 
festning. Denne boka er framkomen som følgje av eit ihuga arbeid frå Sotra Rotaryklubb med Bjørn Arvid 
og Ole Konrad i spissen. Guvernøren vart svært glad for denne gåva. 

Etter eit slikt interessant men heseblesande møte - varmt var det og - var det godt å koma ut i den milde 
sommarlufta. Vi vart eit godt minne rikare.

Guvernøren overleverte eit flott banner. 

 
Guvernøren fekk boka om Fjell festning frå Sotra Rotaryklubb 
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                     Guvernørbesøk
                               2009 - 2010

Tysdag 6.10.2009 hadde Sotra Rotaryklubb vitjing av distriktsguvernør Ove Sembsmoen. Ove kjem 
frå Stavanger Rotaryklubb, men begynte som rotarianar i Notodden RK for 30 år sidan. Han er altså 
for ein veteran å rekna. Etter god supe og triveleg prat hos President Tønnes Realfsen i Sotra RK, 
deltok Guvernøren først på møte med styret i Sotra RK og deretter på medlemsmøte. Det vart ein 
svært interessant og hyggeleg kveld. 

Guvernøren var svært interessert i kva som “trigga” dei einskilde medlemene i klubben til å verta Rotarianar. 
Dei einskilde styremedlemane fortalde litt om kvifor dei tykte medlemskap i Rotary var av interesse. 
Styremedlemmane fortalde og litt om dei einskilde aktivitetane i klubben og Guvernøren var levende 
interessert i klubben vår. 

Guvernøren fortalde at Rotary no var på “vikande front” når det galdt medlemsmassen og at det var problem 
med å halda oppe aktiviteten og medlemsmassen i dei einskilde klubbane. Han meinte at vi alle måtte ta eit 
tak for å halda “dampen oppe”. 

Guvernøren minna oss og om at vi har mykje å vera stolte over i Rotary. Frå 1985 og fram til i dag er m.a. 
talet på nye poliomyelitt-tilfeller sige frå 360.000 pr. år til 1.800 pr. år. Dette har vore Rotary si merkesak dei 
siste åra. 

Guvernøren vår har eit eige motto: “Rotaryanarar bryr seg”. 

Medlemene tykte tydelegvis om den nye Guvernøren og klokka blei godt over møteslutt før vi gjekk kvar til 
vårt. 

President Tønnes Realfsen i Sotra RK og Guvernør Ove Sembsmoen
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                     Guvernørbesøk
                               2010 - 2011

Tysdag 31.8.2010 hadde Sotra RK besøk av Guvernøren vår Ulf Torkelsen. Ulf var ein rørsleg og flott kar 
som gjorde sterkt inntrykk på medlemane i Sotra RK. Ulf starta som Rotaryanar i 1988 og han fortalde 
malerisk om tida han hadde hatt i klubben og utviklinga til Guvernør dei siste åra. 

Ulf hadde mange fine historiar frå barndomstida - på kaien i Stavanger, frå ungdomstida og utdanninga 
si - først som offiser i forsvaret og sidan som politi. I det yrkesaktive livet enda han likevel opp som dagleg 
leiar i næringslivet - ein posisjon han hadde hatt dei siste 25 åra. Han hadde no så vidt begynt nedtrappinga 
og konsentrerte seg mykje om Rotary. 

Ulf er ein levande engasjert person med mange mål og ynskjer for Rotary. han inviterte oss alle til å vitja 
“skulen sin” i Nepal - ein tur vi aldri ville angra på meinte han. 

Ulf har som eitt av måla sine at alle rotaryanarar i distriktet skal bidra med 200 kroner til Polio pluss 
programmet. Dette var ei sak han brann sterkt for. 

Når det gjaldt medlemsmassen vil han gjerne at distriktet i hans periode skal ha ein netto tilgang på minst eitt 
medlem - då vil medlemstalet vera minst 22.500. 

Ulf gjorde og Verdenspresidenten sitt motto til sitt: 
Utvikle lokalsamfunn 
Skape forståelse mellom kontinenter 

Ulf var oppteken av at det var trivsel i klubbane. Han vart glad når vi tok ein liten pause og smaka på kaka 
som Ole Konrad si kone, Vigdis, hadde laga til oss. Ei strålande kake. 

Til slutt på møtet var det utveksling av vimplar. Presidenten slo på den nypussa klokka si omtrent på tida. 
Ein svært hyggeleg, interessant og inspirerande kveld. 

President og Guvernør 
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                     Guvernørbesøk
                               2011 - 2012

Tysdag 21.02.2012 hadde Sotra Rotaryklubb vitjing av Guvernøren i distrikt 2250 Ingunn Olsen 
Mossefin. Dette vart eit interessant og inspirerande møte. 

Ingunn var godt orientert om Sotra Rotaryklubb sine aktivitetar. Ho hadde undersøkt heimesidene våre nøye 
og var vel fornøgd med det meste. Ho hadde likevel tips til korleis vi kunne forbetra oss, og ho ville gjerne at 
alle held opplysningar om seg sjølve oppdaterte på Matrikkelen. 
Ingunn er ei svært aktiv dame med eit høgt tempo. Ho er framleis yrkesaktiv, men klarar samstundes å vitja 
alle klubbane i distriktet. 
Ingunn er opptatt av at Rotaryanarane får utfolda seg på dei områda dei er best. Ho meinar at det er viktig 
med kontinuitet i komiteane og at kunnskap og erfaring må nyttast til det beste for Rotary. 

Ingunn er levande opptatt av international kommunikasjon og fredsskapande arbeid mellom landa. Dette 
skjer best ved at folk snakkar saman. Ho nemnde fleire gode eksempel på dette - m.a. ungdommar frå den 
Greske og Tyrkiske delen av Kypros. Dei klarde og få til samkvem mellom dei to landa på øya på ein 
frammifrå måte. 

Ingunn gav fleire eksempel på korleis ungdommar både gjorde nytte for seg og hadde stort utbyte av opphald 
som utvekslingsstudentar i “ikkje-vestlege” land som t.d. Brasil. 

Ingunn hadde og oppmodingar til medlemar i klubbar frå distrikt 2250 om å ta kontakt med Rotaryklubbar 
rundt Adelaide i Søraustralia. Dei var svært interesserte i å få vitjing og kontakt med Vestlendingar. Ho hadde 
sjølv vore der fleire gonger og hadde veldig gode erfaringar med opphalda. 

Ingunn hadde og gode erfaringar med at klubbar i distriktet vitja kvarandre eller la opp til felles aktivitetar. 
Mange klubbar hadde flinke foredragshaldarar som godt kunne nyttast av naboklubbar. 
Det vart ein triveleg, interessant og inspirerande kveld. 
Ingunn hadde med seg ei bok som gåve til Presidenten/klubben samt ei flaske Hardanger-cider som vi skal 
nytta som utlodding og skaffa litt pengar til Rotary. Ho fekk i retur ei bok om Fjell festning og ein vimpel frå 
klubben vår. 
Vi takkar Ingunn for tida ho brukte saman med oss. Og ho kjem kanskje att ein tur - ho hadde barnebarn i 
nærleiken :-). 

President og Guvernør med bok og 
vimpel 
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                     Guvernørbesøk
                               2012 - 2013

Tysdag 29.1.2013 var Guvernør Johannes Hausken, på vitjing i Sotra Rotary Klubb. Dette var den 40. 
klubben Guvernøren besøkte i distrikt 2250 i rotaryåret 2012-2013.
 
Møtet tysdag 29.1.2013 var innhaldsrikt og interessant. 

Først informerte Christian om ein skreddar som kjem på vitjing i Sotra Rotary Klubb. Han kan sy kle for 
både damer og menn. Rotaryanarar er derfor invitert til å ta med seg fylgje på denne kvelden. 

Deretter presenterte den nye Rotaryanaren vår, Grethe Bjorøy, seg på ein god og velformulert måte. 

Så informerte Dag Boye Tellnes om organisasjonen Ung Fritid Sotra og noko av det arbeidet denne 
organisasjonen utfører for ungdom på Sotra. Han takka og for støtta på kr. 10.000,- som Sotra Rotaryklubb 
hadde gitt til organisasjonen. 

Til slutt var det Guvernøren, Johannes Hausken, som fekk sleppa til med sine kjernesaker - Polio Pluss og 
støtte til utdanning av studentar i fredsskapande og konfliktløysande emner. 

Johannes meinte vi må vera stolte at vi er Rotaryanarar og tenkje på alt det positive som Rotary har fått 
gjennomført. Johannes fortalte om samarbeidet med Bill Gates og korleis Rotary og Bill Gates foundation 
hadde skaffa tilveie $ 600 mill. I 2012 var det berre 200 nye tilfeller av polio, og det er berre i landa Nigeria, 
Afganistan og Pakistan det no er påvist polio. 

Johannes fortalte og at Rotary var sentrale då FN vart etablert i 1945 og at Rotary framleis hadde fast plass i 
denne organisasjonen - noko å tenkja på. 
Kvelden vart elles krydra med kaffi og stor bløtkake - til ære for både Guvernøren og for den vellukka 
Yrkesmessa som gjekk av stabelen 15.1.2013. 

Det var god stemning mellom 
Guvernør og President 
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                     Guvernørbesøk
                               2013 - 2014

12.11.2013 var det tid for Guvernørbesøk i Sotra Rotary Klubb. Guvernør Tove Kayser hadde teke 
turen til Sotra og ho følte seg heima i klubben vår.

Møtet byrja med 1 minutt stille for å heidra vår gode Rotaryven Perry Farstad som brått gjekk bort sist 
torsdag. 

Guvernør Tove Kayser tok deretter ordet og held eit interessant og fengjande inlegg om både seg sjølv, 
arbeidet i Rotary og tankane for vidareutviklinga av Rotary. 
Tove er oppvaksen på Hop utanfor Bergen, men var nært knytt til Sotra gjennom far sin, “Sotrabesten” som 
var ein av pionerane som arbeidde på Namtveit på Ågotnes. 

Tove er utdanna lærar og har lang yrkeserfaring både frå inn- og 
utland. Tove er no pensjonist. Tove var imponert over aktiviteten 
i Sotra Rotary Klubb både når det galdt prosjekta våre og støtta 
vi gjev til hjelpearbeidet m.a. i Zanzibar. 

Tove hadde og møtt Verdenspresidenten, ein mann ho var svært 
imponert over. Ho meinte derimot at vi kanskje kunne gi enno 
meir støtte til TRF, der Distrikt 2250 no var nede i $ 20 pr. 
medlem pr. år - målsetjinga er $ 100 pr. medlem pr. år.

Tove fortalde og korleis dei no arbeidde for å justera “Rotary-
hjulet” slik at organisasjonen og klubbane vart meir “moderne”. 
Ho forklarte litt om dei nye “grant”-ordningane, Distriktsgrant 
og Global-grant. Ho ville og gjerne vera ein pådrivar for at Sotra 
Rotary Klubb m.a. fekk pilotstatus på opplegget for dei nye 
heimesidene som var utvikla for Rotary. 

Tove var og oppteken av “Fred og konfliktløysing” og ho minna oss på at Rotary betalte for at 10 studentar 
kunne studera ved Universitetet i Uppsala som er kjent for svært god utdanning på dette området. 

Tove minna oss og om kor viktig PolioPluss-saka er og kor viktig det er at Rotary klarar å samla inn mykje 
pengar til denne saka. For kvar dollar Rotary samla inn vil Bill Gates gje $ 2 og WHO $ 0,5. Arbeidet med å 
utsletta polio er eit langvarig arbeid som må gå over mange, mange år.

Tove nemnde og at prosjektet rundt Shelterboksar no var på skinner att og ho oppmode Sotra RK til å kjøpa 
fleire boksar. 

Til slutt leste Tove eit dikt for oss av Madame Curie: Jo eldre man blir, jo mer føler man at det å nyte 
øyeblikket er en nådetilstand, en gyllen gave…” 

Heilt til slutt minna Tove oss om Lovrådsmøtet i april der tidlegare Guvernør Lewin deltok.
Ein interessant og lærerik kveld.
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              Charterfester og jubileer

                                                             Charterfestar
Sotra Rotaryklubb vart chartra 25.2.1985. Dette har klubben markert kvart år ved å halda 
ein fest rundt denne datoen.

Charterfestane vert ofte heldne på klubbhuset, men kvart jubileum vert festen helden på 
Kommandantboligen på Laksevåg der klubben vart chartra.

Kommandantboligen på Laksevåg                                                                                     Foto: Willy Haraldsen
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                                                      Charterfest 2005 

Charterfesten 22.1.2005 var markeringa for Sotra Rotaryklubb sitt 20-årsjubileum. Klubben vart som kjent 
chartra 25.2.1985, og vi feira dette med fest i Kommandørboligen på Laksevåg. Det var her klubben vart 
chartra for 20 år sidan. Fadderklubben var Bergen Vest Rotaryklubb som den gongen var 12 år gammal. 

 

                       President Ragnar Hansen, Paul Harris innehavar Kenneth Bruvik og distriktsguvernør Egil Eikanger. 

Jubileumsfesten vart ei verdig feiring av klubben vår sitt 20 års jubileum. President Ragnar Hansen la ei 
stemningsfull ramme rundt markeringa og visevert Gunnar Fjell held festen i ein ledig og lett tone. Det vart 
ei fin blanding av både kulturelle og kunstneriske innslag og mat, drikke og musikk var av ypperste kvalitet. 
Presidenten vår, Ragnar, held ein fin regi og han både tala og song seg gjennom kvelden til festdeltakarane si 
store fryd og glede. Fadderklubben vår, Bergen Vest Rotaryklubb, var representert med både president Rolf 
S. Roy og vår kjære distriktsguvernør Egil Eikanger. Dei var begge stolte av klubben dei var med å starta for 
20 år sidan. 

Med på festen var og nyutnemnd Paul Harris-representant Kenneth Bruvik som er eit lysande eksempel på 
korleis Rotary si ånd kan omsetjast i praktisk handling. Han er ein sann disippel for undomsarbeid der 
samfunnet elles sviktar. Kenneth har siste tida fått fortent positiv omtale i nyhetsbildet og vi er svært glade 
for at han kunne delta på jubileumsfesten vår. 

Kommandantboligen var pynta i nysnø på jubileumskvelden vår. Damene var pynta i sin finaste stas. Begge 
element var naudsynte ingridiensar for å gjera denne kvelden til eit minnerikt høgdepunkt så langt i 
Rotaryåret 2004/2005. 

 

Vi fekk ein musserande kvitvin som vellkomst og etter kort tid gjekk praten livleg og lett mellom dei 
feststemde deltakarane. Ein travel, sprudlande og mussiserande President var alle plass på ein gong og fekk 
prata med dei fleste gjestene før me kunne setja oss til eit storslagent dekka bord. 

Det var utarbeidd eit flott jubileumshefte med både kveldens meny (mat og drikke) og eit rikhaldig utval av 
sangar. Forutan Rotary-sangen som i si tid vart utforma av Kåre Dyrøy, var det typiske “Ragnar-sangar” som 
var plukka ut for festen vår. For dei som ikkje veit det er presidenten vår, Ragnar, ein stor skald og poet. Han 
har laga tekstar til ei rad kjende melodiar og det er verkeleg morosamt å syngja desse fengjande slagarane for 
fest- og heimebruk. 
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Gunnar var toastmaster 

 

            Bergen Vest Rotaryklubb ver representert ved både presidenten Rolf S. Roy og distriktsguvernør Egil Jørgen Eikanger. 

Gunnar Fjell leia festen på ein framifrå måte og held humøret på topp med gode historiar ispedd gryande 
realisme med store voner (i alle høve for dei som nærmar seg Fjell Alders- og sjukeheim). 

Gunnar slappar av med velfortent kaffi og cognac

Ein jubileumsfest skal vera både til ettertanke og hygge. Det må vera balanse mellom alvor og skjemt. 
Denne kvelden hadde ein optimal balanse mellom dei formelle, kulturelle og morosame innslaga. Det var så 
tilforlateleg at dei minst observante kunne falla i freisting for å tru at dette ikkje var regissert. Men dei som 
kjenner festkomiteen og Presidenten veit at her var ingenting overlatt til tilfeldighetene eller framførd utan 
grundig planleggjing. 
Kongens skål 
 

                           Alex helsa Kongen vår 

Innkomande president, Alex Nordhuus, var kledd i sin finaste offisersbunad. Han var ein framifrå 
representant for å leia “felles-skålen” for Kongen vår. 

Alex gav ein fin intro om Kongen sin plass i Rotary før vi alle reiste oss og helsa Kongen vår, Harald V, med 
ein skål. Dette er tradisjon på alle Charterfestar og vi har heldigvis mange militært skolerte personar som 
med  fynd og klem kan  ivareta denne  tradisjonen. 
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Morten og Frank 
Presidenten vår viser ein eineståande evne til å gje medlemmane ros og oppmuntring. Denne kvelden hadde 
han han famnen full av blomar som han delte ut med rund hånd. Alle fekk si personlege helsing med i 
overrekkjinga. 

                                   Husfilosof Morten mottek blomar 

Morten er vår “grand old man”, vår filosof, vår poet og vår leiestjerne i mykje og mangt. Han har lært 
oss at det kan væra lurt “å setja folk på da” når noko ekstra skal utførast - og det virkar. Til å formidla 
tankevekkjande kvardagsfilosofi på ein lun og tilforlateleg måte er han ein meister. Det fortener verkeleg ein 
blomekvast på ein dag som denne. 

                                                  Ein glad gut, Frank, utveksla denne kvelden blomar med presidenten 

Frank gav oss eit fyldig referat frå klubben sine 20 første år. Han minna oss om Knut Ås (første president) 
sin aktivitet for å få starta klubben. Dei famlande første stega, der Rotarytanken ikkje heilt hadde festa seg i 
dei unge medlemmene. Og om grensesprengjande opplevingar som når kvinner for første gong, under 
president Atle Ulveseth, vart opptekne som medlemmer i klubben. Dette var ei svært interessant 
oppsummering som absolutt fortente blomar og heder. Frank avslutta med å gje vår sitjande president ein fin 
blom - noko som vi alle meinar at han fortener. 

Inger hadde fått ei spesiell jubileumshelsing frå Rosenholm 
Rotaryklubb som ho bar fram på ein framifrå måte - kort og 
greit. 
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Blomar 

                                                                                                                         Nokre av styrerepresentantane som fekk blomar 

Presidenten hadde famnen full av blomar. Han delte ut blomar til heile styret sitt samt arkivaren, Torbjørn 
Samdal, som tek vare på dei dokumenterte skattane våre. Presidenten viste og sin kjærleik ved å dela ut ei 
rose til presidentfrue Nina som støttar han i eit og alt rundt arbeidet med Sotra Rotaryklubb. 
 Presidenten viser ein spesiell omtanke for alle medlemmene i Sotra Rotaryklubb. Denne kvelden vart heile 
styret, arkivaren og ungdomsutvekslingsoffiseren tildelt blomar som takk for godt gjennomførd arbeid. 
Presidenten hadde ei personleg helsing til kvar og ein som fekk utdelt blomar. Den utstrålinga presidenten 
viser i sin daglege dont smittar over på alle oss andre - og vi vert glade og gode medmeneskjer. 

Helsinger og taler 
Mange framførde helsingar og taler på jubileumsfesten. Det flotte med alle innslaga var at dei ikkje var for 
langdryge eller ispedde mykje tørrprat. Desse karane kan stå som eksempel på at helsingar og taler kan 
gjennomførast kort og konsist. 

 

                                  Presidenten i Bergen Vest Rotaryklubb 

Rolf S. Roy var svært glad for å representera fadderklubben til Sotra Rotaryklubb. Han var både stolt og 
imponert når han såg korleis klubben hadde utvikla seg dei 20 første åra. Han ønskte oss lukke til med 
framtida og ambisiøse prosjekt og samfunsnyttige tiltak.

                                       
                                         Vår nyaste Paul Harris representant 
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Kenneth Bruvik var umåteleg glad for den gåva på 50.000,- kroner som Sotra Rotaryklubb har gitt for å 
fremja arbeidet med prosjekta hans. Han kunne heller ikkje takka nok for all blest arbeidet hans no hadde fått 
i nyhetsbildet, noko som Sotra Rotaryklubb hadde ein stor del av æra for. Til sist var han over seg i 
undring over den Paul Harris-utmerkinga han hadde fått frå Sotra Rotaryklubb. Det hadde ikkje heilt gått 
opp for han enno kor stor denne utmerkinga var. Og Kenneth, som vanlegvis er ein snakkesalig mann, vart 
etter desse refleksjonane nærast mållaus. 
Det må vel seiast at Sotra Rotaryklubb er glad for at vi har funne fram til ein slik staut representant for Paul 
Harris som Kenneth Bruvik representerar. 

Taler 

Med ordet i si makt viste president og guvernør seg fram frå sine beste sider. Dette vart ei oppleveing vi aldri 
vil gløyma. 

 

                  Guvernøren skrytte hemningslaust av oss 
Guvernøren gjekk rett på sak og innrømde at Bergen Vest Rotaryklubb var under den kriminelle lågalderen 
når dei 12 år gamle unnfanga Sotra Rotaryklubb. Han var likevel umåteleg nøgd med resultatet. I kveld såg 
han ein 20-åring i full blom med ein fart, spirit og entusiasme som dei fleste klubbar berre kan drøyma om. 
Guvernøren skrytte hemningslaust av klubben vår - dei som ikkje kjende noko stemning frå vinen vart i alle 
høve “berusa” av denne talen. Guvernøren var og svært nøgd med sangboka han hadde fått i gåve frå Sotra 
Rotaryklubb og at han ofte fekk hedreleg omtale med biledfølgje på internettsidene. Guvernøren overrekte 
presidenten vår den nye distriktsvimpelen - med stang og sølvplate med inskripsjon. Han hadde og med seg 
helsingar til oss frå inn- og utland. Det er fantastisk flott å ha ein distriktsguvernør som er så glad i oss. 

Jørgen hadde fått oppgåva med å tale for damene, mens May hadde påteke seg å framføra ein tale for 
mennene. Dette vart både morosamt og interessant. 
Jørgen begynte med å fortelja at han ikkje hadde noko greie på damer. Han hadde ikkje greia på bilar heller, 
men han hadde skjønt så mykje at han trong begge deler for å komma seg fram her i livet. 

Ragnar mjuka opp forsamlinga med gode minner frå Gåddo-turane 
på nittitalet. Her var så mange gode historiar at dei fleste berre sat og 
heiv etter pusten i latterkrampe. Presidenten vår viste seg fram med 
både sang og deklamering i framføringa av talen. Og som alltid kom 
han med rosande ord og blomehelsingar til mange klubbmedlemmer. 
Med sin milde humor får presidenten fram gleda i alle som høyrer på 
han. Talen og helsingane varde sikkert ei god stund, men heile 
framføringa føltes som om det berre tok nokre sekundar. 
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              .. og May gav mannen ein plass i det heile 

Takk for maten 
 

Vi koser oss 

Gunnar bar fram helsingar frå Quito i Ecuador der Sotra Rotary Klubb gjev bidrag for å støtta ein førskule. 
Gunnar kan meir ennå vera toastmaster og formann i kameratskapskomiteen. Det var han som i si tid tok 
initiativet til at Sotra Rotary Klubb begynte hjelpearbeidet for dårleg stilte born i Quito i Ecuador. Dette 
arbeidet gjev frukter, og vi fekk til dette jubileet helsingar både gjennom guvernøren vår og gjennom vår 
primus motor for prosjektet - Gunnar Fjell. Alex vil heilt sikker vera talsmann for å føra dette prosjektet 
vidare i Sotra Rotary Klubb for komande periodar.
Etter maten var det kaffi og cognac og dansen vart sett i gong med felles polynaise.

 

           Gunnar bar fram helsingar og gav Alex gode råd som                       Festdeltakarane prata og koste seg. Her representert                                                                                        
           president for neste periode                                                                  ved vårt æresmedlem og Paul Harris-medaljist Ingvald                                                                                             
                                                                                                                        Ulveseth med frue. 
Vårt æresmedlem Ingvald Ulveseth med frue var til stades på festen. Det var svært gildt for klubben å sjå at 
Ingvald og kona koste seg på festen vår. Ingvald var den første personen som fekk tildelt ein Paul Harris frå 
Sotra Rotary Klubb. Han viser støtt omtanke og interesse for klubben vår. 

GRATULERA med eit flott arrangement.

May hadde verkeleg lagt ned arbeid i å finna ut kor mykje 
mennene hadde betydd oppover i tida. Ho la fram det eine 
storslagne fakta etter det andre - det var til å bli heilt rørt av. 
Men vi ante vel undertonen i det heile - det skein vel gjennom 
at det likevel “står ei (eller fleire) kvinne(r) bak”. Jaja slik er 
det vel med oss menn - vi klarar oss nok ikkje utan damer. 

Dette var hyggelege og tradisjonsbundne innslag som sette ein 
ekstra spiss på ein elles fullkommen kveld. 

Lars Lie har meir greie på damer enn på mat, men kjekt var 
det i alle høve å høyra når han takka for maten 

Alle måltid har ein ende og i år var det Lars Lie som sette 
punktum med takk-for-maten-talen sin. Det vart ei humørfyld 
oppleving. 
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Laurdag 13.3.2010 var det duka for å høgtida Sotra Rotary klubb sitt 25-års-jubileum. Klubben, som vart 
chartra 25.2.1985 har hatt fint driv i dei 25 åra klubben har eksistert. Aktiviteten har vore stor og klubben har 
markert seg både lokalt, i distriktet, nasjonalt og med internasjonale prosjekt.

Sotra Rotary klubb, som berre er 25 år, har alt ein omfattane og rik historie. Ein del av medlemane i klubben 
har vore med heilt frå starten i 1985. Dei har lagd ned mange arbeidstimar for å oppfylla Rotary sitt motto 
“service above self”. På 25-års-jubileumsfesten i 2010 vart desse medlemane heidra med ein Paul Harris 
medalje. Det var ei svært stolt gruppe Rotarianarar som stilte opp til fotosesjon etter utdelinga av medaljene.

                                               25 års jubileum

              Initiativtakarane til Sotra Rotaryklubb vart heidra med ein Paul Harris.
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Noen glimt fra 25 års jubileet:

       203



Håkonshallen er ein perfekt plass å markera eit høgdepunkt som 100-års-jubileet for Rotary. 
Arrangementkomiteen skal ha all ære for den fine markeringa laurdag 19.2.2005.

Sotra Rotaryklubb stilte på festen med 28 
Deltakarar. Dette var ein stor kontingent mellom
dei frammøtte til markeringa.

Mange av medlemmene frå Sotra samlast først
i baren på SAS-hotellet på Bryggen kl. 18.00.
Deretter tok dei ein liten spasertur i fint
vinterver bort til Håkonshallen.

Det var ein feststemd og glad Sotrabataljon

                                Rotarys 100 års jubileum 19.februar 2005

Nokre Sotrastrilar var først samla på SAS-hotellet for å finna 
fram den gode, kollektive stemninga.

Aperitif i 100

Aperitiffen vart servert i flotte glas med monogram og høg stett – slik skal det vera. Feststemde Sotrabuar 
koste seg hemningslaust og let seg sjølvsagt imponera over dei historiske lokala.
Ein del av oss hadde aldri vore i Håkonshallen tidlegare – for oss var det storslagent. Andre hadde vore her 
på omvisning, men ikkje vore deltakarar på fest tidlegare. Nokon hadde vore tilstades både på omvisning og 
fest og dei kunne finna fram til garderoben og andre naudsynte lokalitetar. Det er ikkje så lett for alle å gjera 
seg kjend i ein slik majestetisk bygning, men saman klarde vi oss godt.

Foto: Willy Haraldsen

Stivpynta Anja med ny frisyre og ein ledsager som var godt 
kjend i Håkonshallen

Perry fann roen og tykte omgjevnadane var høveleg for 
ei 100-års-markering.
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Bergens storstove, Håkonshallen, var ei fin ramme for markeringa av Rotary sitt 100-års-jubileum. 
Ordføraren i Bergen deltok på festen, noko som kasta ekstra glans over høgtidinga.

Sotra Rotary Klubb markerte seg sterkt på jubileumsfesten ved at mange medlemmer frå klubben vår var 
frammøtte.

Tre pene herrer på jubileumsfest

Måltidet vart gjennomført med militær pressisjon og effektive kelnarar med bunader tilpassa dei historiske 
omgjevnadane.

Som forrett vart servert Marinerte Scampi med urtedressing og rucculasalat. Til denne retten vart det servert 
ein Domaine La Combe 2003 frå Languedoc.

Som hovudrett vart det servert Lammecarré petit pois og rista fennikel, røstipoteter og balsamicosaus. Vinen 
til dette var ein kraftig Shiraz/Cabernet frå Penfolds Rawson’s Retreat Bin 35.

Som dessert fekk vi Karamellisert sitrus-brulée med marinerte jordbær.

I «røykepausen» mellom hovudrett og dessert vart vi underhaldne av ein glitrande pausepianist, presten Terje 
Wallace.

Sotrafolket var plassert over heile lokalet - alle i strålande 
humør.

Pausemusikk av ypperste slag - presentert av prest Terje 
Wallace
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Mellom slaga

Damer kan markera seg på mange måtar. Inger meinar at damer generelt sett kjem altfor mykje i bakgrunnen 
- ho strevar her med å stikka hovudet fram. Andre damer veit å få oppmerksomhet etter andre oppskrifter 
- her representert ved Nina og Vigdis.

Nina og Vigdis i 100

Kaffi avec

Etter middagen vart det som seg hør og bør servert kaffi avec. Her fekk Rotaryanarar utfalde seg med 
koseleg prat og kanskje meir vidløftige diskusjonar.

Det er alltid avslappande og godt med ein kaffikopp etter måltidet. Dei fleste set nok pris på ein liten avec 
og. Cigaren måtte i år nytast i friluft i borggården.

Mens dei fleste prata småkoseleg om daglegdagse gjeremål, kan ein nesten tru at Ordføraren i Bergen og 
Presidenten vår diskuterte ny 8-felts Sotrabru og kommunesamanslåing. Dei virka i alle høve svært 
engasjerte i viktige spørsmål.

Trine koste seg med kaffien – ho spanderte avec på 
heile bordet.

Inger vil fram i ljoset.

Kommunesamanslåinga er nesten klar.
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Polonaise

Tidlegare forsvarssjef Torolf Rein og tidlegare Admiral Hans Kristian Svensholt leia polonaisen på ein 
framifrå måte. Det er ikkje berre enkelt å justera fart og pressisjon når over 200 personar taktar gjennom 
lokalet, men med militær orden og struktur vart polonaisen gjennomførd etter alle kunstens reglar.

Etter polonaisen var det dans til svingande taktar frå bandet Starlet – dei held det gåande til over kl. 2 på 
sundagsmorgonen. Det var strålande musikk tilpassa ein vaksen og ungdommeleg årsklasse.

Tidlegare forsvarssjef Torolf Rein tok føringa

Etter kvart som natta seig på vart lokalet tømd for festglade gjester. Sotra Rotary Klubb har derimot ein hard 
kjerne som etter kvart festa grepet om det meste.
Dei fleste har kanskje kongstankar om seg sjølve, men i desse lokalitetane kunne ein få oppleva at draumen 
vart verkeleg. Våre to kongar fekk etter kvart utfalda seg på podiet – og sanneleg min hatt kunne dei sikkert 
klara rollen begge to.

Franken er ein ypperleg konge Ragnar kan meir enn å vera President
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Slutt

Alt har ein ende - slik og 100-årsmarkeringa. Til slutt var det berre folk rundt eitt bord. Dei kom sjølvsagt 
alle frå Sotra Rotaryklubb.

Kl. 2.30 tykte til og med Rotaryanarane frå Sotra at det var høveleg å avslutta i Håkonshallen. Då hadde 
dessutan baren vore stengd i ein halvtime og musikarane hadde pakka saman. Vi hadde heller ikkje Larsen 
med oss, slik at vi kunne få dansa til «California blue». Nei, det var ikkje anna å gjera enn å snu nasa 
heimover mot vest.

Restane av Sotrabataljonen vart samla i ein maxitaxi og vi for fredeleg heimatt.

Alle var samde om at dette hadde vore ei flott og minnerik markering av ein 100-åring i 100.

Det minkar på folk rundt borda Det lakkar mot slutten

Foto: Willy Haraldsen
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                                      Sosiale samlingar
                                                             
Sotra Rotary Klubb har gjennom åra etablert ein del «faste» programpostar av sosial karakter.

Kvar haust er det avsett ein kveld til å læra om og smaka på raude vinar – «Haustens raude vinar». 

Presidenten inviterer og på «Presidentens lutefiskmiddag» ein kveld med etterfølgjande fridag. 

Samlinga med «Erter, kjøt og flesk» går og for seg ei kveldsstund med fri dagen derpå, mens den 
årlege «Julekosen» vert gjennomførd på ein vanleg tysdagskveld.

I vårsemesteret er det sjølvsagt «Charterfesten» som er det store høgdepunktet, men enno ein fast 
post har etablert seg i programmet, nemleg «Vårens kvite vinar».

På alle overnemnde sosiale aktivitetar vert og Rotarymedlemmene sin «betre halvdel» inviterte 
med. Dette har vist seg å vera ein glimrande ide og frammøte på desse samlingane er jamt over 
godt.

Vi vil i denne bolken gje ein liten prøvesmak på kva dei einskilde samlingane kan innehalda av 
program.

Det er viktig å understreka at alle sosiale samlingar vert betalte av dei deltakarane som melder seg 
på slike tilstelningar. Ved spesielle jubileum kan Sotra Rotaryklubb subsidiera deler av kostnadane 
ved tilstelninga.
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                                                 Juleavslutning 2004

Tysdag 14.12.2004 kl. 19.00 held Sotra RK ein juleavslutning for første halvår av året 2004/2005. 
Avslutningen vart helden i klubblokala våre - Rødekorshuset. 

Juleavslutninga var rik og interessant både med omsyn på program, innslag og markeringar. 
Kameratskapskomiteen hadde verkeleg lagd ei ramme rundt tilstellinga som sette oss i høgtideleg 
julestemning. 

Det var Kenneth Bruvik som stod for hovudprogrammet - med eit fint foredrag om det arbeidet han gjer for 
ungdommar i regionen. 
Før Kenneth slapp til hadde presidenten ei utførleg utreiing om Rotary sine ideal og organiseringa av Rotary. 
Dette var ei fin innleiing til å overlevera Gunnar Buvik Rotarynåla som eit synleg symbol på at han no er 
fullverdig medlem i Sotra Rotary Klubb. 

Ove fortalde med stor innleving om Juletrefest på Sotra i “gamle dagar” 

Gunnar var i god julestemning før tildelinga av Rotarynåla Gunnar får Rotarynåla av president Ragnar Hansen
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Gunnar Buvik vart overlevert Rotarynåla som eit synleg prov på at han no er fullverdig Rotarymedlem. Vi 
ønskjer Gunnar velkommen til klubben vår. 

 

 

Kenneth presenterte eit opplegg som var både interessant og lærerikt. 
Kenneth Bruvik hadde hovedprogrammet på juleavslutninga. Han fortalde om det arbeidet han utfører for 
ungdom i Hordaland. 

Undervisninga baserar seg på å skapa positive friluftsoppleveingar for barn og ungdom i skular og 
barnehagar. Det er eit stort behov for lærarkrefter og instruktørar innan natur og miljø og Kenneth er ein av 
dei mest markerte personar på området. 

Norges Jeger- og Fiskerforbund (NJFF) i Hordaland har frå hausten 1998 organisert eit undervisningstilbod 
med instruktør som vert tilbydd skular og barnehagar i fylket. Målsetjinga er å gi ein innføring i dei 
nasjonale friluftstradisjonane våre, der fiske, jakt og turar i skog og mark er naturlege aktivitetar. Kenneth er 
ein slik instruktør som er høgt skatta av alle som gjer seg nytte av han. 

Kenneth hadde mange historiar han kunne fortelja om kor viktig denne praktiske opplæringa og erfaringa er 
for den oppveksande slekta. Eit svært interessant foredrag. 

Til slutt leste Vigdis Karlsen juleevangeliet til oss og Ove Foldnes fortalde stemningsfullt om korleis det var 
å vera på juletrefest i “gamle dagar” på Sotra. Verkeleg strålande innslag. 

Som ei ramme rundt det heile vart det servert rykande varm sjokolade med krem og julekaker. Sangkoret 
varta opp med fleirstemd sang og flytta oss over i ein høgsakral og opphøga stemning. Dette var til å verta 
heilt rørt av. 

Maken til flott juleavslutning har vi aldri hatt. 

Kenneth tykte juleavslutninga i Sotra RK var stemningsfull og hyggeleg 
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                                        Juleavslutning 2007

                     Stemningsfull juleavslutning i Sotra Rotary Klubb 2007

Tysdag 18. desember 2007 var det duka for juleavslutning i Sotra Rotary Klubb. Vigdis hadde laga 
juledekorasjonar og borda var fint pynta med juleduk, julesanghefte og blomar. Det var tydeleg at det låg 
kvinneleg kløkt bak dette arrangementet både når det galdt ramme og innhald. Deltakarane fekk servert 
snittar samt Ole Magne sine mange og frammifrå sildesalatar. Det heile blei supplert med god drikke av 
fleire slag. 

May, som er formann i “kameratskapskomiteen”, hadde laga ein fast og fin regi på juleavslutninga. Ho hadde 
sjølv tatt på seg rollen som “festgeneral” og ho leia denne høgtidsstunda på ein frammifrå måte. Her var det 
ingen dødpunkt - det eine høgdepunktet følgde det andre.

Juletreet stod ferdig pynta i salen og det kribla vel i mang ein fot som hadde lyst til å gå i ring og synga 
julesongar. Og julesongar vart det - frå eige utforma hefte - om enn ikkje rundt juletreet. Vi song fleire 
kjende julesongar til Karsten sitt akompagniment. 

Vigdis fortalde Juleevangeliet for oss. Eit juleevengelium fyld av små stemningsbilder frå hendingane i 
stallen og på marka utanfor. Ei fin og koseleg framstilling av bodskapen.
 
Juletreet stod klar til fest
Morten, som er vår faste kosør, framførde fleire trivelege og humørfylte historiar frå gamal tid. Han påpeikte 
dessutan at reklamen på baksida av Rotaryheftet til Yrkesmessa hadde motiv frå ein plass mellom Telavåg og 
Glesnes - alt han veit. 

Jørgen og Oddvar informerte om at Rotaryheftet til Yrkesmessa i januar var i rute og at annonseringa i heftet 
og dette året ville gje Sotra Rotaryklubb høve til å yta bidrag til gode formål. Dei var samde om at vi no 
hadde fått den ultimate utforminga på heftet og at vi for ettertida ikkje måtte auka volumet på dette.

Vigdis pynta til julehøgtiding Nina deltok som alltid med godt humør
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Norvald informerte om at Rotary International i USA hadde oversend endeleg sluttrapport for 
Romania-prosjektet som vi har gjennomførd saman med Rosenholm Rotaryklubb. Prosjektet fekk ros for 
god gjennomføring. Prosjektet har tatt 3 år og 8 mnd. frå det vart starta til sluttrapporten er motteken. Med 
dette er nok ein milepel i klubben nådd.
 

Line vart teken opp som fullverdig Rotarymedlem. President Inger overleverte Rotarynål og diplom. Line 
fekk og boka om Fjell Festning som Sotra Rotary har vore sterkt delaktig i å få produsert.

                 Borda var fint pynta og det var god stemning

Avslutningsvis vart det gjennomførd loddsal for 
Rotary - blomar, kransar og nokre kunstgjenstandar 
vart utlodda. Loddsalet gjekk strykande og 
klubbkassen vart styrka med enno litt midlar. 

Vi avslutta med “Deilig er jorden” og ønskte kvaran-
dre ei God og velsigna Julehelg. 

Ein verdig, stemningsfull og minnerik markering.

Line vart tatt opp som Rotarymedlem og fekk nål og diplom
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                   Lutefiskaften 24.november 1998 på Royal Kro, Sartor senter 

                                                                    Midt på bildet Arne Nygård

                                                                Konferansier var Ragnar Hansen

Håkon Lie er en mann som lager god mat og 
drikke i klubben. Velsigne ham for det!

                           Lutefiskmiddag 1998 
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                           Lutefiskmiddag 2003 

Fredag 28.11.03 kl. 19.00 gjekk presidenten sin lutefiskmiddag av stabelen. Dette året vart middagen helden 
i presidenten sine kontorlokaler i Temahuset på Straume. Det var Normann Lillebø og Royal Kro som stod 
for maten, mens 31 deltakarar stod for den fine stemningen. 

Forventningane 

 

Kameratskapskomiteen gjorde ein stor jobb for å finna ei fin ramme for lutefiskmiddagen. Ved første runde 
var berre 6 medlemmer påmelde til middagen, men når kvelden oppstod var vi heile 31 deltakarar på festen.
Damene hjelpte til med å skapa julestemning, mens kameratskapskomiteen kontrollerte at alt var som det 
skulle vera - i lokala og med serveringa. 
Det var utforma songbok til den store kvelden. Rotary-sangen vår var sjølvsagt på plass, men det var og 
andre songar i den vesle songboka - ikkje alle var like lette å syngja med tilhøyrande melodi. 
Det var ein fin stemning heile kvelden - og sjølv om mange måtte gå før middnatt var det folk som held det 
gåande til langt på natt.

President Conrad Hansen

Kameratskapskomiteen ved Svein Allan og Frank 
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Som aperitif vart servert ein flott Moselvin - Brauneberger Juffer Auslese 
2001 - med Presidenten sin eigen label. Denne vinen er ikkje daglegdags kost 
for Rotarianarar, men den fall tydeleg i smak for dei fleste. 

Vinen var ein fin oppvarming til eit av kveldens høgdepunkt - sang av Silje 
Braun Øversveen, dottera til Rotarianar Mario, framførde 3 flotte 
solonummer til bakgrunnsmusikk av kjende komponistar. Silje er premiert i 
ein sangkonkuranse i Marokko - og det kunne høyrast. Dette var 
underhaldning i toppklasse. Publikum var både opprømte og rørte etter den 
fine seansen og dei fleste var no klare til å innta ein betre middag lutefisk. 

Silje har og utgitt ein CD med 12 fine sangar. Det var fleire som tok eit 
eksemplar med seg heim. 

Silje var ein utruleg flink artist som 
målbandt publikum 

Måltidet
 
Normann Lillebø hadde laga eit storslagent måltid til oss. Han hadde til og med tatt omsyn til dei som ikkje 
et lutefisk - dei vart servert med pinnekjøt og kålrabistapp. Aquaviten smaka like godt til begge rettane - og 
han vart oppdrukken. Kanskje det merkast dagen etter ? 

 

 

Det var litt uvant for serveringspersonalet å ha kjøken i same rom som festen vart helden, men det gjekk 
strålande. No fekk vi sjå kor effektive og flinke serveringspersonalet er når dei tilrettelegg fat etter fat med 
bugnande mat. 

Presidenten og kona storkoste seg saman med ein feststemd gjeng. Maten vart supplert av musikk, sang og 
gode innlegg. 

Etter måltidet 

 Etter maten vart det kaffi avec. Det var forskjellige avec-ar, men dei fleste fann det godt med litt cognac. 
Musikken spelte opp og dei sprekaste tok ein svingom i resepsjonen. Vi fekk og fleire kulturelle innslag av 
lokal karakter. Innkomming President, Ragnar, spelte opp til vår lokale sangartist, Lars. Det vart som vanleg 
“California Blue”. Og som alltid framføring av ypperste klasse. 

Presidenten og kona storkoste seg 
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Møterommet, der ljoset kan dempast, vart ein populær tilhaldsstad for mange festdeltakarar - og det vart 
innbydd til ope møte for alle som hadde noko vetig å formidla denne kvelden. 

Morten er ein sindig mann og han hadde ein lang konversasjon med livseleksiren som vart utlevert saman 
med kaffien. Det kan nesten sjå ut som han “ber for maten” der han sit og kosar seg med synet av det vesle 
cognac-glaset. 

Morten var, som dei andre festdeltakarane, i “høgstemt” lune. Han la og denne kvelden fram reflekterte 
synspunkt på samfunnet sine mange viderverdigheter. 

Morten tok på seg sin “russiske” uniform og rusla ut i hauststormane rundt midnatt. Han meinte festen var 
avhelden med den stil og verdighet som eit slikt tradisjonsrikt lutefisk-evenement fortenar. 

Vel møtt neste år. 

Morten “ber for maten” 
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                           Lutefiskmiddag 2004 

Fredag 19.11.2004 held presidenten sin årlige lutefiskmiddag. Det var som vanleg stor stas med mange 
feststemde deltakarar. På bildet ser vi ein alvorsfull president som held den viktige talen, mens fru Nina 
sjekkar teksten så ingenting vert gløymd. Innkomande president Alex m/frue føl ivreg med på seansen - her 
må takast lærdom til neste år. 
Presidenten hadde ein lang, reflektert og tankevekkjande tale. Han minna oss om ideala våre. Han gjekk 
gjennom alle dei omfattande prosjekta som Sotra Rotary Klubb arbeidar med og han han klarde som alltid å 
gjera oss andre glade. 

Vi har hausten 2004 både fått vår eiga sangbok og vårt eige sangkor. Dette er ein strålande ide som Gunnar 
Fjell har vore primus motor for å få gjennomførd. 

Presidenten likar både lutefisk og aquavita, så når dette vert krydra med stemningsfull sang kunne han ikkje 
anna enn å sitera Bjørn Eidsvåg: ”Kan vi ha det bedre enn vi har det no”. 

Markeringar 

Ragnar held ein fin tale

Pastpresidentane skåler for seg sjølve Villie Nygård vert oppteken som medlem i Sotra 
Rotaryklubb 
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Også i 2004 vart det gjennomførd mange markeringar. Som alltid var det stor ståhei når Past-presidentane 
fekk lov å skåla for seg sjølve. 

Litt meir alvor var det med opptak av nytt medlem i Rotaryklubben vår. Her er det Villie Nygård som får 
overrekt Rotarynåla av President Ragnar Hansen. 

Sotra Rotaryklubb har eit strålande miljø og eit godt samhald mellom medlemmene. Vi er flinke til å 
markera årstider og årlege tradisjonar. Sidan klubben vart starta for snart 20 år sidan har det vore 19 
presidentar i sving. Aquavita-budsjettet for desse stig år for år - alderen ser ikkje ut til å tyngja. 

Måltidet 

 

                  Rikelig med steikt bacon må til                                                        Skål for strålande mat 

Det var som alltid god stemning under middagen. Alle var utstyrd med høveleg smikke, slik at medfødde 
reidskap for matinntak enkelt kunne kombinerast med kniv og gaffel. 

Det er utruleg kor kjekt det ser ut med ein felles bunadskode. Ser vi godt etter kan vi enkelt sjå at det er ein 
viss slektskap mellom folk på 2 og 102 år - og oss midt imellom. Jaja, mat skal alle ha og lutefisk er noko av 
det gildaste vi kan få. 

               Morten talar - alltid med like stor innleveing                                 Presidenten og fru Nina er tydelig imponerte
 
Under alle høgtidsfulle lutefiskmiddagar er det vanleg med kunstneriske, spirituelle og/eller kulturelle 
innslag. Slik var det og på denne kvelden. 

Morten held forsamlinga i ånde - som vanleg med eit strålande innslag. Presidenten med fru Nina er over seg 
av undring over denne oppkoma av kultuerlt vidd og visdom - er det løye dei ser heilt imponerte ut ? 

Sheree 

Sheree har vore hos oss i 10 månader. Snart reiser ho heim att til Rochester/Melburne i Australia. På denne 
kvelden vart ho heidra med både tale frå presidenten og gåver frå Sotra Rotary Klubb. 
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Sheree får både Rotary-bildet og smykke med seg heim at til Australia 

25.januar 2004 kom Sheree for første gong til Noreg. Ho har no vore utvekslingsstudent i snart 2 halvår. I 
denne perioden har ho lært seg både skriftleg og munnleg norsk. Ho har vore på fleire turar utanfor Noreg og 
ho har vore på turne heilt opp til Lofoten og Vesterålen. 

Sheree deltok og på Handicamp på Haraldsvangen sommaren 2004. Dette var noko av den sterkaste og 
flottaste opplevinga ho hadde i utvekslingsåret sitt. 

Sheree er ei oppvakt jente som er moden for alderen sin. Gjennom opphaldet i Norge har ho budd hos 5 
forskjellige familiar og har sikkert lært nordmenn å kjenna på både godt og vondt. 

Vi i Sotra Rotary Klubb er glade for at Sheree har vore her hos oss og vi vil ønskja ho lukke til vidare i livet. 

Avslutning 

 

                      Dessert - utan smikke                                                                  Presidenten og fru Nina svingar seg
Etter eit langt måltid med talar og kulturelle innslag, var det tid for desserten - og så dansen. Alle som ville 
fekk ta av seg hakesmikkene. 

Ein god lutefiskmiddag varer ofte ut i dei små timane - slik også denne kvelden/natta. 

Etter at vi stappmette måtte gå frå bordet, var det litt befriande at vi fekk (r)øra oss litt til god musikk. Her 
ser vi presidenten med fru Nina svingar seg elegant i valsen. 

Og alle var samde om at dette hadde vore ein stor og minnerik kveld. 
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Lutefisken 2008 

Her er et bilde fra “Presidentens lutefisk” på lørdag den 15. november 2008. Bildet viser “past presidenter” 
samt presidenten som mottar den tradisjonelle akevitten. Ytters til venstre ser vi Lars som toastmaster. 
Nr. tre fra venstre er Mogens Kjærsgård, som er past president fra Nesbyen Rotaryklubb og som var vår 
gjerst denne kvelden. Ytters til høgre kan vi skimte brettet som drinkene sto på og som holdes av “Incoming” 
Tønnes. Som vanlig ble dette en hyggelig fest med tilsammen 34 deltakere.
 

Laurdag 15. november 2008 held Sotra Rotaryklubb sin årlege Lutefiskmiddag på Rødekorshuset. Det var 
ein eksklusiv og feststemd peletong som deltok på middagen

Vi ble servert en meget bra lutefisk med tilbehør og pinnekjøtt til de som foretrakk dette. Våre eminente 
historie og vitsefortellere Lars, Ole Magne, Ragnar og Frank underholdt under bordsetet. Det samme gjorde 
Lars og Ragnar også med sang og gitarspill. 

To av våre nye medlemmer fikk, av president Eiliv, overrakt nålen og diplom sammen med noen velvalgte. 

De siste gikk hjem kl. 0200 om natta. Noe som skulle tyde på at det var en hyggelig fest. 

                           Lutefiskmiddag 2008 
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                           Lutefiskmiddag 2013 
Lutefisken 2013 

Fredag den 22. november møttes klubbmedlemmer med følge, i alt 34 stykker, til den tradisjonelle “Presi-
dentens lutefisk”. Høg stemning med god mat og drikke. Noen få ønsket og fikk pinnekjøtt, men de aller 
fleste tok for seg av den velsmakende lutefisken med tilbehør. Bordsetet ble åpnet med at alle reiste seg og 
utbrakte “Kongens skål”. Etter måltidet trakk vi oss tilbake til salongen der “cafe avec” ble inntatt. 
 

              Pastpresidentar ventar på sin årlege Aquavita 

 

Samlingen ble åpnet med at, tradisjonen tro, alle past presidenter ble oppstilt i en halvsirkel mens May 
(presidenten) serverte et lite glass akevitt til samtlige. Under måltidet reiste Nurket seg og opplyste at hun 
desverre så seg nødt til å forlate klubben vår. Dette da hun nå, siden hun og ektemannen hadde flyttet til 
Bergen, var blitt antatt som medlem i Bergen Rotaryklubb. 

Under “takk for maten” talen leste Eiliv opp et selvskrevet dikt om lutefisken: 

I mange år eg symde fritt omkring 
og om skjebnen visste eg ingenting. 
Så skjedde det i mars ein gong, 
at eg vart lurt av ei fiskestong. 
Huttemegtu for ein lagnad eg fekk. 
Slakta og flådd so eg såg ut som ein sekk. 
På naustveggen hang eg i vind og i vær – 
langt borte frå alt som eg hadde så kjær. 
So vart eg lagt ned i vatn og lut. 
Bevare meg vel korleis eg ser ut. 
No ligg eg her både skjelven og gul 
mens de set omkring meg og snakkar om jul. 
Eg skjønar då no at eg i magen skal ned. 
Då vonar eg at eg omsider får fred. 
No vil eg ynskja dykk alle det beste. 
Slik er det å bruka meg når de skal feste. 
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                                 Sommarfest 2007 
12. juni 2007 hadde Sotra Rotaryklubb ein flott sommarfest hos Kornelius på holmen. Det var skipa til 
sjømatbuffet og alle fekk meska seg med husets gode vinar. 

Høgstemde Rotaryanarar møtte opp på Døsje eller Brattholmen kl. 18.00. Deretter gjekk turen til Kornelius 
på holmen. 

Her fekk vi først eit foredrag om opphavet til holmen og deretter ein god introduksjon om utvikling og drift 
av noverande etablisement. Svært interessant. 

Det vart deretter servert mat - havets delikatesser inkl. røykt kvalkjøt. Ei stor oppleving. 

Rotaryanarane fekk og meska seg med ypperleg kvitvin som følgje til den gode sjømaten. 

Det heile vart avslutta med kaffi - og meir vin for dei som ville det. 

 

  

 

Rotarybåtane låg på rekkje og rad.

               AlfSætre, “Kornelius” sjølv overvaka det heile 
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Nurket og Ragnar



                                                               Vinsmaking 26.9.2006
Tysdag 26.9.2006 var det på ny vinkveld i Rødekorshuset på Straume. Om hausten er det raude vinar 
som skal testast. Slik også denne haustdagen. Og til god vin må vi ha god ost - og det fekk vi. 
Vinkvelden hausten 2006 gjekk av stabelen etter heilt vanleg og tradisjonelt mønster. 
Conrad fortalde om opplegget for testen, om vinglaset, om tunga vår og smakane, om luktane og uttrykkja, 
om subjektivitet, om “å halda i stetten”, kor mykje vin vi skal ha oppi glaset, om temperatur og lagring. Så 
var det kvalitetsfaktorane, håndverket og kunsten. 
Deltakarane var lydhøyre og interesserte, men som alltid vert det eit problem når foredragshaldaren held 
folket på pinebenken med langdryge teoriar, mens vinen står urørd framfor deltakarane. 

Straks vinsmakinga kom igang, vart det “liv i leiren” og det var med nauda foredragshaldaren fekk øyrens 
lyd til å få presentert den siste av dei 5 vinane. Sjå vedlagd fil for ein beskrivelse av vinane. 

Straks det var fritt fram til å forsyna seg med dei einskilde vinane, vart og osten sett på bordet. 
Klubbkomiteen, med invitert gjest Oddlaug, hadde stelt i stand flotte ostefat med mykje eksklusiv ost. Fata 
var rikt pynta med frisk frukt av ymse slag. Veldig fint. På bordet var det pynta med haustlauv og serviettar 
til mangslunge bruk - både for fargeanalyse og tørk. 

Klubbkomiteen begynte å rydda litt tidleg, men mestedelen av både osten og vinen var forterd så det må vel 
seiast at det var på høg tid vi gjekk heim i ti-tida om kvelden.

PS ! Prisen for vinane vi smaka var følgjande: 
Rocca - Sangiovese - Italia kr. 69,90 
Marques de Vitoria - Tempranillo - Spania kr. 184,00 
Malvira Roero Superior - Nebbiolo - Italia kr. 252,00 
Peter Lehmann - Shiraz - Australia kr. 129,90 
Sestante Monte Masua, Amarone - Corvina ++ - Italia kr. 293,00 

 

                                     

                                                                                                          

 

                                   Vinsmaking 2006 

Conrad presenterte vinane og fortel om tunga ... 

Presidentparet lytta ivrig og var tydeleg interessert i god vin 

Diskusjonen gjekk om farge, bouquet og spennande vinsmakar ... 
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Frank og Robert hadde denne vårkvelden i 2008 laga eit fint opplegg for kvelden. 

Først introduserte Frank kunsten med å laga god mat. Kvifor råvarene er viktige og kvifor planlegging og tid 
er naudsynt. Robert supplerte fint. Så gjekk det vidare slag i slag. 

Frank fortalde om korleis gode råvarer kunne finnast og korleis dei skulle håndterast. 

Robert gjekk gjennom ingridiensar og handsaming av råmateriala for forretten. Marinert kvalkjøt og 
ostesauce.

Frank gjekk gjennom dei einskilde bestandane i hovudretten og desserten. 

Når teorien var unnagjort, gjekk vi til kjøkenet og vi fekk sjå når Robert laga til forretten. 

Alle fekk så forsyna seg med forrett og gå til vinbordet for å finna høveleg drikke. 

 

Alle fekk 4 slag vin og skulle så finna ut kva vin som høvde best med maten. Denne seansen vart 
interessant sidan vi fann ein vin som var øydelagd av kork (ein sopp som set dårleg lukt/smak til vinen). 
Alle fekk då læra om denne styggeskapen, slik at ein med stø kommando kan senda vin ut på ein restaurant 
eller få ny flaske på polet dersom vinen er øydelagd. Men det var rikeleg og nok vin til alle - så ingen fåre. 

Etter forretten fekk vi sjå når Frank laga hovudretten (alle bestandane - med litt forarbeid). Svært interessant 
med krydring, citronpressing og til-smaking. Saucen var flott, smakfull og feit. 

Alle fekk så forsyna seg med hovudrett - og så finna tilhøyrande høveleg vin. 

                     Gourmetmat og vin 2008 

Frank smaka og smaka.........
Robert hadde eit brilliant lag med knivane. 
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Til slutt var det desserten - frukta var oppskoren og blanda nett før møtet byrja, men den smaka like 
fortreffeleg for det. 
Til slutt gjekk Vigdis gjennom eit korrekt oppsett av eit fint pynta bord - med alle “tarvender” rett plassert og 
i rett bruk etter boka “Skikk og bruk” frå 1960-åra. Ein svært interessant sekvens. 
Heilt til slutt viste Robert oss diverse kutte-teknikkar for grønnsaker og frukt. Særdeles lærerikt. 

 

Deltakarane var imponert over den gode maten som vart framtrylla. 

Etter kvart som måltidet skrei fram, vart vi både stemningsfulle og salige. 

Etter å ha anretta vår eigen tallerken ein gong, var det mange som nytta høve til å gjera eit andre forsøk - for 
å sjå om pynten og fargane på dei einskilde ingridiensane kunne danderast på ein enno meir fantasifull og 
apetittvekkjande måte. Skribenten trur og at nokon forsynte seg for andre gong p.g.a. at maten var så 
uhorveleg god at det var vanskeleg å slutta å eta. 

Testing av vin 

 

Morten var så entusistisk at han sat og stod om ein annan  Alex himla med augene i rein vellyst etter mat- og vin-opplevinga 

Ole Magne hadde kolossalt mange vinar som måtte testast. 
Og alle måtte testast fleire gonger. 
 

Vigdis er no klar for både vin- og mat-test 
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Å testa vin kan vera ei krevjande oppgåve - i alle høve når klubben ikkje har noko “bøtte” som ein kan spytta 
i. Deltakarane gjorde likevel ein fin jobb på dette området. 

Vin er eit interessant tema. Å testa vinen for seg sjølv - utan mat attåt - er enkelt og greit. Når vinen skal 
passa saman med mat, er det straks andre element enn den reine vinen som kjem inn i bildet. Dersom og 
omgjevnader, følgje/vener vert teke med i heilskapsinntrykket kan opplevinga verta svært god sjølv om ikkje 
alltid vinen er av aller ypperste slag. 

I dag var det derimot svært gode vinar (bortsett frå flaska som var øydelagd av kork). Når maten og selskapet 
og var godt, vart heilskapsinntrykket svært godt. 

Skikk og bruk 

Vigdis hadde dekka eit flott bord etter alle reglar i boka “Skikk og bruk” samt ein god del praktiske råd frå 
eigen erfaring. Ho hadde i dag laga eit eksempel med “løparar” i plassen for heildekkande duk på bordet. At 
ljos og blomedekorasjon skal vera av den låge typen vart og understreka - eit svært godt råd. 

Dekketøy (“tarvender”) var plassert korrekt etter standard oppdekkingsreglar. Vigdis viste og korleis vi 
kunne signalisera med kniv og gaffel til kelnaren - “pause”, “ynskjer meir mat” og “ferdig - ta bort”. 
(Skribenten har vanlegvis tomt glas, men Vigdis visste ingen måte å signalisera til kelnaren for påfyll av vin. 
Plystring er visstnok ikkje lov). 
Rekkefølgja av glas er ikkje tilfeldig. Vatn/farris-glaset skal stå på plassen sin heile tida, mens tomme vinglas 
vert fjerna etter at den einskilde retten er fortærd og alle talene er ferdige (vi må ha eit glas og skåla med). 
President og innkomande president følgde nøye med når Vigdis gjekk gjennom “Skikk og bruk”. Det vert 
nok stil på festivitasen i Sotra Rotary Klubb dei komande åra. 

Hugs å halda glaset i stetten !!! 

Vigdis viser “Skikk og bruk” Mat og vin vart ei stor oppleving 
 

Flott oppdekning - merk fargeval, dei låge dekorasjonane og 
pynten. 
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                                Kvitvin og nål 2012 
Tysdag 15.5.2012 var det tid for både utdeling av Rotarynål til Micaela, sang og trall samt vinsmaking 
med etterfølgjande fiskesuppe. 
Det vart ei hyggeleg samling med alle naudsynte sosiale stemningar. 

 

Kvelden vart opna av Alex som fortalde korleis han hadde streva for å kjøpa inn ingridiensane til fiskesuppa 
- og kor mange timar han måtte arbeida med å få alt innhaldet til å smaka godt saman. Det var ein lysteleg 
historie med mange skjer i sjøen, men resultatet var upåklageleg når det endeleg kom på bordet. 

Etter at Ragnar hadde stemt gitaren og alle hadde delteke i opningssalmen, kunne Conrad fortelja om kor 
store vanskar han hadde hatt med vininnkjøpet. All vinen han skulle ha var utseld på alle pol - og no hadde vi 
enda opp med, for han, heilt ukjende vinar. 

Tilhøva låg altså til rette for den reinaste katastrofe, men slik blei det ikkje. 

Conrad held sitt sedvanlege foredrag og vinen vart testa etter alle kunstens reglar. Til slutt henta Conrad litt 
supervin frå eigen Moselteig og då kom stemninga på topp. 

Presidenten var raskt ute og held ein fin tale for Micaela før han med skjelvande hånd monterte Rotarynåla 
på hedersgjesten. Micaela har no prov på at ho er eit fullverdig medlem av Sotra Rotary klubb. 

Til slutt vart mestedelen av vinen og fiskesuppa forterd - alle åt og drakk av hjartans lyst og det leid langt på 
kveld før dei siste deltakarane sette kursen heimover. 

Mihaela fekk Rotarynåla av Presidenten 
 

Det var stor stemning rundt borda 
 

Vinane som vart testa 
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                                         Foredrag og gjester

Rotaryklubbane har vanlegvis eitt møte pr. veke - slik og med Sotra Rotary Klubb.

På møta våre diskuterer vi ofte klubben sine gjeremål og aktivitetar og planlegg tiltak som kan vera av 
almennyttig karakter.

Det er likevel temaforedrag med eksterne og/eller interne/eigne forelesarar som er det mest vanlege 
møteinnhaldet.

Sotra Rotary Klubb har mange medlemer og det er ein «reisefør» forsamling som kan kalla seg 
Rotaryanarar. Slik vert det ofte til at Rotarymedlemer vitjar klubbar rundt om i landet eller i andre 
land. Dette for å læra desse å kjenna og for å «reklamera» litt for Sotra Rotaryklubb.

I dette kapitlet har vi teke med eksempel på nokre møter med eksterne og med eigne 
foredragshaldarar samt referat frå vitjingar i andre Rotaryklubbar. Vi har og teke med eit referat frå 
eit møte der Sotra Rotary Klubb fekk internasjonal vitjing.
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                                            Politireform 2000

Tysdag 2.10.2007 var leiar for politidistrikt Askøy, Fjell, Sund og Øygarden, Odd Dale, og held fore-
drag for Sotra Rotaryklubb - om Politireform 2000. Dette viste seg å vera eit tema som fengja Rotary-
anarane på Sotra noko heilt kolossalt. 

 
 

Odd Dale fortalde om dei 4 stega i Politireform 2000. Han fortalde om korleis reformen hadde medførd 
inndelinga i nye politidistrikt - ei halvering av dei tidlegare distrikta. Likevel var ingen oppsagde og dei 
fleste politifolka hadde tilknyting til same kontor som tidlegare. 

Dale fortalde om inndelinga i tenesteområder og kva tenester som vart utførd på dei einskilde kontora. 

Medlemene var levande interesserte i om dei no fekk betre service enn før, eller om det hadde vorte verre. 
Dei ville vita om det vart oftare kontrollar og om det var vanskelegare å anmelda brotsverk enn tidlegare. 

Alle hadde sjølvsagt mange kommentarar til fartsmålingar og litt rask køyring på nattetid. Blodet brusar 
framleis. 

Odd Dale svara tolmodig på alle spørsmåla og fortalde at det var einskilde oppgåver som måtte utførast før 
andre - sjølv om alt hasta. Han meinte at Politireformen hadde medført ein betre service enn tidlegare, men 
sjølvsagt kunne det forekomma tenesteforsømming no som før. 

Det vart eit veldig interessant møte, og plutselig var ein time gått og Odd Dale måtte avslutta foredraget sitt. 
Vi kunne heilt sikkert helde på mykje lengre. 

Odd Dale, som sjølv er medlem i Fenring 
Rotaryklubb, held eit fengjande foredrag. 

Presidenten overleverte boka om Fjell festning til Odd 
Dale som takk for eit svært interessant foredrag. Møtet 
og diskusjonane kunne sikkert ha vara i mange timar. 
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                               Foredrag om Terje Vigen

Tysdag 3.1.2012 held Inge Alver frå Nordhordland Rotaryklubb eit uforgløymeleg foredrag i Sotra 
Rotary Klubb. Inge Alver er Fagopplæringssjef i Hordaland fylke. Han sette Henrik Ibsen sitt dikt om 
Terje Vigen inn i eit historisk perspektiv. Dette var både lærerikt, imponerande og veldig interessant. 

Gjennom å gje oss eit innblikk i Napoleonskrigane sette Inge Alver diktet om Terje Vigen inn i eit historisk 
perspektiv. Gjennom forteljing av historien frå 1803 - 1815 fekk vi og eit innblikk i korleis Napoleonskrig-
ane utvikla seg og kvifor Engelskmennene gjekk til angrep på Danmark/Norge for å sikra seg kontroll over 
sjøfarten og transport av trelast og mineralar frå Noreg. Norskekysten vart blokkert av Engelskmennene. Det 
var store sjøslag både i København (1807), Skjellands odde og Lyngør (6.7.1812). Noreg vart isolert og det 
var arbeidsløyse og hungersnaud i landet. 

I denne vanskelege situasjonen var det mange Nordmenn som prøvde å skaffa seg mat/korn ved å komma seg 
til Danmark og så frakta varene heim til Noreg. Diktet om Terje Vigen skildrar ei slik reis med eit katastrofalt 
utfall. 

Inge Alver peikte og på dei store konsekvensane for Noreg etter desse krigane. Sidan Danmark/Noreg var 
på “feil side” i krigen, vart  Noreg gitt til Svenskane ved freden i Kiel i 1814. Krigshelten til Napoleon, Jean 
Baptist  Bernadot, som skifta side til Engelskmennene, vart no Kong Karl XIV av Sverige og Kong Karl 
Johan av Noreg. Napoleon gjekk som kjent på sitt endelege tap ved Waterloo i 1815. 

Inge Alver viste og korleis dei einskilde krigane var skildra gjennom maleri. Og han fortalde at malaren og 
Christianiabohemen Christian Krogh har laga 15 teikningar/illustrasjonar med blyant og tusj av Terje Vigen. 

Alver minna oss og på at diktet Terje Vigen vert opplese i radio kl. 17 kvar einaste Julafta på NRK1. 

Til slutt deklamerte Inge Alver alle dei 43 versa av Terje Vigen utanatt. Det vart kjenslefulle minutt - stilt 
som i grava. Dette var ei uforgløymeleg og stor stund. 

            “Terje Vigen” i eit historisk perspektiv 

Presidenten takkar Inge Alver for eit svært 
interessant foredrag 

 

       231



Tysdag 14.11.2011 var det damene som rådde grunnen i Rotary. Først var det presentasjon av den 
Koreanske gjesten vår Hanui Kang, så var det egoforedrag av Micaela Thierley. Og Nurket trente seg 
som President i Arne sitt fråver. Strålande gjekk det for alle tre. 

Det var eit internasjonalt svung over klubbmøtet vårt tysdag 14.11.11. 

Den Koreanske designer-studenten, Hanui Kang, som går på Bergen Kunsthøgskule gav ein fin presentasjon 
av seg sjølv, landet sitt Korea, distriktet, klubben og sponsoren sin. Presentasjonen vart helden på engelsk 
med eit lite islett koreansk aksent. 

Vårt relativt ferske Rotarymedlem, Micaela Thierley, er i elden som aldri før. Etter ein glitrande 
vinpresentasjon på siste vinkveld fortalde ho denne gongen om seg sjølv, oppveksten og studiane i Tyskland 
og doktargjerninga på Haukeland som no er vidareførd til Klinikksjef på Haraldsplass sjukehus. 
Presentasjonen vart helden på engelsk og den forventa tyske aksenten var ikkje å spora. 

                         Internasjonal kveld i Rotary

Hanui og Nurket 
 

Hanui og Micaela 
 

Hanui Kang 
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Hanui Kang er Rotary ambassadorial scholar frå Anyang-Pyeongchon provinsen i Sør Korea. Ho kom til 
Noreg i august i år og går på Kunsthøgskulen i Bergen. Ho er 23 år og går på Designerlinja (Visual 
Communication) og vonar på å få forlenga opphaldet sitt i Noreg frå eitt til to semester.
Hanui er eineborn, men har ein hund som heiter Hansen. Ho er til vanleg student på universitetet i Anyang, 
men har no teke turen til Noreg for eit års studie her. 

Hanui likar Bergen og Noreg veldig godt - ho er spesielt glad i at tempoet her til lands er meir roleg og 
makeleg enn i Korea :-). 
Hanui held eit interessant foredrag om Korea og regionen som ho bur i. Regionen var kjend for dei gode 
druene sine, men ho nemnde ingenting om at folket laga vin av frukta. 

Hanui har veldig lyst å få oppleva Nordljos, så viss det er nokon Rotaryanarar som skal ein tur til Tromsø blir 
ho sikkert med på turen. 
Hanui er levande interessert i alt som er norsk. Ho likar fårikål og kjøtkaker og simpelthen elskar lefser. 
Hanui snakkar alt nokre norske setningar, men ho vil først starta på norskkurset sitt over jul. 

Micaela Thierley 

 

Micaela Thierley er no Klinikksjef på Haraldsplass sjukehus. Ho gav oss 14.11.11 eit glitrande Ego-foredrag 
der ho fortalde om seg sjølv heilt frå barndommen og fram til i dag. Her var mange interessante 
innfallsvinklar og betrakningar. 
Micaela er fødd i Crailsheim i Midttyskland - midt i eit industriområde. Ho er einebarn, men hadde ein hund 
som leikekamerat i barndommen :-). 

Når ho var 6 år flytta ho til Sindelfingen - ikkje langt frå Stuttgart. Der var det meir landleg og faren hennar, 
som er veterinær, tykte livet på landet var betre enn i by. 

Orden og disiplin kjenneteikna skulen i Tyskland, men Micaela var flink og scata seg gjennom både 
folkeskule og gymnas med stil. 

Medisinstudiet, som tek 6 år i Tyskland, tok ho i byen Tubingen, mens doktorgraden vart avlagd i Stuttgart. 
Då var Micaela vorten nyrespesialist. 

Sjukhusa i Tyskland vegra seg for å tilsetje unge damer og slik vart det då til at Micaela tok seg stilling som 
nyrespesialist på Haukeland sjukehus i Bergen. Der var ho frå 1998 til 2007. 
Micaela budde først ved Haukeland sjukehus, men flytta etter eit par år til ein bondegard i Åsane. Der trivdes 
ho godt og bestefaren på garden lærde Micaela å snakka norsk. 

Etter eit par år i Noreg fekk Micaela lura mannen sin, som og er doktar, frå Tyskland til Noreg. No er han 
fastlege i Sund og ho klinikksjef på Haraldsplass. 
Dei har flytta til Sotra og her trives dei godt. 
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                                          Sild og Paul Harris

Tysdag 22.4.2008 var ein stor kveld i Sotra Rotary Klubb sin historie. Det eine høgdepunktet tok det 
andre denne flotte vårkvelden. Fadderklubben vår, Bergen Vest Rotaryklubb, var invitert til møtet 
saman med oss - og dei stilte med 35 feststemde deltakarar, flott. 

Kvelden begynte med at ein av stiftarane av Sotra Rotary Klubb, Fiskebåtreiar Peder Lie, held eit framifrå 
innlegg om sildefisket i Norge. Foredraget var svært interessant og bar i seg både vitskaplege og politiske 
element. Foredraget vart avslutta med ein film som viste utviklinga i sjølve fiskeriet rundt “havets sølv”. 
Svært interessant. 

Etter foredraget fortalde Ole Magne om korleis sild kan bearbeidast til å verta den mest strålande delikatesse. 
Deltakarane fekk så forsyna seg av smakfull sild etter Marthas oppskrifter, utvikla og fabrikert på Ole Magne 
sin fabrikk på Ekerhovd. Ei sanseleg stor oppleving. 

Kvelden vart toppa med at vår kjære og trufaste rotaryanar, Morten Mortensen, vart heidra med ein Paul 
Harris. Morten vart både glad og rørt og hadde nok ikkje heilt venta denne påskjønninga. President, Inger, 
hadde ei lang “argument-liste” som godt underbygde valet av Morten som ein Paul Harris-kandidat. Heile 
klubben vil nok underskriva på at ein slik heiderskar som Morten absolutt har fortent ei slik høg utmerkjing 
som Paul Harris representerar. 

Frank leia kvelden med stø hand og Terje Wallace trakterte trekkspelet på ein utmerka måte. Deltakarane 
song flott- sjølv om det ikkje var Johannes Kleppevik som stod på reportoaret. 

Ein minnerik, hummørfylt og høgtidsstemd kveld saman med gode vener frå Bergen Vest Rotaryklubb. 

Peder Lie flanker av presidentane i Sotra Rotaryklubb og 
Bergen Vest Rotaryklubb
 

Morten Mortensen vart heidra med ein Paul Harris - han 
vart både glad og rørt.  
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                                              Nye sosiale media

 

Tysdag 3.11.2009 hadde Sotra Rotaryklubb opplæring i nye sosiale media - Twitter, Facebook, Linke-
din o.s.v. Det var Gunnar Buvik som gjennomførde opplæringa. Kurset vart helde i ACOS sine 
kurslokaler i Straume Teknologisenter. 

Gunnar Buvik hadde ein svært interessant gjennomgang av dei nye sosiale media. Det er klart at det no er 
heilt andre kanalar å henta opplysningar frå og kommunisera i enn det som var vanleg i tidlegare tider. 

Her kan personar marknadsføra seg sjølv både ovanfor arbeidsgjevarar (med CV-ar etc.) og andre. 

Det er og klart at med desse nye kanalane for kommunikasjon har vi fått ein annan måte å arbeida på, og 
andre måtar å utveksla kunnskap og informasjon på. 

Eit svært interessant foredrag som alle burde fått med seg. 

Gunnar Buvik 
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                                         Landssvikoppgjøret

Tysdag 3.3.2009 hadde Sotra Rotary Klubb vitjing av Politimester Ragnar L. Auglend i 
Hordaland politidistrikt. Han fortalde om Bergenhus som retterstad ved Landssvikoppgjeret etter 
siste verdenskrig.
 
Politimester Ragnar L. Auglend held eit svært interessant foredrag om Landssvikoppgjeret etter krigen. 
Han gjekk gjennom førebuingane, dei provisoriske lovgjevingane og sjølve rettsoppgjeret. 

Totalt sett vart det i Noreg handsama 92.800 saker (mistankar om krigsforbrytelsar) etter krigen. Det vart 
føreteke 28.750 arrestar og av desse vart 18.000 dømde til fengselsstraff. Det vart avsagt 30 dødsdommar 
og 25 av desse vart fullbyrda ved skyting. Av desse vart det gjennomførd 8 avrettingar ved Sverresborg i 
Bergen. 

Ragnar L. Auglend hadde detaljopplysningar om heile prosessen rundt Landssvikoppgjeret og han la stoffet 
fram strukturert og systematisk. Ein svært interessant kveld. 

Møte varde til godt over kl. 22. 

Presidenten overrekte Politimesteren boka om Fjell festning samt eit 
hefte om Øygarden kommune som takk for eit svært interessant foredrag. 
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                               Feltarbeideren Jan Haug

Tirsdag 18 April 2006 fikk vi besøk av Jan Haug som fortalte om sine erfaringer fra mange oppdrag 
for Kirkens Nødhjelp og Røde Kors i felten i Afrika og Midtøsten. 

 
Alex takker for foredraget og overrekker en oppmerksomhet til Jan Haug 

Jan Haug er til vanlig kollega av Bernhard på Statoil Kollsnes, hvor han er prosessoperatør. Skjønt, etter hans 
fengende foredrag kan man begynne å lure på hva som er mest ‘vanlig’ for ham, feltarbeidet eller jobben på 
Statoil? 

Jan Haug fortalte med innlevelse om erfaringene fra flere av sine oppdrag for å hjelpe de trengende i Afrika 
og Midt-Østen. Han er en typisk praktiker som har vært med på alt fra å lede et bilverksted i 
opplæringsøyemed, til å bygge felt-toaletter i ørkenen og veier og flystriper i bushen. 

Han forklarte hvordan Kirkens Nødhjelp og Norges Røde Kors sikrer at mest mulig av bistandspengene går 
direkte til prosjektene, og kom også inn på den harde konkurransen som er mellom mange av hjelpeorgan-
isasjonene, hvor det dessverre også forekommer mindre seriøse organisasjoner som er mer opptatt av æren 
enn å virkelig ta fatt i mange av de ‘verste’ oppgavene. 

Han ga oss også et balansert bilde i forhold til mye av det ensidige og ofte negative portrettet som males 
av folk i disse utsatte regionene i media. De aller fleste som Jan Haug møter ute i felten er tvert imot hardt 
arbeidende, målbevisste og fredselskende mennesker. Et meget bra foredrag - til ettertanke.

Alex takker for foredraget og overrekker en oppmerksomhet til Jan Haug 
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MEDLEMSMØTE 27.02.96.
Gjest: Bjørn Hove

Sak: Kvinner i Rotary

Bjørn innledet med å informere om erfaring de hadde med kvinner i Rotary.
Han anbefalte sterkt at vi tok opp kvinner for å styrke Rotary’s innhold. Perry holdt et engasjert 
innlegg, mot at vi skulle ta inn kvinner, med argumentasjon som ikke egner seg på trykk. Kåre og 
Jostein var positiv, men Atle foreslo å utsette opptak til han hadde snakket med hver enkelt.

Likestilling i Sotra Rotary? Her sliter hun med 
en svær kasse jordbær hele veien opp til huset, 3 
km., mens han bare vil snakke med kommunens 
ordfører. Gentlemansparagrafen - hvor er den ??
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                                                          KVINNER I ROTARY

1995/1996

ATLE ULVESETH – PRESIDENT

KVINNER I ROTARY

På distriktskonferansen i Rotary på Ullensvang Hotell 12. – 14.mai 1995, ble opptak av kvinner 
diskutert.  Flere klubber hadde alt tatt inn kvinner og det var et stort ønske om at det måtte alle 
gjøre.

Ved rotaryårets begynnelse da vi skulle sette opp målsettingen for arbeidsoppgavene til klubben, ble 
dette diskutert.  Vi var enige om å ta inn minimum 2 stk kvinner.  Guvernøren vår Halvor Pedersen 
syntes dette var fint og helt i tråd med hans ønsker, og han ønsket oss lykke til ved sitt besøk i 
klubben 29.august 1995.

I styret diskuterte vi aktuelle kvinnelige kandidater.  Vi gjorde litt undersøkelse blant medlemmene, 
og forstod nok at det dessverre kunne være motstandere blant medlemmene.

På charterfesten på Royal Kro 17.februar, syntes jeg likevel at vi måtte stå på for å få kvinner inn i 
klubben.  Jeg proklamerte igjen vårt budskap i festtalen.  Det ble mye diskusjon i krokene.  Ikke alle 
var moden for at kvinner skulle få ble medlem.

På det neste møtet etter charterfesten, ble det igjen full diskusjon.  Flere av de opprinnelige 
medlemmene ville fortsatt ikke ha kvinnelige medlemmer.  De uttalte sågar at ble det slik, ville de 
melde seg ut.  Et par av innleggene var slik at sekretæren i referatet skrev at de ikke egnet seg for 
trykk.

Jeg ble da selvsagt fortvilet og tok kontakt med presidenten Bjørn Hove i fadderklubben for råd.  
Han kunne ikke skjønne motstanden.  De hadde alt i flere år hatt kvinner med og det med godt 
resultat.

Det hele endte med at han lovet å være med meg på et medlemsmøte for å dele deres erfaringer. 
Diskusjonene var fortsatt heftige, men konklusjonen fra møtet var at presidenten skulle ta en prat 
med hvert enkelt medlem.  Dette ble gjort og vi ble enig om å prøve.

Jeg var lettet da vi om våren kunne presentere de to første forslagene til kvinnelige medlemmer.

Jobben var gjort.  Vi var heldige som hadde fått kvinnene med, noe som senere har vist seg å være 
en viktig ressurs for klubben vår.
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              Etableringsdokumenter m.m.
                                                               MØTEREFERAT

Rotary - Sotra under etablering 
Den 22. okt.  1984. 
Statoils kantine, CCB
Til  stede K. Aas, A.  Nygård, B. Myrvang, K. Lund, J. Janson, J. Larsen
                M. Mortensen, J. Berland, 0. Larsen, H. Lie, F. Karlsen, G. Fjell, A. Ulveseth
Knut Aas ønsket vekommen og gikk raskt gjennom hva som skjedde på møte den 8/10-84,               
         hvor man valgte etinterrimstyre bestående av
                 Knut Aas, formann Jørgen Larsen, sekretær Komiteformennene
Følgende komiteer er opprettet:
                  Charter- og vervekomite: 0. Larsen (formann), R. Nordstrand,
                  P.O.  Lie, O.M. Høyland, A. Ulveseth,
                  Huskomite : A. Viborg (formann), T. Larsen, N. Nesse,
                   A. Nygård, 0. Båtvik, P.  Farstad
                  Klubbkomite : F. Karlsen (formann), M. Mortensen,
                  J. Berland, 0. Johannessen, H. Lie, 6. Fjell
                  Programkomite : B. Myrvang (formann), J. Jansen, K. Lunde,
                  J.  Misje, K. Dyrøy

Vi fikk en orientering fra de forskjellige komiteer hva de har gjort siden siste møte.

Charter/vervekomiteen har forsøkt å fremskaffe de nødvendige charterpapirer. Dette har enda ikke 
lykkes, men Bergen Vest Rotary Klubb har lovet papirene i tide. Komiteen diskuterte også mulige 
nye medlemmer, særlig fra Sund. Liste for prøvepåmelding ble sendt rundt, samtlige 
tilstedeværende svarte positivt, dessuten hadde endel av de som var forhindret fra å møte gitt 
positivt svar på forhånd. Liste ligger vedlagt

Huskomiteen har undersøkt flere mulige alternativer for møtelokale uten å komme frem til en 
akseptabel løsning. Komiteen vil fortsette sitt arbeide, i mellomtiden besluttet vi at CCB’s kantine 
benyttes som møtelokale inntil videre.

Klubbkomiteen har som oppgave å sørge for rammen rundt møtene, arrangere festlige 
sammenkomster og inndrive kontigent. Komiteen har diskutert muligheten for en sammenkomst i 
lett lag i jan/feb.

Programkomiteen har arbeidet med møteprogrammene for kommende møter. Følgende 
programforslag ble diskutert: Egopresentasjoner av medlemmene, bransjeforedrag med 
bedriftsbesøk, eksterne foredragsholdere. Pratemøter. 5 møter skal avvikles før nyttår.

       240

På denne dag, 25. februar - 80 år etter - trakk han også frem “vårt flaggskip”: Rotary Foundation 
fra 1926, som har muliggjort stipendier og hjelp. Stikkord: 3H, hjelp til mennesker som trenger det, 
d.v.s. fremme forståelse land og mennesker imellom. Fondet er i dag 120 millioner kroner på 
verdensbasis. Gjerstad ensket at alle Rotarianere aktivt skulle arbeide for Rotary Foundation. I dag 
kan Paul Harris Fellowship kjøpes enkeltvis, i alle fall i USA. Guvernøren mente at hver klubb, 
hvert distrikt og område selv måtte en finne en stil og en aktivitet for å fremme arbeidet for Rotary 
International.

Bjørn Wigand takket for de gode ord og tok utgangspunkt i verdenspresidenten Carlos Canseco’6 
motto for inneværende Rotary år, og sa at hans appell om flere medlemmer og flere klubber i Rotary 
er gått ut over hele verden. Derfor var det med stor stolthet og glede at Bergen-Vest R.K. akkurat 
på markerings-dagen for Rotarys 80 år hadde kunnet invitere nære Rotary venner til charter-ing av 
den ca. 21.000-ende Rotary Klubb: Sotra Rotary Klubb. Wigand takket spesielt Bergen-Vest R.K.’s 
“Sotra komite”, Bjørn Kove, Johan Mohr og Per Einar Eriksen, for alt arbeid sorr. har vært utført, 
og sa også at man ikke skulle glemme den kolossale iver og interesse som hele har vart vist hele 
veien fra nøkkelmenn på Sotra. De nøkkelmenn som først ble kontaktet, og de menn som i dag var 
samlet, hadde bidratt til å skape en klubbmiljø som lovet det beste for Rotary-miljøet vest i havet, 
avsluttet han.
 
Han nevnte deretter de 24 nye menn:
 
President:Knut Aas Styremedl.:Frank Karlsen
V-Pres.:Jørgen Larsen  Styremedl.:Bjørn Myrvang
Kasserer: Odd Larsen Sekretær:Audun Wiborg

Bjørn Arnesen 
Jostein Ber land
Kåre Dyrøy
Perry Farstad
Gunnar Fjell
Ole M.   Høiland
Jack Jahnsen
Oddbjørn Johannessen
Tore Larsen (forhindret)

...som så ble kalt frem på linje. Deretter ble ordet igjen gitt distriktsguvernør Gjerstad.
 
I sin hilsen til de nye Rotary medleimene sa Gjerstad at han alltid hadde sett det helt store i å få lov 
til å være guvernør ved en slik anledning, og selv om grunnstenen ble lagt i past 
guvernør Robert Neergaards tid - eller før, så var han glad over at han selv fikk anledning.
Rotary nåler/emblemer ble overlevert av guvernøren og Bjørn Kove, og samtlige nye 
Rotarianere ble applaudert inn i Rotary.
President Knut Aas fikk, på vegne av Sotra R.K., sin klubbs charterbrev og til ytterligere 
applaus ble Guvernørens gave - et kjede med Rotary symbol - overrakt.

Helge Lie 
Peder O. Lie 
Karstein Lunde 
Jostein Misje 
Morten Mortensen 
Norvald Nesse 
Raymond Nordstrand 
Arne Nygård 
Atle Ulveseth
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Som et bevis på Rotary International sin glede over at en ny klubb er skapt, ble Bergen-Vest R.K. 
ved Bjørn Wigand overrakt et spesielt emblem.
 

 
Gratulanter
Bergen Rotary Klubb ved president Per Engen var førstemann i gratulasjonsrek-ken. Han sa at 
“Bergen” var den eldste og felte seg som en Pater Familias. Intet hovmod, men tvert om glede. 
Spesielt glede over en ny klubb og enda større miljø med nye, unge krefter. Han gratulerte 
Bergen-Vest R.K. med dagen og Sotra R.K. med fødselsdagen. Han uttrykte til slutt ønske om en 
livlig forbindelse med den nye klubben og et aktivt år for den nye klubben.

Åsane R.K. ved Einar Hope ønsket også lykke til på ferden for Setra R.K. og minnet om at Åsane 
var den yngste klubben i “Bergen Stor-Familien”.

Presidenten i Askøy R.K., Helge Selsnes, uttrykte stor glede over å ønske Sotra velkommen i 
Rotary som “den andre øy” i området. Sølsnes fortalte litt om hva de 52 ukene gikk med til i Rotary 
sammenheng, og kom med gode råd og tips. Ta bl.a. tid til å bli kjent med dere selv og med andre 
klubber, var et av rådene. Han gratulerte Bjørn Wigand og Bergen-Vest R.K. med det å 
evne/gjen-nomfere chartring av en ny klabb i 80 året fra skapelsen.

Ordet gikk deretter til Jan Anders Seyland, som holdt en humørfylt tale. Han var “skuffet” - men det 
var over han som Bergen-Vests første president ikke fikk blomster og gaver av samme størrelse som 
i dag! Han snakket om verdien av å ha en klubbøkonomi, og sa at man burde ha ekstra-gebyr ved å 
komme for sent eller gå lor tidlig. På eget initiativ overrakte han Sotra R.K. ved klubbens kasserer 
en stor sparegris, som skulle fylles opp.

Knut Aas, den nye president i Sotra R.K., takket for alle gode ore, råd, tips og gaver. Deretter in-
troduserte han aftens tema:
SOTRA:  Før - utvikling - nå - fremover.

Kåre Dyrøy, Karstein Lunde, Helge Lie, Gunnar Fjell og Bjørn Myrvang presenterte Sotras natur, 
plassering og lokalisering i Vest-Norge. Boveafaglig inndeling var, i tillegg til generell del:

Skole og kultur; kommunikasjon; næringsliv; helsevesen; og avsluttervae del.
Innleggene var usedvanlig godt forberedt og fremført, illustrert med plansjer fra “overhead 
projector”, og skapte en god forståelse for hva son var, er og utvikler seg på Sotra.
Sotra Rotary Klubbs representanter understreket den sterke befolkningsvekst som var forskjellig på 
Sotra i forhold til andre deler av Vestlandet, og spådde Sotra Kommune og hele Sotra en lysende 
fremtid.

På samme måte som innledningen til presentasjonen, avsluttet Kåre Dyrøy på en lyrisk og elegant 
måte den team-freraførte presentasjonen som tilhørerne tydelig satte pris på.
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                                                  BERGEN-VEST ROTARY KLUBB

REFERAT fra INTERCITYMØTE og CHARTERMØTE av SOTRA ROTARY KLUBB
                                                          25. FEBRUAR 1985
Sted:   Kommandantboligen, Gravdal. Tilstede:   83 Rotarianere.

Intercitymøte med Bergen-Syd og Os Rotary Klubb og sist, men ikke minst, våre venner fra Sotra. 
Spesielt invitert var guvernør i distrikt 225 Knut Gjerstad, ( tidligere guvernør Robert Neergaard, 
presidentene i: Bergen Rotary Klubb, Per Engen; Askøy R.K., Helge Sølsnes; Åsane R.K., Einar 
Hope. Presidenten i Bergenhus R.K. og Arna R.K. hadde ikke anledning til å møte.

Bjørn Wigand, president i Bergen-Vest R.K., ønsket alle velkommen til denne spesielle aften, hvor 
Sotra Rotary Klubb skulle chartres.

Først gav Bjørn Wigand en interessant orientering om Kommandantboligen og den historiske 
grunnen denne står på. Lokalene var etter presidentens mening ypperlig egnet for større og mindre 
Rotary mater, i dette tilfelle et stort og spesielt Intercitymøte med chartring av Sotra R.K.
Rotary 80 år.

Presidenten fortsatte med å gi en orientering om Rotarys start, 23. februar 1905 med en mann og en 
idé. Paul Harris. I dag nær 21.000 klubber i 159 land med når en million medlemmer.

Guvernør Knut Gjerstad ble gitt ordet i anledning Rotary International sitt 80 års jubileum:

Han beskrev på en interessant måte den dagen Paul Harris, sammen med fire andre i rom 711 i 
United Building i Chicago, startet det som skulle vise seg å bli en omfattende verdensbevegelse. 
De fire pluss Paul Harris ønsket å høre og drøfte ideene til Harris og ble enige om at forretning og 
konkurranse ikke behøver å være til hinder for å kunne møtes, drøfte felles ideer, tanker og idealer. 
Ideen vokste videre til å bli Rotarys målsetning:

Høyt etisk nivå; anerkjennelse av mennesket; enhver Rotårianer skulle gagne andre; utvikling av 
internasjonale service-idealer.

Knut Gjerstad refererte videre fra Rotarys spørsmålsprøve:
Er det sant?
Er det fair overfor dem det angår?
Vil det skape goodwill/vennskap?
Vil det være fordelaktig for alle som det angår?
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Bjørn Wigand takket så Sotra R.K. for en elegant og levende presentasjon og sa at slik kan et Rotary 
møte v«re med på å fi karakteren TOPP.
 

 Avslutning.
Olav Dragesund, Bergen Syd, fremførte så gratulasjoner fra Bergen Syd og Os Rotary Klubb til 
Sotra R.K.» samtidig som han takket Bergen-Vest R.K. for god bevertning og utirerket arrangement. 
Neste gang det er Intercitymøte, vil det være i regi av Bergen Syd...

President Bjørn Kigand avsluttet med tankevekkende ord om Rotary som organisasjon. Dens motto 
er: “Service above self” - eller å gagne andre. I vår sammenheng, sa han, vil det si å fremme 
forståelse og toleranse både i den lille krets og i større sammenheng. Det er en bærende tanke i 
Rotary at kameratskap og miljø i klubben skal oppmuntre den enkelte Rotarianer til å fremme 
organisasjonens idealer på sin arbeidsplass, i sin omgangskrets og ikke minst i familien.

I Sotra R.K. er Bergen-Vest overbevist om at alt ligger til rette for en vellykket klubbutvikling. Vår 
charterdato skulle vare klubbens fødselsdag. På klubbens klokke står datoen 25.2.85. Lykke til, sa 
Wigand på vegne av Bergen-Vest R.K. og overrakte klokke (bjelle), banner og “plinger” (stokk) 
som klubbens gave til sitt første charterbarn.

President Knut Aas takket Bergen-Vest R.K. for all hjelp under oppstarting av Sotra R.K., som har 
territorial: Sund, Fjell, Øygarden.

41 år er gjennomsnittsalder for de 24 medlemmene. Sotra R.K. tenker ikke på utvidelse av 
medlemstallet foreløpig; Sotra vil heller roe seg ned, bli kjent, og utvikle et ekte Rotary Miljø. 
Takkens ord også til distriktsguvernør Knut Gjerstad.

Til stor munterhet overrakte han allerede ferdigtrykte banner til Bergen-Vest R.K. som Bjørn Wig-
and hadde sagt tidligere dessverre hadde brukt hele 5 ar på å få laget sitt banner.

Deretter hevet Knut Aas dette Intercityraøtet på vegne av Sotra og Bergen-Vest Rotary Klubber.
 
Sekretæren Rolf S. Roy

Distribueres til:  Knut Gjerstad; Robert Neergaard; Conrad Mohr Kjær
Et eks. til hver av presidentene i Bergensområdets Rotary Klubber “Rotary Norden” v/Frank 
Meidell Falck Knut Aas (24 eks.) 
Medlemmer i Bergen-Vest R.K.
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VEDTEKTER FOR SOTRA ROTARY UNGDOMSFOND

§ l Fondets navn er Sotra Rotary Ungdomsfond.

§ 2 Fondet disponeres av Sotra Rotaryklubb representert ved styret.

§ 3
Fondets formål er å yte støtte til ungdomsarbeid som reisebidrag, 
ungdomsutveksling, deltagelse i internasjonale ungdomsleirer eller annet 
arbeid som kan skape forståelse, toleranse og vennskap over 
landegrensene. Ungdomsarbeid i regi av Sotra Rotaryklubb skal prioriteres 
fremfor annet undgomsarbeid.

§ 4
Fondets urørlige kapital er pr 30.06.1992 kr. 200.000,- skaffet tilveie av 
Sotra Rotaryklubb.
Fondets regnskapsår er rotaryåret.(dvs. 01.07 - 30.06)
Av fondets avkastning skal 20% tillegges-og inngå i fondets urørlige kapital.
De øvrige 80% disponeres som beskrevet i § 3 ovenfor.
Fondets midler skal plasseres slik at en oppnår en optimal kombinasjon av
lav risiko og høyest mulig avkastning.

§ 5
Regnskapet revideres av revisor, utpekt av styret, og skal forelegges sammen 
med klubbens reviderte regnskap som bestemt i klubbens vedtekter.

§ 6
Ved fondets eventuelle avvikling, hvortil beslutning med 3/4 flertall av 
klubbens medlemmer må treffes, skal klubben primært opprette et nytt fond 
i tråd med Rotarys idealer. Fondets midler overføres i så fall i sin helhet til 
det nye fondet.
Skulle Sotra Rotaryklubb bli besluttet oppløst, eller skulle det av andre 
årsaker være nødvendig å avvikle fondet og det blir besluttet ikke å overføre 
fondets midler til et annet samfunnsgagnlig fond i Sotra Rotaryklubbs regi, 
tilfaller fondet i sin helhet Rotary Foundation.
Beslutninger som beskrevet ovenfor i denne paragraf kan kun fattes hvis 
forslag om den foreslåtte beslutning har vært postsendt til hvert enkelt 
medlem minst 10 dager på forhånd i spesiell møteinnkalling

§ 7
Disse vedtekter er fastsatt av Sotra Rotaryklubb 28.05 1991. Disse vedtekter 
kan besluttes endret hvis forslag om den foreslåtte endring har vært 
postsendt til hvert enkelt medlem minst 10 dager på forhånd i spesiell 
møteinkalling, og det oppnås minst 3/4 flertall for endringen.
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Vi avslutter dette historiske tilbakeblikket ved å lyse fred over minnet om de 
medlemmer som er falt bort.
                                                                     Sotra Rotary Klubb

Alvheim Foto:Willy Haraldsen


